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Aba Beton Sahel گروه خبر// دادستان مرکز استان هرمزگان از ابلاغ بخشنامه دادستان کل کشور مبنی بر الزامی نبودن
ثبت معاملات خودرو در دفاتر اسناد رسمی خبر داد. 
* ایجاد زحمت و هزینه اضافی بر مردم ممنوع 

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ مجتبی قهرمانی در ادامه افزود: این بخشــنامه به فرماندهی انتظامی هرمزگان و 
کلیه دفاتر اسناد رسمی استان ابلاغ شده است. وی خاطر نشان کرد: با توجه به بخشنامه دادستان کل کشور در 
خصوص الزامی نبودن ثبت معاملات خودرو در دفاتر اسناد رسمی و همچنین؛  دادنامه صادره از هیأت عمومی 
دیوان عدالت ادارای ؛ در راستای دستور العمل نظارت و پیگیری حقوق عامه و به منظور پیگیری و نظارت بر 
حسن اجرای قوانین و همچنین انجام اقدامات لازم در جهت مراقبت و صیانت قانونمند از حقوق عمومی ، برگ 

سبز خودر و )شناسنامه مالکیت( صادره از شرکت های تولیدی و پلیس به عنوان سند مالکیت تلقی شده و نقل 
و انتقالات خودرو با ثبت مشخصات متعاملین و نیز مشخصات خودرو مندرج در برگ سبز در ادارات راهنمایی 
و رانندگی بلامانع بوده و ضرورتی به مراجعه به دفاتر اسناد رسمی نمی باشد ، مگر اینکه متعاملین خواهان ثبت 
آن در دفاتر مذکور باشند.دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان در ادامه تأکید کرد: مقتضی است؛ دقیقاً 
وفق مفاد بخشنامه و مقررات ، نسبت به خدمت رسانی مطلوب به کلیه مراجعین ، اقدام و از هرگونه رفتاری که 
موجب زحمت و هزینه برای مردم شود ، به جد خودداری شود.این مقام قضایی تصریح کرد؛ در صورت مشاهده 
یا گزارش هر نوع اقدامی خلاف موازین مذکور ، مستنکفین با اعلام جرم و تشکیل پرونده کیفری ، از سوی این 

دادستانی تحت تعقیب قرار خواهند گرفت.
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استاندار هرمزگان خبر داد 

مهر ماه ؛آغاز ساخت 
مرحله دوم مجتمع 
بنکداران بندرعباس 

بیماران بی پول

     دومین واحد گازی نیروگاه هنگام 
بندرعباس به شبکه سراسری 

برق متصل شد
4

اجرای طرح شمیم حسینی در جوار امامزاده سیدمظفر)ع( بندرعباس 

گروه خبر // مراسم توزیع ۴ هزار و ۲۰۰ 
بسته معیشــتی به ارزش یک میلیارد 
و ۵۰۰ میلیون تومــان در قالب اجرای 
طرح شمیم حســینی در جوار امامزاده 

سیدمظفر)ع( بندرعباس برگزار شد. 
حجت الاسلام والمســلمین حســین مهدیان، 
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان هرمزگان، 
در حاشیه برگزاری مراسم طرح شمیم حسینی 

و توزیع ۴ هزار و ۲۰۰ بسته معیشتی در استان 
که در جوار امامزاده ســیدمظفر)ع( بندرعباس 
برگزار شــد، اظهار کرد: مفتخر هستیم که در 
راستای عمل به سیره اهل بیت)ع( و در قالب 
طرح شــمیم حسینی، شــاهد اجرای مرحله 
دیگر از رزمایش مواســات و همدلی از محل 
موقوفات مرتبط و کمک های خیرین باشیم.وی 
افزود: در نهمین مرحله از رزمایش مواسات و 
همدلی ۴ هزار و ۲۰۰ بسته معیشتی به ارزش 
یک میلیــارد و ۵۰۰ میلیون تومان تهیه و در 
بین نیازمندان سراسر استان توزیع خواهد شد. 
اوقاف هرمزگان از ابتدای آغاز شیوع ویروس 
منحوس کرونا تاکنون بالغ بر ۴۳ هزار بســته 
معیشــتی از محل موقوفات مرتبط تهیه و در 
بین نیازمندان استان توزیع کرده است.مدیرکل 
اوقــاف هرمزگان تصریح کــرد: بقاع متبرکه 

هرمزگان در راستای تهیه و توزیع ماسک های 
بهداشتی نیز بسیار فعال بوده و بالغ بر صد و ۷۱ 
هزار قلم بهداشتی در قالب بسته های بهداشتی 
در استان توزیع شــده است. ۲۶۴ هزار قطعه 
ماسک بهداشتی و ۱۰۴ هزار پرس غذای گرم 
نیز تهیه و در مناســبت های مختلف بین کادر 
درمان و نیازمندان آســیب دیده از کرونا توزیع 
شــده اســت.به گزارش ایکنا ؛ مهدیان عنوان 
کرد: در راســتای کمک به بخش بهداشــت و 
درمان استان، تهیه کپسول های اکسیژن و توزیع 
در بیمارستان ها را داشته ایم. همچنین یکی از 
طرح های بسیار خوب ســازمان اوقاف طرح 
»مهر تحصیلی« اســت که در راستای اجرای 
این طرح ۸۰۰ بســته مهر تحصیلی را با آغاز 
سال تحصیلی جدید در بین دانش آموزان کم 

برخوردار توزیع خواهیم کرد.

گروه خبر // مدیرکل آموزش و پرورش 
هرمزگان گفت: برای بازگشائی مدارس 
تابع تصمیمات ستاد ملی کرونا هستیم 
و سیاســت بر آموزش های حضوری با 
تأکید بر انجام زیر ساخت های بهداشتی 

است.
    بــه گــزارش  خبرنــگار دریــا ، ایرج 
بیت اللهی در جلســه شــورای آموزش و 
پرورش بندر خمیر اظهار داشــت: با توجه 
به شــیوع بیماری کرونا، شــرایط کشور 
عادی نیست، برای بازگشائی مدارس، تابع 
تصمیمات و سیاست های ستاد ملی کرونا 
 هستیم.وی افزود: از آنجایی که سیاست بر 
آموزش های حضوری بــا تأکید بر انجام 
زیر ســاخت های بهداشتی است، مدارس 
برگزاری آموزشــهای  اختیار  کم جمعیت 
حضوری با رعایت پروتکل های بهداشتی 

را دارنــد و  آموزش دیگــر مدارس نیز به 
صــورت تدریجی به ســمت حضوری یا 
ترکیبی از حضوری و مجازی خواهد شد. 
بیت اللهی، فراهم شــدن زیر ساخت های 
بهداشــتی برای یادگیری حضوری را مهم 
برشــمرد و گفت: واکسیناسیون فرهنگیان، 
دانش آموزان، رانندگان ســرویس مدارس 
و والدین و همچنین رعایت پروتکل های 
بهداشــتی از الزامات برگزاری کلاس ها به 
صورت حضوری می باشد.به گفته مدیرکل 
آموزش و پرورش اســتان هرمزگان، هیچ 
امکان، فضا و وسیله ای جایگزین کارکرد 
تربیتــی معلم و مدرســه نخواهد شــد و 
 بازدهی یادگیری مجازی بسیار پایین تر از 
آموزش هــای چهره به چهره و بهره گیری 
از نفس گرم معلم می باشــد و داشتن تنها 
آموزشهای مجازی، افت تحصیلی بیسوادی 
پنهان و آشــکار دانش آموزان را به دنبال 

خواهد داشت.بیت اللهی اضافه کرد: بخشی 
از شــخصیت فردی و اجتماعی و همچنین 
 رشــد فکری و عاطفی در مدرســه اتفاق 
می افتــد و در نبود آموزش های حضوری 
در مدرسه، رشد شخصیت، اجتماعی شدن و 
جامعه پذیری کودکان دچار اخلال و تأخیر 
خواهد شــد. این مسئول اظهار داشت: ۹۸ 
درصد مدارس اســتان هرمزگان تحت وب 
و اینترنت هســتند ولی برای استفاده بهینه 
از شبکه شــاد و دیگر ملزومات آموزش 
مجازی نیاز به اینترنت پرسرعت می باشد 
که این بســتر باید برای همه دانش آموزان 
 فراهم شــود. بیت اللهی بیان داشت: تبلت 
دانش آموزی یکی از زیر ساخت های مورد 
نیاز در یادگیری غیر حضوری است که در 
این راستا بیش از چهار هزار دستگاه با کمک 
نهادهای حمایتی، صنایع و خیرین، بانک ها 
و غیره در سال تحصیلی گذشته تهیه و در 

اختیار دانش آموزان بی بضاعت قرار گرفت.
مدیرکل آموزش و پرورش استان هرمزگان 
گفت: باید تلاش کرد تا دغدغه خانواده ها 
و دانش آموزان برای حضور در کلاس های 
درس را کاهش داد و شــاهد از سر گیری 
 یادگیری حضوری دانش آموزان باشــیم.

بیت اللهی خاطر نشــان ســاخت: یکی از 
چالــش های پیش رو، شناســایی تارکان 
تحصیــل و بازماندگان تحصیل اســت و 
 ائمه جماعت اهل شــیعه و سنت می توانند 
راه گشای آموزش و پرورش در این مسیر 
باشند و آموزش و پرورش هرمزگان آمادگی 
 ایــن را دارد که همــه ملزومات تحصیل 
دانش آموزان بی بضاعت را از جمله البسه، 
 کتاب، لــوازم التحریر و غیــره را پیگیری

  و فراهــم کنــد تا وضعیت بــد اقتصادی 
خانواده ها، مانع ترک تحصیل دانش آموزان 

نشود . 

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان خبر داد 

آموزش حضوری  دانش آموزان به صورت تدریجی

معاون استاندار هرمزگان : 
مواسات و همدلی زیبنده 

جامعه اسلامی است 

 لزوم هویت بخشی به معماری 
و شهرسازی شهر بندرعباس
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رعایت پروتکل ها و واکسیناسیون تنها راه نجات ؛
افزایش فوتی های کرونا 

آرایش بحرانی آرامستان ها

باز آمد بوی ماه مدرسه

سوخت برانی که همچنان می روند  

انالله و اناالیه راجعون
خانواده محترم رستگار 

و برادر ارجمند جناب آقای رستگار
نائب رئیس اتحادیه کارگزاران گمرکی بندرعباس

با نهایت تاثر و تالم مصیبت وارده را خدمت حضرتعالی و  خانواده محترم تســلیت عرض نموده و از 
 درگاه خداوند ســبحان برای آن  عزیز سفر کرده علو درجات و رحمت واسعه و برای بازماندگان آن 

بیت شریف صبر جمیل مسالت دارد 

   اتاق بازرگانی ، صنایع 
معادن  و کشاورزی هرمزگان

ابلاغ بخشنامه دادستان کل کشور در استان هرمزگان ؛ 

ثبت معاملات خودرو
 در دفاتر اسناد رسمی لازم نیست

 در صورت مشاهده یا گزارش هر نوع اقدامی خلاف موازین مذکور ، مستنکفین با اعلام جرم 
و تشکیل پرونده کیفری ، از سوی این دادستانی تحت تعقیب قرار خواهند گرفت
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برای بازگشایی مدارس ، تابع تصمیمات و سیاست های ستاد ملی کرونا هستیم

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان خبر داد 

آموزش حضوری  دانش آموزان 
صفحه 1 را بخوانیدبه صورت تدریجی



فرماندار بندرعباس : 
 واکسیناسیون مجموعه هایی که بیشتر 

با مردم ارتباط دارند در اولویت باشد
  گروه خبر // فرماندار بندرعباس گفت: از زمان شــروع بیماری 
کرونا تا کنون کادر بهداشــت و درمان از هیچ گونه تلاش و کوششی 
دریغ نکردند که از زحمات این مجموعه بســیار سپاســگذاریم. به 
گزارش خبرنگار دریا ، جلسه ستاد مدیریت بیماری کرونا شهرستان 
به ریاست عزیزاله کناری فرماندار در محل سالن کنفرانس فرمانداری 
برگزار شد.فرماندار بندرعباس در این جلسه ضمن تشکر و قدردانی 
از مردم شریف شهرســتان به جهت رعایت پروتکل های بهداشتی، 
اســتفاده از ماسک و فاصله گذاری اجتماعی که منجر به تغییر رنگ 
وضعیت شهرستان گردید اظهار داشت: باید حوزه های مربوطه کمک 
کنند تا هرچه سریعتر جامعه هدف در شهرستان بندرعباس واکسینه 
شوند لذا واکســن به شهرستان بندرعباس مجدد وارد شده و مشکل 
خاصی در این زمینه وجود ندارد و نیروی انتظامی ، راهور و ســپاه 
نیز همکاری لازم با مراکز تزریق واکسن داشته باشند تا نظم و امنیت 
این محل ها تامین شــود.وی در ادامه گفت: زحمات زیادی کشیده 
شد تا شهرستان بندرعباس از رنگ قرمز به رنگ نارنجی تغییر پیدا 
کرد لذا حساســیت  همچنان بالا اســت و باید این وضعیت را حفظ 
 کنیم و با رعایت و کنتــرل در کوتاهترین زمان رنگ بندی را مجدد 
تغییر دهیم تا به لطف خداوند متعال و رعایت پروتکل های بهداشتی ، 
استفاده از ماسک و رعایت فاصله اجتماعی توسط مردم عزیز ، اصناف، 
ادارات و سایر مراکز عمومی بتوانیم به رنگ آبی و حتی سفید برسیم.این 
مقام مسئول بیان داشت: حوزه بهداشت همچنان بازرسی و نظارت لازم 
را از شبکه حمل و نقل درون و برون شهری داشته باشد و بخشداران با 
کمک دهیاران ضمن نظارت و همکاری با طرح حاج قاسم سلیمانی 
 باعث شــوند تا بیماری به سایر افراد در روستاها سرایت پیدا نکند.
عزیزاله کناری تصریح کرد: مرکز بهداشت مجموعه هایی که بیشتر با 
مردم ارتباط دارند آنها را در اولویت واکسینه شدن قرار دهد و کنترل 
اتباع بیگانه در سواحل ، بندرحقانی ، باهنر ، فرودگاه و جامعه صیادی 
با جدیت تمام انجام شود و در صورت لزوم واکسینه شوند تا جامعه را 
به خطر نیاندازند و ویروس جدیدی وارد نشود.فرماندار بندرعباس در 
پایان عنوان کرد: بخشداران در سطح روستاها توصیه های لازم را به 
کارفرمایان کشاورزی ها در خصوص رعایت پروتکل های بهداشتی، 
اســتفاده از ماسک و فاصله گذاری اجتماعی توسط کارگرانی که در 
کشاورزی ها مشــغول به کار هستند بکنند تا در بین این افراد مبتلا 

نداشته باشیم.

با حضور استاندار هرمزگان :
 مرکز نگهداری و توانمندسازی معتادان متجاهر

در بندرعباس افتتاح شد
   گروه خبر //  مرکز نگهداری، درمان، توانمندســازی و صیانت 
معتادان متجاهر هرمزگان با حضور نماینده ولی فقیه در هرمزگان در 
روستای ایسین بندرعباس افتتاح شد. استاندار هرمزگان در حاشیه 
افتتاح این مرکز که امام جمعه بندرعباس و اعضای شورای هماهنگی 
مبارزه با مواد مخدر، استان حضور داشتند، افزود: این مرکز با هزینه 
۹۰ میلیارد ریال راه اندازی شده است که ظرفیت پذیرش ۵۰۰ بیمار 
را دارد.فریدون همتی افزود: مرکز نگهداری، درمان، توانمندسازی و 
صیانت معتادان متجاهر هرمزگان دارای مساحتی به میزان ۶ هکتار 
و ســه هزار مترمربع اســت.به گزارش ایرنا ؛ وی بیان داشت: یک 
 هزار متر ســوله کارگاهی و فنی و حرفه ای، چاه آب چهار اینچ و 
چهار هکتار زمین مستعد کشاورزی بخشی از ظرفیت های این مرکز 

است.
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سرمقاله

  در ســال های اخیر که بدلیل سیاســت های دولت سابق، مردم با مشکلات 
اقتصادی فراوانی مواجه شــدند و با شیوع کرونا بر بیکاری اقشار مختلف جامعه 
افزوده شــد؛ آنها با مشکلات حاد معیشــتی و اقتصادی مواجه شدند.از طرفی 
دیگــر در ۱۹ماه اخیر که کرونا باعث بیماری و مرگ افراد زیادی شــد و روزبه 
 روز شــرایط کرونایی در ســایه بی تدبیری دولت و بی توجهی مردم به رعایت 
پروتکل های بهداشــتی و عدم تجمعات حادتر شــد؛ بیماران زیادی حتی توان 
پرداخــت هزینه های درمان های دارویی و تقویت با مواد غذایی و میوه را ندارند 
که این ناتوانی در تامین هزینه ها، در طولانی شدن روند درمان،باقی ماندن اثرات 
منفی بیماری حتی بعد از درمان  و یا گاهی فوت بیماران بی تاثیر نیســت. البته 
 هزینه های ســنگین درمان بر دوش بیماران کرونایی و غیرکرونایی ســنگینی 
می کند و روزانه چندین خانواده اعلام می کنند که توان پرداخت هزینه های درمان 
را ندارند و درخواست می کنند که از طریق مراکز خیریه و نیکوکاری و خیرین برای 
درمانشان کمک بگیریم و از طرفی دیگر با توجه به اینکه بیشتر این بیماران ماه ها 
و ســال ها نتوانسته اند خودشان را درمان کنند، بهبودی شان هزینه بر و زمان بر 
است. از طرفی دیگر برخی از این بیماران تحت پوشش هیچگونه بیمه ای نیستند و 
نیاز است بیمه سلامت اطلاع رسانی گسترده تری را برای تحت پوشش قرار دادن 
خانواده های فاقد بیمه داشته باشد وبیمه تامین اجتماعی نیز هزینه هایش را کاهش 
دهد. از طرفی دیگر نیاز است میزان پوشش بیمه ای بیمه ها افزایش یابد تا هزینه ها 
در مطب ها، داروخانه ها، آزمایشگاه ها، سونوگرافی و آندوسکوپی، دندانپزشکی 
و... تقریبا بصورت آزاد محاســبه نشود و مردم برای درمان مشکل کمتری داشته 
باشــند و به فرمایش رهبر معظم انقلاب، بیمار به غیر از رنج مریضی نباید رنج 
دیگری داشته باشد.در استانی مانند هرمزگان که همواره با کمبود تخت بیمارستانی، 
پزشک و پرستار، تجهیزات درمانی و.... مواجه می باشد و حتی بیمارستان سوانح و 
سوختگی، قلب، چشم و... علی رغم وجود بنگاه های اقتصادی و وقوع حوادث و... 
ندارد. پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس هم که سال ها قبل وعده احداث وافتتاح 
بیمارستان ۲۶۴تختخوابی را در بیمارستان شهید محمدی داد که احداث این پروژه 
به کندی پیش می رود. در اســتان که سه سال قبل رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان  اعلام کرد ۱۶۰۰پرســتار کمبود داریم تا به استانداردها برسیم و سال 
قبول با اوج گرفتن کرونا، دولت سابق وعده استخدام ۶۰۰ پرستار را داد که محقق 
نشد. بیمارستان ۵۳۰ تختخوابی بندرعباس که در دو سال اخیر بارها وعده افتتاح 
آن داده شد و هنوز تکمیل و افتتاح نشده است و مسئولان مجبور شدند نمایشگاه 
عرضه مستقیم کالای بندرعباس را به بیمارستان موقت تبدیل کنند. از طرفی دیگر 
هزینه های درمان آنقدر در اســتان بالاست که بسیاری از بیماران عطای درمان را 
به لقایش می بخشــند و تسلیم دردها و گاهی مرگ می شوند. برخی تخصص ها 
هم در اســتان نداریم. ماه قبل نوزادی در بیمارستان شریعتی بندرعباس با مشکل 
قلبی متولد شد و بدلیل نداشتن پزشک معالج قلب نوزادان و کودکان، اعلام کردند 
 بایستی به بیمارستان شیراز منتقل شود و به خانواده محروم نوزاد هم گفتند که بایستی 
هزینه اش را خودتان بپردازید و بدلیل نداشتن هزینه و پس از پیگیری های زیاد از 
طریق استانداری و دانشگاه علوم پزشکی، مقرر شد کودک به شیراز منتقل شود و در 
روز دوم تولدش و در غروب تاسوعا، کودک ایست قلبی و فوت کرد. البته مادرش 
هم دوران بارداری بدلیل هزینه های سنگین و علی رغم داشتن دیابت وتیرویید، فقط 
تعدادی کمی سونوگرافی و نوار قلب جنین گرفته بود و پزشکان به ایشان نگفته بود 
که اکوی قلب جنین هم بایستی انجام دهند. مادری دیگر بدلیل هزینه های سنگین 

  علی زارعیغربالگری جنین و استرس و گرسنگی، کودکش سقط شد.

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان گفت: بیماران بی پول
مجتمع  دوم  مرحله  ســاخت  عملیات 
بنکداران بندرعباس به ابعاد تقریبی ۱۰ 
هزار مترمربع مهرماه امسال آغاز می شود. 

  فریدون همتی در حاشیه بازدید سرزده از 
مجتمع بنکداران بندرعبــاس واقع در بلوار 
راه آهن یادآور شد: مرحله دوم این مجتمع 
شــامل اقامتی، خدماتی، رفاهی، تجاری، 
هایپرمارکت و مسجد است.وی یادآورشد: 
مرحله نخست مجتمع بنکداران بندرعباس 
در زمینی به ابعــاد ۱۷ هکتار و با زیربنای 

۷۵ هزار مترمربع ساخته شــده است و با 
۱۹۳ غرفه به بهتریــن کیفیت آماده افتتاح 
 است.اســتاندار هرمزگان اظهارداشت: این 
طرح با ســرمایه گذاری اولیه ۸۰۰ میلیارد 
ریالی از آورده اعضا ســاخته شــده است.   
همتی خاطرنشان کرد : این پروژه به عنوان 
یک بارانداز بســیار قوی در تامین ارزاق 

عمومی اســتان هرمزگان نقــش آفرینی 
خواهــد کرد. مدیر عامل شــرکت تعاونی 
بنکداران استان هرمزگان نیز گفت: تاکنون 
با همــکاری و تعامل خوب  اســتانداری، 
فرمانداری و اعضای تعاونــی تعداد ۱۸۰ 
غرفه فعال شــده و ۱۸۰ نفر عمده فروش و 
تعدادی شرکت های پخش از مرکز شهر که 

در بافت فرسوده، سنتی وقدیمی شهر مستقر 
بودند و این مجموعه باعث ترافیک شدید در 
سطح شهر ایجاد می کردند به مجتمع بنکداران 
انتقال یافتنــد. به گزارش ایرنا ؛ عبدالمحمد 
حزنی افــزود: در حال حاضر برای ۶ هزار 
نفر به صورت مستقیم و برای ۱۲ هزار نفر 

غیرمستقیم اشتغال ایجاد کرده است.

استاندار هرمزگان خبر داد 

مهر ماه ؛آغاز ساخت مرحله دوم مجتمع بنکداران بندرعباس 

 گروه خبر // مدیرعامل شــرکت تأمین و توســعه زیرســاخت 
خلیج فارس گفت: در این مدت بوی نامطبوع فاضلاب بندرعباس به 
شدت کاهش یافته و شهروندان بندرعباس می توانند این موضوع را 

به خوبی احساس کنند. 
   شــهروز شــجاعی  افزود: این شرکت در آبان ســال ۹۹ با هدف رفع 
معضل زیست محیطی فاضلاب بندرعباس برای نخستین بار با ترکیبی از 
صنایع بزرگ استان و کشور شکل گرفت.وی با بیان اینکه »ایمیدرو، فولاد 
هرمزگان، پالایشگاه نفت بندرعباس، صبا فولاد خلیج فارس، صنایع ملی 
مس ایران، فولاد ســتاره سیمین هرمز و  گروه گسترش سرمایه گذاری 
بین المللی ارزش« بنگاه های اقتصادی مشــارکت کننده و سهامدار در 
این شرکت هستند، خاطرنشان کرد: پس از برگزاری جلسات و مذاکرات 

فراوان هیات مدیره نیز به جمع بندی رسیدیم تا خود به صورت مستقیم با 
آبفای هرمزگان وارد مذاکره شده و بی واسطه در طرح ساماندهی فاضلاب 
بندرعباس مشــارکت کنیم.شجاعی با اشــاره به اینکه با کمک استاندار 
هرمزگان و دســتگاه قضایی هرمزگان توانستیم این مسئولیت بزرگ را 
برعهده بگیریم و شرکت قبلی که در پنج سال گذشته به تعهداتش پایبند 
نبوده نیز کنار رفت، عنوان کرد: از زمان شــروع کارمان در ۲۷ اسفندماه 
سال گذشته تاکنون با ۵۲ پرسنل تصفیه خانه بندرعباس را تحویل گرفتیم 
و در این مــدت با یک بهره بردار به توافق رســیدیم تا در جهت بهبود 
کیفیت خروجی پساب و کاهش بوی نامطبوع در سطح شهر بندرعباس قدم 
برداریم.وی با بیان اینکه در حدود ۵ ماه فعالیتمان توانستیم کیفیت خروجی 
پســاب بندرعباس را از COD ۳۵۶ به COD ۱۴۵ برسانیم، تصریح 

کرد: این نتیجه در حالی بدســت آمد که با تعمیرات و اورهال تجهیزات 
و وارد مدارد کردن تأسیسات تصفیه خانه فاضلاب بندرعباس توانستیم 
 راندمان کار را بالا ببریم.مدیرعامل شــرکت تأمین و توسعه زیرساخت 
خلیج فارس با اشــاره به اینکه تلاشمان این است تا در ماه های آتی به 
اســتاندارد تخلیه پساب در دریا که COD ۱۲۰  است دست پیدا کنیم، 
اظهار کرد: در این مدت بوی نامطبوع فاضلاب بندرعباس به شدت کاهش 
یافته و شهروندان بندرعباس می توانند این موضوع را به خوبی احساس 
کنند و در تلاشــیم تا این روند مثبت همچنان تداوم یابد.وی با بیان اینکه 
عملیات انتقال پساب به سمت صنایع و بنگاه های اقتصادی را مدتی پیش 
آغاز کردیم و در حال حاضر با پیشــرفت فیزیکی ۱۲ درصد در جریان 
اســت، افزود: تکمیل مخزن ۱۰ هزار مترمکعبی، احداث ایستگاه پمپاژ 
پساب و تکمیل ۷ کیلومتر انتقال نیز در فاز نخست قرار است عملی شود.
به گزارش ایسنا ؛ شجاعی ادامه داد: این پروژه عظیم و منحصر به فرد در 
صورت تأمین شرایط مالی پیش بینی شده و همکاری دستگاه های ذی 
ربط به طور کلی در تمامی فازها در ۳۶ ماه باید به نتیجه برسد و در تلاشیم 

که روند این موضوع طبق برنامه زمانبندی شده پیش رود.

گروه خبر // معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان مواسات و همدلی را زیبنده 

جامعه اسلامی دانست و گفت: این زیبندگی برای 
اوقاف که مجری نیات واقفین خیرین جامعه است، 

زیبنده تر خواهد بود. 
   علــی رئوفی، معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان، در حاشیه برگزاری مراسم طرح 
شمیم حســینی و توزیع ۴ هزار و ۲۰۰ بسته معیشتی 
در استان که در جوار امامزاده سیدمظفر)ع( بندرعباس 

برگزار شد، اظهار کرد: مواسات و همدلی زیبنده جامعه 
اسلامی است و این زیبندگی برای اوقاف و امور خیریه 
که مجری نیات واقفین و نیک اندیشان و خیرین جامعه 
اســت، زیبنده تر خواهد بود.  وی افزود: در ایامی که 
متعلق به اباعبدالله الحسین)ع( از بخشنده ترین افراد در 
تاریخ اسلام است، شاهد هســتیم که مردم و خیرین 
چگونه برای آقا امام حسین)ع( هزینه می کنند. امروز نیز 

در شرایط سخت تورم و شیوع ویروس کرونا ۴ هزار و 
۲۰۰ بسته معیشتی توسط اداره کل اوقاف و امور خیریه 
استان تهیه شــده و بین نیازمندان واقعی جامعه توزیع 
خواهد شد.به گزارش ایکنا ؛ معاون سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی اســتانداری هرمزگان تصریح کرد: امیدوارم 
این مواسات و همدلی ادامه داشته باشد و بتوانیم دست 
نیازمندان واقعی استان را در شرایط سخت اقتصادی و 
کرونایی که بر کشور حاکم است، بگیریم. اقداماتی که 
اداره کل اوقاف در راســتای اجرای رزمایش مواسات 
و همدلی و کمک به نیازمندان و آسیب دیدگان کرونا به 

منصه ظهور رسانده، جای قدردانی و خدا قوت دارد.

مدیرعامل شرکت تأمین و توسعه زیرساخت خلیج فارس :

کیفیت خروجی پساب بندرعباس ارتقاء یافت

معاون استاندار هرمزگان : 

مواسات و همدلی زیبنده جامعه اسلامی است 

پشت پرده سیاست 

    
جزئیات گزارش مجلس درباره زندان اوین 

 پس از انتشــار جنجالی تصاویر زندان اوین، رئیس مجلس، کمیسیون اصل ۹۰ 
را مامور رســیدگی به این ماجرا کرد و در همین خصوص تعدادی از اعضای این 
کمیسیون به این بازداشتگاه رفتند و از آن بازدید کردند. بازدیدی که البته بی حاشیه 
نبود و پای مرخصی مهدی هاشمی و غیبت های غیرموجه او را نیز به این ماجرا 
باز کرد. در نهایت رئیس کمیســیون اصل ۹۰ جزئیاتی از گزارش این کمیسیون 
درباره زندان اوین ارائه کرد. حجت الاسلام حسن شجاعی  با اشاره به این که این 
گزارش در دوبخش تهیه شــده است؛ گفت: »یک بخش از آن درباره ویدئو هایی 
اســت که از زندان اوین پخش شده اســت. مورد به مورد این ویدئوها بررسی و 
گزارشــی درباره هرکدام آماده شده است  که بر این اساس درباره برخی ویدئو ها 
که در آن تخلفاتی رخ می دهد، قبلًا از ســوی مســئولان مربوط توسط سازمان 
امور زندان ها برخورد شــده و با برخی دیگر هم برخورد نشــده است که اکنون 
در دســتور کار قرار دارد و قرار است با آن ها برخورد شود.« به گزارش فارس، 
رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس   در ادامه به بخش دوم اشاره کرد و گفت: »در 
بخش دوم گزارش، نواقص و کاســتی هایی که مجموعاً در ساختار زندانبانی ما و 
فرایند آن وجود دارد، آسیب شناســی شده و خلاءهایی که وجود دارد، احصا و 
راه حل هایی پیشنهاد شده است.« شجاعی در همین خصوص اضافه کرد: »کاری 
که اکنون قرار اســت در کمیسیون انجام شود، گزارشی از این موضوع است که به 
 رئیس مجلس تقدیم خواهد شد و در پی این موضوع در صحن کمیسیون مطرح 
می  شــود و بعد درباره این که آیا این گزارش در صحن مجلس قرائت شــود، 
تصمیم گیری خواهد شد.« صحبت های رئیس کمیسیون اصل ۹۰ به تصاویر منتشر 
شــده ختم نشد و حجت الاسلام شــجاعی به ماجرای جنجالی مرخصی مهدی 
هاشــمی هم اشــاره و تصریح کرد:   به هر حال همه باید در برابر قانون مساوی 
باشند و عدالت و مســاوات برای همه زندانیان مد نظر قرار گرفته باشد بنابراین 
اگر احراز شود که در اجرای حکم ایشان تبعیض صورت گرفته و شرایط خاصی 
دیده می شــود، حتماً کمیسیون اصل ۹۰ مجلس برخورد لازم را انجام خواهد داد 
و متخلفان را به مراجع ذی صلاح معرفی می کند. در همین باره محمد مهدی حاج 
محمدی رئیس سازمان زندان ها در واکنش به ماجرای جنجالی مرخصی طولانی 
مدت مهدی هاشمی رفسنجانی و غیبت غیر موجه او در صفحه توئیتر خود نوشت: 
»آقای  مهدی هاشمی مرخصی بدون سقف نداشته بلکه غیبت کرده است. چندی 
قبل هم، غیبت ایشــان از طرف زندان، به دادســتانی اعلام شد. او الان در زندان 
اوین است. ممنوعیت تبعیض در ارائه خدمات به زندانیان و بی اعتنایی به برخی 

تشخّص ها درآغازین روزهای خدمت در سازمان زندان ها، ابلاغ شد.« 
 صادق خلیلیان استاندار خوزستان شد

جلســه هیئت وزیران به ریاست حجت الاسلام  والمسلمین سید ابراهیم رئیسی 
رئیس جمهور برگزار شــد و در این جلســه اعضای دولت به صادق خلیلیان 
به ســمت اســتاندار منتخب خوزســتان رأی اعتماد دادند. وی دارای مدرک 
 کارشناسی خاک شناسی از دانشگاه شــهید چمران اهواز و همچنین کارشناسی 
ارشد اقتصاد کشاورزی و دکترای اقتصاد منابع طبیعی از دانشگاه تربیت مدرس 

است./ تسنیم

 انعکاس
روز نو نوشت: مجید انصاری عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام می گوید استعفای 
آملی لاریجانی از شــورای نگهبان ارتباطی با ریاست ایشان بر مجمع تشخیص 
نداشته و بحثی درباره اســتعفای او از این مجمع طرح نشده است. او تاکید کرد: 
»این دو جایگاه قطعاً ارتباطی به هم ندارند« و گفت: ایشان در هفته های اخیر به 
صورت مستمر در جلسات مجمع تشخیص حضور یافته و ریاست شان بر مجمع 

تداوم داشته است.
  جماران  مدعی شــد: علت غیبت مخبر معاون اول رئیس جمهور در جلسات 
 هفته گذشــته ستاد اقتصادی، کسالت جزئی بوده است. معاون اول رئیس جمهور 
در جلســه روز شنبه حضور یافته و از رئیسی دو دستور اقتصادی دریافت کرده 

است.
   تابناک نوشــت: عــزت ا... اکبری مدعی شــده بود بیژن زنگنه گفته اســت

 نمی توانیم نفت بفروشــیم. یک منبع نزدیک به وزیر سابق نفت از قول او اظهار 
 کرد: بیژن زنگنه این اظهارات را از اساس تکذیب کرده و گفته است هرگز نگفته ما
نمی توانیم نفت بفروشــیم ضمن آن که عملکرد واقعی و به دور از شعار وزارت 
نفت در سه سال گذشته و در اوج تحریم ها دلیل محکمی بر رد ادعای بی پایه و 
اساس این نماینده است. درخصوص ادعاهایی که برای صادرات بدون محدودیت 
نفت هم در این دوران مطرح شــده باید گفت اکنون فرصت مناسبی برای محک 

زدن این ادعاهاست.
 الف نوشــت:  حجت الاسلام علیرضا سلیمی   عضو هیئت رئیسه مجلس اظهار 
کرد: شــنیده شده دو شرکت سامسونگ و ال جی می خواهند با شرایط عجیب و 
غریب به کشــور برگردند؛ روزی که ما به سامسونگ و ال جی نیاز داشتیم آن ها 
ایران را رها کردند و رفتند حالا هم پذیرفتنی نیســت که به جای پول های بلوکه 
شده ایران در کره جنوبی و با فضایی که آمریکایی ها باز کرده اند، محصولات کره ای 
وارد کشورمان شود. ۵۰۰ کارخانه تولید لوازم خانگی در کشور با قابلیت تولید ۱۹ 
میلیون لوازم خانگی وجود دارد پس چرا امروز که راه افتاده ایم برخی شرکت های 

خارجی قصد حضور مجدد در ایران را دارند؟
تذکر یک نماینده درباره ارتباط  پخش گاندو و محاکمه روحانی!

حجت الاسلام جواد نیک بین نماینده کاشمر در مجلس شورای اسلامی در جلسه 
علنی مجلس و در تذکری خطاب به قالیباف و نمایندگان مجلس اظهار کرد: بهتر 
است هیئت رئیسه مجلس به صدا و سیما دستور بدهد یا سریال »گاندو« را تعطیل 
کند یا این که محاکمه حســن روحانی رئیس جمهوری سابق زودتر شروع شود 
چرا که  یا فیلم گاندو در حال دروغ پردازی است که باید جلوی پخش آن گرفته 
شود یا واقعیت را می گوید و قوه قضاییه باید برای محاکمه ورود کند. وی افزود: 
»کم کم صبر مردم سر آمده اســت؛ آقای اژه ای که پرونده های بزرگی را در این 
کشور بررسی کرده و شجاعانه آن را به پایان رسانده ، باید پرونده های تخلفاتی را 
که مجلس یازدهم و کمیسیون اصل ۹۰ و... بررسی کرده و خیلی از خیانت هایی 
هم که دولت سابق انجام داده و پرونده های آن را به قوه قضاییه ارسال کرده است 

بررسی کنند.«/ انتخاب

آمادگی بهارستان برای رفع نیازهای تقنینی دولت 
قالیباف در نطق پیش از دســتور  خود در صحن علنی مجلس، از همراهی 
بهارستان با دولت در پیگیری مسائل اساسی مردم سخن گفت و از آمادگی 
مجلس برای رفع نیازهای تقنینــی دولت خبرداد و گریزی هم به تحولات 
اخیر همسایه شرقی کشورمان زد و خاطر نشان کرد اراده جمهوری اسلامی 
همان اراده مردم افغانســتان اســت.به گزارش خانــه ملت؛ رئیس مجلس 
شــورای اسلامی در اولین نشســت مجلس پس از بررسی صلاحیت های 
کابینه ســیزدهم، با تشکر از شــروع امیدآفرین دولت سیزدهم، گفت:»در 
پیگیری مســائل اساسی مردم مخصوصا مواردی که بر زندگی جاری مردم 
تأثیر مســتقیم دارد مانند مقابله با آســیب های مرتبط با حوزه ســلامت و 
معیشــت ناشــی از بیماری کرونا، قیمت ارز، حفظ ارزش پول ملی، تأمین 
کالاهای ضروری مردم با قیمت مناســب، ثبات اقتصادی و توجه به مناطق 
محروم در کنار دولت هســتیم و آماده ایم نیازهای تقنینی دولت را در جهت 
مصالــح مردم برآورده کنیم و برای کمک بــه دولت وظیفه نظارتی خود را 
همدلانه و دلســوزانه به منظور رصد و برطرف کردن نقاط ضعف احتمالی 
انجام دهیم.« قالیباف در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به تحولات 
اخیر افغانســتان، اظهار کرد:» رها کردن کشور توسط دولت دست نشانده 
آمریکا در افغانستان و اســتقرار بی دردسر طالبان در سراسر آن کشور که 
نتیجه نارضایتی گســترده از ۲۰ سال اشغالگری   و بی عملی دولت آمریکا 
بود، به وضوح نشــان داد اعتماد برخی دولتمردان افغانستانی به آمریکا به 
امید به ارمغان آوردن پیشــرفت و امنیت برای کشورشان خطای راهبردی 
بــود.« وی افزود: »به گونــه ای که بعد از ۲۰ ســال حاکمیت یک دولت 
آمریکایی به رغم همه شــعارها و تصورهای ایجاد شده نه تنها کشور هیچ 
پیشرفت ملموسی در زیرساخت های اقتصادی و رفاه عمومی نداشته بلکه 
ابتدایی تریــن نیاز یک جامعه مدنی یعنی امنیت نیز در این کشــور تامین 
نشده است.« رئیس قوه مقننه در ادامه تاکید کرد که اراده جمهوری اسلامی 
ایران همان اراده مردم افغانســتان اســت: »در خور ذکر است با توجه به 
تحولات اخیر، ملت ایران بر حفظ حقوق دینی و انســانی مردم آن دیار از 
تمامــی نژادها، زبان ها و مذاهب و برقراری امنیت سراســری و پایدار در 
کشور افغانستان تاکید دارد و نهایتا اراده جمهوری اسلامی ایران همان اراده 
مردم افغانســتان خواهد بود و ما به آینده این همسایه عزیز خود امیدوار و 
حساس هستیم.«در این بین رئیس مجلس گریزی هم به بررسی صلاحیت 
وزیران پیشــنهادی دولت ســیزدهم زد و با تقدیر از عملکرد اهالی خانه 
ملت در فرایند بررســی صلاحیت ها، به بعضی  اقدامات بهارســتان برای 
کم شــدن حاشیه ها در جلسات بررســی صلاحیت اشاره کرد و گفت: »با 
ندادن اجازه ورود به افراد غیرمســئول امکان ایجاد حاشیه های معمول که 
برخی در دوره های گذشــته وجود داشت، از بین رفت و فضای امن برای 
رســیدگی به صلاحیت وزیران ایجاد شد، در نهایت در چند روز پرکار در 
محیطی منطقی و نظمی ویژه، فرایند بررســی رأی به کابینه در صحن علنی 

مجلس نهایی شد.«

تازه های مطبوعات

شرق-   این روزنامه تصویری از آملی لاریجانی را در حال رفتن، عکس یک کرد  
و با تیتر »یک گام تا پله آخر« به کناره گیری او از عضویت در شورای نگهبان و 
موافقت رهبر انقلاب  اشاره کرد و با شرحی از سیاست ورزی برادران لاریجانی 
نوشــت: بار دیگر نقش برادران لاریجانی در آسمان سیاسی کشور کم   رنگ تر 

خواهد شد و گویی ستاره بخت آن ها رو به افول است.
 آفتاب یزد- این روزنامه با اشاره به سفرهای استانی رئیس جمهور باتیتر » »پایان 
برج عاج نشینی« نوشت: حضور رئیس جمهور در میدان، پایان برج عاج نشینی 
است.منظور از برج عاج نشینی، افرادی است که به دور از مناطق محروم و میدان 
در حال برنامه ریزی و تصمیم گیری هستند. این افراد به هیچ عنوان نمی توانند به 
اندازه مسئولانی که در میدان حاضر می شوند از مشکلات مردم آگاه شوند. مسئول 
باید از دفتر خود خارج شود و به میدان برود تا مسائل و مشکلات جامعه را لمس 
و ســپس برای آن ها برنامه ریزی کند. حرکات آقای رئیسی بشارت دهنده پایان 

برج عاج نشینی مسئولان است.«
 جوان- این روزنامه در گزارشــی با اشــاره به تامل ایران در ورود به مذاکرات 
برجامی، با تیتر »وین فقط نقدی«، نوشــت: این موضوع از یک سو نشان دهنده 
تکمیل نشدن تیم هسته ای در ایران است و از طرف دیگر، می تواند سیگنالی درباره 
این باشد که دولت جدید در تهران، گارد مذاکراتی متفاوتی از تیم قبلی گرفته است، 
به خصوص این که وزیر خارجه گفته ایران در مذاکراتی که نتایج ملموسی را در 

تأمین حقوق و منافع مردم ایران در بر داشته باشد، حضور خواهد یافت.
  اعتماد- این روزنامه به دیدار محمدعلی افشانی با کروبی اشاره کرد و به نقل از 
افشانی نوشت: برداشت من از دو ساعت ملاقات و طرح برخی مسائل این است 
که اگر حصر، سال ها قبل پایان می یافت و امکان ارتباط مستقیم اشخاص بیشتری 
با دیدگاه های متفاوت با محصورین وجود داشــت از برخی خسارات پیش آمده 

جلوگیری می شد.
نگاهداری رئیس مرکز پژوهش های مجلس شد

ســید نظام الدین موسوی سخنگوی هیئت رئیســه مجلس از انتخاب رئیس 
جدید مرکز پژوهش های مجلس شــورای اسلامی خبر داد و گفت: »با رای 
اعضای هیئت امنای مرکز پژوهش های مجلس شــورای اسلامی، دکتر بابک 
نگاهداری به عنوان رئیس این مرکز انتخاب شد.« وی توضیح داد طبق قانون 
شرح وظایف مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، اعضای هیئت رئیسه 
مجلس، هیئت امنای مرکز پژوهش ها را تشــکیل می دهند و رئیس مجلس، 
رئیس هیئت امناست. گفتنی اســت نگاهداری تاکنون مسئولیت های اجرایی 
چون دبیری نقشه جامع علمی کشور، معاونت نظارت و راهبری شورای عالی 
انقلاب فرهنگی، معاونت پژوهشی دانشــگاه آزاد اسلامی و ریاست دانشگاه 
 علوم پزشــکی آزاد اسلامی تهران و ریاســت مرکز مطالعات و برنامه ریزی 
شهر تهران را بر عهده داشته اســت. پیش از این علیرضا زاکانی رئیس مرکز 
پژوهش ها در مجلس یازدهم بود که برای شهرداری تهران از نمایندگی مجلس 

استعفا کرد. / ایسنا 

   گروه خبر // همزمــان با اعلام موافقت دولت 
عراق برای حضور ۳۰ هزار زائر ایرانی در مراسم 

اربعین، پیش ثبت نام اربعین متوقف شد. 
  بنــا براعلام کمیته اعزام ســتاد مرکزی اربعین قرار 
بود پیش ثبت نام از دیروز آغاز شــود.  سازمان حج 
و زیارت که از سوی ســتاد اربعین، مسؤولیت اعزام 
زائران را به عهده دارد، در اطلاعیه تازه ای اعلام کرد: 
»با توجه به اخبار واصله در خصوص تصمیم دولت 
عراق مبنی بر تخصیص ســهمیه ۳۰ هزار نفری برای 

جمهوری اســلامی ایران به منظور شرکت در مراسم 
اربعین و صرفاً تعیین مرز هوایی برای اعزام و ضرورت 
لزوم آگاهی از جزییات و شرایط مدنظر کشور عراق 
و نحوه اعزام مشــتاقان، مقرر شد که ثبت نام »فعلا« 
متوقف شود تا تصمیم طرف عراقی در ستاد مرکزی 

اربعین، بررســی و در خصــوص آن تصمیم گیری و 
اعلام شود.« اطلاعات تکمیلی درباره ثبت نام اربعین، 
از سوی کمیته اعزام ستاد مرکزی اربعین حسینی)ع( 
به اطلاع متقاضیان رسانده می شود.کمیته اعزام ستاد 
مرکزی اربعین پیش از آن که تصمیم دولت عراق درباره 

اربعین اعلام شــود، اطلاعیه داده بود که پیش ثبت نام 
از زئرانی که دو دُز واکســن کرونا را تزریق کرده اند 
از روز دوشــنبه )۱۵ شهریورماه( آغاز  می شود که به 
دنبال اطلاعیه جدید، دیروز سایت ثبت نام اربعین باز 
نشد.کمیته عالی بهداشت و سلامت ملی عراق علاوه بر 
سهمیه ۳۰ هزار نفری که برای ایران تعیین کرده، ورود 
به این کشور را »فعلا« به دریافت ویزای قطعی و معتبر 

و سفر از طریق مرزهای هوایی، مشروط کرده است.

پیش ثبت نام اربعین متوقف شد
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خنده اش با من 
به سر کن آن کُله گیس سیاهت، شانه اش با من
بده دندان مصنوعی تو کادو، چانه اش با من
بپر روی الاغم تا که گردیم از ولایت جیم

مخور تو غصه ی جا و مکانش، خانه اش با من
برایت می خرم کفشی، به رویش چند منگوله
فروشنده اگر قیمت گران زد، چانه اش با من
اگر که شُستن رَخت و لباسم مشکلت باشد
خرید یک روبات برقی و یارانه اش با من

تو چون لیلی مزن خیلی ز پول و مهریه حرفی
ادای نقش مجنون و دل دیوانه اش با من
دُکان کوچکی دارم، ولی بی کسب پروانه

به جان من اگر شمعم شوی، پروانه اش با من
تو را هرگز نخواهم زد، ولی فرضاً چو دعوا شد

جلو آور رُخت را، سیلی جانانه اش با من
اگر خواهی شود غم های ما تبدیل بر شادی

ز تو جوک های تازه، خنده ی مردانه اش با من
بگفتا عاقدی: گر سر بگیرد وصلت این دو

تمام خرج محضر یا که دفترخانه اش با من! 
رضا رفیع 

***

کارگر 
جیب پر باری ندارد کارگر
غیر غم ، یاری ندارد کارگر

می نشیند دور میدان تا غروب
غیر از این کاری ندارد کارگر!

هر چه دارد در اتاقش چیده است
چون که انباری ندارد کارگر
کل اجناس اتاقش کهنه است
گرچه سمساری ندارد کارگر!

می خورد هر روز غم های جدید
شام تکراری ندارد کارگر!
کلبه و ویلا و حتی یک پلاژ
حومه ی ساری ندارد کارگر

وقت دفنش نیست عکس و تاج گل
مجلسش قاری ندارد کارگر

چند روزی می شود خوابیده است
قصد بیداری ندارد کارگر…

امیر حسین خوشحال 

طنز

استان هرمزگان یک استان ساحلی با مرز آبی 
است که وجود صنایع و بنادر مهم کشور در این 
استان، هرمزگان را به پایتخت اقتصادی کشور 
تبدیل کرده است. اما این پایتخت اقتصادی بودن 
برای خود مردم استان مزیت چندانی نداشته و 
منبع درآمد برای پایتخت نشینان بوده است. یکی 
از مهمترین معضلاتی که در این اســتان وجود 
دارد، عدم اشتغال مردم به ویژه جوانان این استان 
در صنایع و بنادر این استان است که باعث شده 
به شغل های کاذب روی بیاورند. از دیرباز مردم 
استان به دلیل نداشتن شغل مناسب و نزدیکی به 
دریا، روی به شــغل هایی مانند حمل وسایل و 
مواد قاچاق می آوردنــد و از این طریق ارتزاق 
می کردند و این قاچاق نیز در طول زمان وسایل 
گوناگونی بوده اســت. از پارچه و سیگار گرفته 
تا اکنون به قاچاق سوخت رسیده است. قاچاق 
سوخت یکی از کارهایی است که به اقتصاد کشور 
لطمه می زند و از سوی دیگر تاکنون تعداد زیادی 
از مردم اســتان جان خود را از دســت داده اند. 
افــرادی که جان خود را از دســت داده اند هم 

قاچاقچیان بوده اند و هم شهروندان عادی. بارها 
و بارها در خبرها شنیده ایم که خودروهای حامل 
سوخت قاچاق در جاده ها، روستاها و شهرهای 
مختلف استان حادثه آفریده اند و هم جان خود 
را از دست داده اند و هم باعث مرگ افراد دیگر 
شــده اند. از سوی دیگر خســارت هایی را به 
دیگر وســایل وارد کرده اند. یکی از مسیرهایی 
که قاچاق ســوخت در آن زیاد انجام می شود، 
جاده بندرعباس به شهرستان میناب است که در 
این مسیر طی سال جاری چندین فقره تصادف 
بین خودروهای حامل سوخت قاچاق و دیگر 
خودروها رخ داده که به خسارت های جانی و 
مالی انجامیده است. در این بین نیروی انتظامی 
برای جلوگیری از تردد خودروهای سوخت بر 
در این جاده، اقدام به راه اندازی ایست و بازرسی 
در این جاده و قبل از ورودی شــهرک صنعتی 
گمبرون نموده اســت. اقدامی که شاید در ظاهر 
از قاچاق ســوخت در این مسیر کاسته است اما 
در واقع تاثیر چندانی بر قاچاق ســوخت از این 

مسیر نداشته اســت زیرا خودروهای سوخت بر 
برای اینکه به ماموران نیــروی انتظامی در این 
مسیر برخورد نکنند اقدام به تردد از مسیرهای 
جایگزین نموده اند که اغلب از روستاهای اطراف 
می گذرد. اقدامی که موجب شده جان شهروندان 
روســتایی به خطر بیافتد چرا که این خودروها 
در جاده های روستایی و حتی خود روستاها با 
سرعت های بالا تردد می کنند که هر لحظه احتمال 
وقوع حادثه ای در این روســتاها وجود دارد. از 
سوی دیگر در گذشته سوخت برها برای تردد در 
جاده بندرعباس میناب اقدام به پوشاندن پلاک 
خود با وسایل مختلف می کردند اما اکنون بدون 
پوشــاندن پلاک در این جاده و حتی از جلوی 
ایست و بازرسی مذکور تردد کرده و برخوردی 
با آنها صورت نمی گیرد. در واقع در گذشــته با 
پلاک مخدوش تردد می کردند و الان آزادانه در 
حال بردن سوخت به مقصد هستند. این موارد به 
عینه توسط نگارنده مشاهده شده است. از سوی 
دیگر وجود این ایست وبازرسی تنها باعث شده 

تا صف بسیار طولانی که گاهی به یک کیلومتر 
)در برخی ساعت های خاص مانند ظهر و شب( 
می رسد قبل از این ایست و بازرسی ایجاد شود و 
رانندگان مدت زمان زیادی را معطل شوند تا از 
ایست و بازرسی عبور کنند. گاهی موارد مشاهده 
می شود با وجود ترافیک سنگین در محل، از دو 
خط تردد خودروها یکی از خطوط مسدود شده 
و رانندگان دوخط عبوری مجبور هستند از یک 
خط عبور کرده که این امر نیز باعث افزایش مدت 
زمان معطلی رانندگان می شود. به هر حال برای 
جلوگیری از قاچاق ســوخت باید راه حل های 
دیگری پیــدا کرد. شــاید مهمترین موضوعی 
که باعــث بوجود آمدن ایــن معضل اجتماعی 
شده است، نبود شغل و درآمد پایدار برای بسیاری 
از جوانان این استان باشد و اگر شرایط و زمینه ای 
فراهم شود که این جوانان جذب بازار کار شوند 
این معضل نیز کاهش می یابد. از ســوی دیگر 
باید به این افراد این آگاهی داده شــود که حمل 
و قاچاق این ســوخت به اقتصاد کشور ضربه 
می زند. مسوولان هم راهکارهای مناسب دیگری 
را بیابند تا بتوانند از این معضل موجود در جامعه 

جلوگیری نمایند. 
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آرزو توکلی سرویس استان ها // رئیس دادگستری شهرستان 
بم از ورود شــورای پیشــگیری از وقوع جرم دادگســتری 

شهرستان به موضوع طلاق های صوری خبر داد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ حســین رمضانی زاده در جلسه شورای 
پیشگیری از وقوع جرم شهرستان بم افزود: اشخاصی که برای استفاده 
از مزایای احتمالــی برای خود یا فرزندان اقدام به طلاق  صوری می 

کنند، شناســایی و مزایای آنها لغو خواهد شد.وی اظهار کرد: با توجه 
به اینکه در ســال جــاری با افزایش ورودی پرونــده های طلاق به 
دادگستری شهرستان مواجه شدیم و حسب بررسی انجام شده تعدادی 
از طلاق ها صوری و با هدف استفاده از برخی مزایا نظیر معافیت فرزند 
پسر از خدمت نظام وظیفه، اســتفاده از مستمری یا حقوق و مزایای 
برخی از نهادها انجام می شــود.رمضانی زاده اعلام کرد: با تصویب 

شورای پیشگیری از وقوع جرم شهرستان بم، ادارات و نهادهای متولی 
مکلف شدند ضمن انجام تحقیقات جامع اشخاص متخلف و سودجو را 
شناسایی و جهت برخورد قانونی به دستگاه قضایی معرفی کنند.رییس 
دادگستری بم افزود: دستگاه قضایی این موضوع را با جدیت رصد و 
پیگیری خواهد کرد و از تحت پوشش قرار گرفتن اشخاصی که فاقد 

شرایط قانونی هستند، ممانعت می شود.

رئیس دادگستری بم اعلام کرد

ورود شورای پیشگیری از وقوع جرم دادگستری به موضوع طلاق های صوری

    حسن ســیلاوی سرویس استان ها //
جلســه هیات وزیران به ریاســت سید 
ابراهیم رئیسی رئیس جمهور برگزار شد 
و در این جلســه اعضای دولت به صادق 
خلیلیان به ســمت اســتاندار منتخب 

خوزستان رأی اعتماد دادند. 
  بــه گــزارش خبرنگار دریــا ، وی دارای 
دانشگاه  از  کارشناسی خاکشناســی  مدرک 
شــهید چمران اهواز و همچنین کارشناسی 
ارشــد اقتصاد کشــاورزی و دکترای اقتصاد 
 منابــع طبیعــی از دانشــگاه تربیت مدرس 

است.
  از سوابق مدیریتی و اجرایی آقای خلیلیان 
می تــوان به معــاون برنامه ریــزی و امور 
اقتصادی وزارت جهاد کشــاورزی و عضو 
شــورای بیمه مرکزی کشور به عنوان نماینده 
این وزارتخانه در دولت نهم و نیز وزیر جهاد 
کشاورزی و عضو شــورای پول و اعتبار در 
دولت دهم اشاره کرد.در ادامه جلسه، هیات 
وزیران تعدادی از پیشنهادهای دستگاه های 

اجرایی را بررسی و به تصویب رساند.

*  تعیین وزرای منتخب هیات وزیران در 
شورای پول و اعتبار

  هیات دولت به پیشنهاد بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران و به استناد ماده )۱۵( قانون برنامه 
پنجساله ششم توسعه، وزرای جهاد کشاورزی 
و راه و شهرسازی را به عنوان وزیران منتخب 

عضو شورای پول و اعتبار تعیین کرد.
* موافقــت دولت با لایحه تصویب آیین 

نامه بین المللی شناورهای تندرو ۲۰۰۰
  هیــات وزیران همچنین با پیشــنهاد وزارت 
راه و شهرسازی مبنی بر آیین نامه بین المللی 
شناورهای تندرو ۲۰۰۰ موضوع قطعنامه های 
بین المللی  ایمنی دریانوردی سازمان  کارگروه 
دریانوردی موافقــت کرد.آیین نامه مذکور در 
ابتدا با هدف ایجاد قوانین و مقررات بین المللی 
برای کشتی های خاص با سرعت بالا )تندرو( 
در ســال ۱۹۹۴ توسط ســازمان بین المللی 
دریانوردی، تصویب و از ۱۹۹۷ اجرایی شــد 
و اجرای آن برای شناورهای ساخته شده بعد 
از تاریخ یکم جولای سال ۲۰۰۲ سطح ایمنی 

شناورهای خاص دارای سرعت بالا را افزایش 
و ریســک های عملیاتی برای حفظ تعادل و 
آسیب های سازه ای آن ها را تا حد قابل قبولی 
کاهش داد.این آیین نامه شــامل الزاماتی برای 
طراحی و ساخت، تجهیزات موردنیاز و شرایط 
عملیات و تعمیر و نگهداری شناورهای تندرو 
است که در سطح بین المللی فعالیت دارند. هدف 
اصلی از این آیین نامه، تأمین ایمنی در ســطح 
برابر با کشتی های معمولی است که به موجب 
کنوانسیون بین المللی نجات جان اشخاص در 
دریا ۱۹۷۴ )ســولاس ۱۹۷۴( و کنوانسیون 
بین المللی خط شاهین کشــتی ۱۹۶۶ باید از 
طریق استانداردهای ساختاری و تجهیزاتی و 

کنترل های عملیاتی دقیق تأمین گردد.
* لایحــه موافقت نامــه بین ایــران و مجمع 

مجالس آســیایی در رابطه با حقوق، مزایا و 
مصونیت های دبیرخانه دائمی مجالس آسیایی

   هیات وزیران در ادامه جلســه به پیشــنهاد 
موافقت نامه  امــور خارجه، لایحــه  وزارت 
بین دولت جمهوری اســلامی ایران و مجمع 
مجالس آســیایی در رابطه با حقــوق، مزایا 
و مصونیت هــای دبیرخانــه دایمی مجالس 
آســیایی را بــه تصویب رســاند.مطابق این 
لایحه، موافقت نامه مورد اشــاره، مشــتمل بر 
یک مقدمه و ۱۴ ماده، تصویب و اجازه مبادله 
اســناد آن داده می شــود. همچنیــن ارجاع 
اختلافات موضوع ماده )۱۳( این موافقت نامه 
 به داوری توســط دولت جمهوری اســلامی 
ایران منوط به رعایت قوانین ومقررات مربوط 

است.

 * اصلاح مصوبه دولت درخصوص تعیین 
حدود انتشار امواج و پرتوهای یون ساز و 

غیریون ساز
اعضای دولت به پیشنهاد معاونت حقوقی رئیس 
جمهور و به منظور تامین نظر هیات بررســی و 
تطبیق مصوبات دولت با قوانین مجلس شورای 
اســلامی، مصوبه مربوط به تعیین حدود انتشار 
امواج و پرتوهای یون ساز و غیریون ساز، موضوع 

ماده )۳۰( قانون هوای پاک را اصلاح کرد.بر این 
اساس، حدود پرتوهای یون ساز در هوای آزاد، 
مطابق ماده )۲۲( قانون حفاظت در برابر اشــعه 
و ماده )۲۳( الحاقی آییــن نامه اجرایی قانون 
حفاظت در برابر اشعه و در چهارچوب مقررات 
آژانس بین  المللی انرژی اتمی، توسط سازمان 
انرژی اتمی ایران با همکاری دستگاه های مندرج 
در تبصره موضوع ماده )۳۰( قانون هوای پاک، 

تنظیم و به تصویب هیات وزیران می رسد.

با تصویب هیات دولت ؛

خلیلیان استاندار خوزستان شد

آرزو توکلی سرویس استان ها // سخنگوی ستاد استانی 
مقابله با کرونای استان کرمان با اشاره به اینکه تشخیص 
قطعی این بیماری از طریق پاتولوژی است درادامه از آمار 
مبتلایان به قارچ سیاه در کرمان سخن به میان آورد و 
بیان کرد: در دانشگاه علوم پزشکی کرمان تقریبا حدود 
۱۸ تا ۲۰ مورد مبتلا داشتیم که برخی از آنها در مراحل 
اول بــا دارو یا جراحی بهبودی پیدا کرده اند و تا کنون 

فوت ناشی از این بیماری نیز داشته ایم. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ مهدی شفیعی  در نشست خبری 
با اصحاب رسانه با محوریت واکسیناسیون با طرح این سوال 
که هدف از تزریق واکســن چیست؟ گفت: واکسیناسیون با 
هدف جلوگیری از ایجاد عفونت یا کاهش عوارض بیماری 
در شخص یا ایجاد ایمنی طبیعی، با تزریق آنتی بادی یا آنتی ژن 
به دســت می آید.وی به تبیین علت تولید واکسن پرداخت و 
افزود: واکسیناسیون اقدام مهمی است که به وسیله آن با هزینه 
کم می  توان از ابتــلاء به بیماری های عفونی جلوگیری کرد.
سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونای استان کرمان ساخت 
واکســن برای ویروس هایی که جهش زیادی دارند را سخت 
دانست و بیان کرد: برخی ویروس ها جهش زیادی ندارند مثل 
ویروس سرخک که در چندین سال تغییری نکرده و جهان با 
واکسیناسیون به سمت ریشه کنی آن رفته اما برخی بیماری ها 
همواره جهش می کنند مانند آنفلوآنزا که جوامع با واکسیناسیون 

هم نتوانسته اند به صورت شدید آن را کنترل کنند.وی درباره 
کرونا گفت: کرونا یک ویروس جدید اســت و وقتی پاندمی 
کووید۱۹ آمد، دنیا به سمت تولید واکسن برای کنترل آن رفت 
و قضاوت کردن براینکه واکسن های تولید ایمنی دائمی دارند 
یا خیر هنوز زود است.شفیعی بیان کرد: به دلیل تغییرات مکرر 
ویروس کرونا، بعید است که واکسن صد در صد ایمنی ایجاد 
کند و واکســن کووید ۱۹ مانند واکسن آنفلوآنزا است و نباید 
انتظارات زیادی از آن داشــت؛ هر واکسن میزانی ایمنی زایی 
دارد بنابراین دور از انتظار نیســت در جمعیت حدود ۵۰۰۰ 
نفری که واکسیناسیون شــده اند حدود ۱۰ تا ۱۵ درصد آنها 
ایمن نمی شوند و ایمنی نسبی به کسانی که موثر بوده، می دهد.

وی کم کردن میزان بستری در بیمارستان و کاهش میزان مرگ 
و میر را از تاثیرات واکســن کرونا برشمرد و گفت: هیچ کدام 
از واکسن های کووید ۱۹، که مجوزها را از سازمان بهداشت 
جهانی گرفتند تاییدیه نهایی ندارند و همه آنها مجوز اضطراری 
دارند.مدیر گروه بیماری های واگیردار دانشگاه علوم پزشکی 
کرمان در دســترس ترین واکسن را موثرترین دانست و بیان 

کرد: هر جامعه ای که واکسیناسیون کامل انجام داده نمی تواند 
پروتکل های بهداشــتی را به صورت کامل کنار بگذارد زیرا 

واکسن ایمنی صد در صد ایجاد نمی کند.
* قارچ سیاه در استان کرمان

  وی درباره قارچ سیاه نیز گفت: قارچ سیاه مستقیما با کووید 
۱۹ ارتباط ندارد و این یک بیماری قارچی است که قارچ در 
فضای خارج از بدن انسان به وفور وجود دارد و یک عفونت 
فرصت طلب است و بدن انسان روزانه با آن مواجه است اما 
سیستم ایمنی بدن اجازه رشد به آن را نمی دهد و هر فردی 
که سیستم ایمنی بدنش ضعیف شده باشد این قارچ به عنوان 
یک عفونت فرصت طلب در بدنش رشد پیدا می کند.شفیعی 
افزود: در جاهایی که گردش هــوا در آنجا کمتر و رطوبت 
 زیاد است شرایط رشد قارچ سیاه فراهم می شود و عمدتا در 
سینوس ها و مجاری گوش انسان است.وی بیان کرد: قبل از 
کرونا بیماری قارچ ســیاه در افرادی که دارای ضعف سیستم 
ایمنی بدن به دلیل ابتلا به دیابت کنترل نشده یا شیمی درمان، 
مبتلا به ایدز و ... بودند، دیده می شد.سخنگوی ستاد استانی 

مقابله با کرونای استان کرمان قارچ سیاه را یک بیماری نادر 
دانســت که بیشتر در مناطق مرطوب مشاهده می شود و در 
ادامه درباره چرایی گزارش موارد قارچ ســیاه در پی کرونا 
اظهار کرد: به دلیل اینکه یکــی از داروهایی که در پروتکل 
درمان کرونا است، داروی ضعیف کننده سیستم ایمنی بدن از 
جنس کورتن هاســت و چون در افراد کرونایی با دوز بالاتر 
تزریق می شود، فرد مســتعد ابتلا به قارچ سیاه است و اگر 
فرد کرونایی به بیماری زمینه ای مثل دیابت کنترل نشده مبتلا 
باشد، شانس ابتلای وی به قارچ سیاه بیشتر است.وی با اشاره 
به اینکه تشخیص قطعی این بیماری از طریق پاتولوژی است 
در ادامه از آمار مبتلایان به قارچ سیاه در کرمان سخن به میان 
آورد و بیان کرد: در دانشگاه علوم پزشکی کرمان تقریبا حدود 
۱۸ تا ۲۰ مورد مبتلا داشتیم که برخی از آنها در مراحل اول 
با دارو یا جراحی بهبودی پیدا کرده اند و تاکنون فوت ناشی 
از این بیماری نیز داشته ایم اما چون فرد به بیماری کووید ۱۹ 
نیز مبتلا بوده و دو یا سه مورد فوتی نیز بیشتر به دلیل کرونا 
فوت شده اند.شــفیعی درمان قارچ سیاه را سخت دانست و 

عنوان کرد: احتمال مرگ و میر در بیماران مبتلا به قارچ سیاه 
بالاست لذا باید رویکرد ما به سمت اقدامات پیشگیرانه باشد و 
حداقل دوز کورتن به بیماران کرونایی تزریق شود. شیوع قارچ 
سیاه در شهرهای شمالی بیشتر است.مدیر گروه بیماری های 
واگیردار دانشگاه علوم پزشکی کرمان در پاسخ به این سوال 
که آیا وجود کرونا واقعیت دارد؟ تصریح کرد: وجود ویروسی 
به نام کووید۱۹ ثابت شــده است لذا اینکه گفته می شود این 
بیماری فریبی بیش نبوده، اشتباه است و همچنین همه کشورها 
با این بیماری درگیر هستند و هیچ جای دنیا روی کووید ۱۹ 
هیچ چالشی ندارند و همه متفق القول هستند که واکسیناسیون 
 باید صورت بگیرد.شــفیعی درباره تاثیر مصرف مواد مخدر 
 بیان کرد: اگــر کرونا ریه فرد معتــاد را درگیر کند احتمال 
بســتری شدن و مرگ آنها بسیار زیاد است. بنابراین اگر فاز 
التهابی در بدن مصرف کنندگان تریاک به وجود بیاید درمان 
آنها بسیار ســخت خواهد بود.وی عنوان کرد: هیچ داروی 
قطعی درمان کرونا نداریم و برخی داروها کمک کننده هستند 
و استان کرمان مشکلی در تامین داروهای کمک کننده ندارد و 
کمبودهای ما مقطعی و کوتاه مدت بوده است.سخنگوی ستاد 
استانی مقابله با کرونای استان کرمان با تاکید برآنکه در استان 
عارضه ای که با تزریق واکسن باعث فوت فردی شده باشد 
نداشتیم، اظهار کرد: لخته خون در حدود سه نفر از جمعیت 

یک میلیون نفری که واکسن می زنند ایجاد می شود.

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //  استاندار یزد از مسئولان نهادهای 
ذی ربط خواست ، تمامی مبادی  ورودی های زمینی ، ریلی و هوایی استان 
را برای جلوگیری از سویه جدید ویروس لامبدا کرونا نظارت و کنترل کنند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، محمدعلی طالبی در جلســه ستاد استانی مقابله با 
کرونا با اشاره به شیب نزولی بستری ها این ویروس در استان و جلوگیری از ورود 
ســویه های جدید افزود: همه ورودی ها با دقت ، همکاری و هماهنگی نهادهای 
مسئول کنترل شود.وی با اشــاره به اینکه با تلاش کارکنان درمان و بهداشت و 
همکاری مردم تعداد بستری های موارد کرونایی و بیماران سرپایی در استان رو 
به کاهش اســت ،ادامه داد: این مهم در ســتاد ملی مقابله با کرونا مورد قدردانی 
رییس جمهوری قرار گرفت .همچنین سرهنگ منوچهر نصیری جانشین فرمانده 

انتظامی یزد با اشاره به اجرای طرح محدودیت ها تا ششم شهریورماه جاری گفت: 
در این بازه زمانی ۸۸ صنف متخلف پلمب و ۴۷۱ خودرو نیز اعمال قانون شد.در 
این نشست پیشنهاد شد، اصناف پرخطر در اسرع وقت در نوبت واکسیناسیون قرار 
گیرند و اصناف به صورت هوشمندانه و با رعایت کامل شیوه نامه ها فعالیت کنند.
کنترل مبادی ورودی، رعایت شیوه نامه های بهداشتی و نظارت مستمر بر مصوبات، 
نظارت و کنترل صنایعی که کارگران و مهندســان خارجی دارند و افزایش روند 

واکسیناسیون در استان جزو  مصوبه های نشست بود.هم اکنون ۵۵۹ فرد مشکوک 
به کرونا در بیمارستان های استان بستری هستند و ۱۲۲ نفر در بخش مراقبت های 
ویژه خدمات دریافت می کنند.سویه لامبدا با نام علمی »سی. ۳۷«، نخستین بار 
در پرو شناسایی شد و نمونه هایی از آن نیز در تاریخ دسامبر ۲۰۲۰ میلادی پیدا 
شــد و  عامل ابتلای بیش از ۸۰ درصد از مبتلایان جدید در آمریکای جنوبی 
بود، یکــی از دلایل اصلی تعداد زیاد موارد ابتلا به کرونا در پرو به دلیل ظهور 

نوع لامبداســت که در حال حاضر ۹۷ درصــد موارد ابتلا به بیماری را در این 
کشور تشکیل می دهد.براساس اطلاعات سازمان جهانی بهداشت، کرونا لامبدا 
جهش های زیادی را در مفاهیم ژنی شامل می شود که می تواند به افزایش قابلیت 
سرایت پذیری و همچنین افزایش مقاومت آن در مقابل آنتی بادی ها منجر شود،  
همین مساله باعث شدتا بسیاری از متخصصان سلامت، گونه اصلی کرونا و حتی 
گونــه پلاس را فراموش کرده و هم اکنون تمام تمرکز خود را روی گونه لامبدا 
کرونــا قرار دهند.به باور برخی از متخصصان عفونی علایم مبتلایان به کرونای 
لامبدا با دیگر سویه ها مشترک بوده، علایم اصلی شامل تب، سرفه خشک، تنگی 
نفس و خستگی  گلودرد، اسهال، ورم ملتحمه، سردرد، از دست دادن حس بویایی 

و چشایی، بثورات پوستی یا تغییر رنگ انگشتان دست و پاست.

آرزو توکلی سرویس اســتان ها // استاندار 
کرمان برگشت افرادی که بدون هماهنگی به 
مرز عراق مراجعه می کنند را حتمی دانست و 
عنوان کرد: همه برنامه ریزی ها باید این باشد 
اربعین بعُد بین المللی خود را حفظ کند زیرا 
موج عظیمی که سال به سال اتفاق می افتاد و 

در دنیا بی نظیر بود، برای ما مهم است. 
   به گزارش خبرنــگار دریا ؛  علی زینی وند در 
نشست کمیته استانی ستاد اربعین حسینی گفت: 

تردد زائران خارجی از مرز زمینی ممنوع اســت 
لذا مرز میرجاوه بسته و کرمان عملًا زوار خارجی 

ندارد.
  وی تزریق دو دوز واکســن را از شروط اعزام 
دانســت و با بیــان اینکه این شــرط کار ما را 
هدفمندتر مــی کند، افزود: ســهمیه اعزام هنوز 
مشخص نیســت  اما با توجه به کمبود وقت باید 
این اقناع ســازی صورت بگیرد که فقط افرادی 
که دو دوز واکســن دریافت کردند به پیاده روی 
اربعین اعزام می شوند.  استاندار کرمان اظهار کرد: 
مبنای کار ما اطلاعیه حــج و زیارت و ثبت نام 
سامانه سماح و مبنای بعدی واکسیناسیون است 
اما آنچه لازم اســت اینکه موکب داران و ناوگان 
زمینی در اولویت دریافت واکســن باشند.  وی 
 برگشت افرادی که بدون هماهنگی به مرز مراجعه 

 می کنند را حتمی دانســت و عنــوان کرد: همه 
 برنامه ریــزی ها بایــد این باشــد اربعین بعُد 
بین المللی خود را حفظ کند زیرا موج عظیمی که 
سال به سال اتفاق می افتاد و در دنیا بی نظیر بود، 

برای ما مهم است.
  زینی وند با اشــاره به اینکه ۱۹ شهریور آخرین 
مهلت اعلام شــده برای دریافت دوز دوم واکسن 
زائرین است، تصریح کرد: بایستی آمادگی داشته 
باشــیم که در صورت اعلام موافقت دولت عراق 
برای اعزام زائران، مشکل داخلی نداشته باشیم و 
ســهمیه ای که مشخص شده را بتوانیم به سرعت 

تکمیل کنیم.
     وی بــا اشــاره به اینکه ســتاد ملــی کرونا 
دغدغه ها را بررســی می کند و تدارک مناسبی 
 نیز برای اعزام اندیشــیده شــده، بیــان کرد: به 

دانشگاه های علوم پزشکی ابلاغ شود تا افرادی 
که مراجعه می کنند و شــرایط لازم را دارند در 

اولویت تزریق واکسن قرار گیرند.
   اســتاندار کرمــان بــا اشــاره بــه اینکه در 
 اوج شــیوع کرونا هســتیم، اظهار کــرد: برخی 
اســتان ها که روند ابتلا در آنها کاهشی شده بود 
متاسفانه دوباره شاهد صعودی شدن تعداد بیماران 
در آن استان ها هستیم لذا تا واکسیناسیون کامل 
جامعه، رعایت کامل پروتکل های بهداشتی الزامی 

است.
  وی با بیان اینکه اجــازه هیچ گونه تجمعی در 
استان کرمان را نمی دهیم، تصریح کرد: مدیرکل 
حج و زیارت اســتان به عنوان سخنگوی ستاد 
اربعین استان معرفی می شود و مردم باید اخبار را 

از مبادی رسمی آن دریافت کنند .

استاندار کرمان در ستاد اربعین :

کرمانی ها بدون هماهنگی به مرز عراق مراجعه نکنند

در نشست خبری سخنگوی ستاد کرونا کرمان مطرح شد

از ابتلای ۲۰ نفر در کرمان به قارچ سیاه تا تاثیر منفی تریاک بر کرونا

استاندار یزد :

 مبادی ورودی برای جلوگیری از " لامبدا " کنترل شود
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اقتصادی

معاون امور بندری بنادر 
و دریانوردی هرمزگان خبر داد 

  ذخیره 45۰هزار تن کالای اساسی 
در انبارهای بندر شهید رجایی 

  سرویس اقتصادی  // معاون امور بندری و اقتصادی اداره کل بنادر 
و دریانوردی هرمزگان گفت: یک میلیون تن از کالاهای اساسی وارد 
شده به بندر شهید رجایی به سراسر کشور فرستاده شده و ۴۵۰ هزار تن 
دیگر در انبارها ذخیره است. منصور خرمشکوه به رسانه ها اعلام کرد: 
این کالاها شامل گندم، برنج، روغن خام، شکر و نهاده های دامی است 
که در بندر شهید رجایی تخلیه شده است.وی با اشاره به اینکه ۲ کشتی 
حامل کالاهای اساسی در بندر شهید رجایی بندرعباس درحال تخلیه 
است، بیان کرد: بار این کشتی ها ۵۸ هزار تن گندم و ۷۰ هزار تن ذرت 
است.این مسوول گفت: به زودی نیز پنج کشتی حامل کالاهای اساسی، 
شامل گندم، ذرت و روغن خام نباتی در مجتمع بندری شهید رجایی 
بندرعباس پهلو می گیرد.خرمشکوه با اشاره به اینکه بندر شهید رجایی 
بندرعباس رتبه دوم واردات کالاهای اساسی را در کشور دارد،تصریح 
کرد: از ابتدای سال تا کنون یک میلیون و ۴۵۰ هزار تن کالای اساسی 
به این بندر وارد شــده است.وی خاطرنشان کرد: کالاهای اساسی به 
صورت حمل یکســره از کشتی به صورت ریلی و جاده ای به سراسر 

کشور ارسال می شود.

رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی:
دریافت وام ودیعه مسکن 

مانع از اخذ تسهیلات خرید مسکن نیست 
  سرویس اقتصادی // رئیس کمیســیون عمران مجلس شورای 
اســلامی گفت: افراد و سرپرست خانواده ها که مستاجر هستند و از 
تســهیلات وام ودیعه مسکن استفاده کرده اند، می توانند از تسهیلات 
خرید مسکن نیز اســتفاده کنند. محمدرضا رضایی کوچی بر اجرای 
قانون جهش رونق تولید مسکن تاکید کرد و افزود: افراد و سرپرست 
خانواده ها که مستأجر هستند و به دلیل شرایط کرونایی از تسهیلات 
دولت )وام ودیعه مســکن( اســتفاده کرده اند، فرم »ج« آن ها قرمز 
نخواهد شــد و می توانند از تسهیلات خرید مسکن که همان ساخت 
یک میلیون واحد مسکونی برای افراد فاقد مسکن است، استفاده کنند.
رضایی کوچی با بیان اینکه فرم )ج( به معنی اســتفاده افراد از مزایا 
و تســهیلات دولتی اســت گفت: در طرح جهش رونق تولید نکات 
خوبی در راستای ساخت و ساز مسکن فراهم شده است.وی افزود: 
در ســامانه قبلی که افراد ثبت نام کرده اند و موفق به دریافت مسکن 
نشده اند، بر اساس قانون جدید جهش رونق تولید ثبت نام های قبلی 
باطل اســت.رضایی کوچی ادامه داد: این کمیسیون کاملًا بر اجرای 
طرح نظارت می کند و راه و شهرســازی به عنوان مجری و نماینده 
دولت موظف است برنامه های این طرح را هر چه سریع تر به کمیسیون 
عمران ارائه کند.وی با مهیا خواندن زمینه اجرایی شدن این طرح افزود: 
با وجود مصالح ساختمانی مورد نیاز و نیروی کار موجود در کشور، 

ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال شدنی است.

خبر

برق  ســرویس اقتصادی // مهندس مهرانی  نیروی  تولید  شــرکت  عامل  مدیر 

استان هرمزگان طی گزارشی اعلام نمود 
 F با راه اندازی موقت پست نیروگاه کلاس
هنگام در بندرعباس، دومین واحد گازی 
این نیروگاه نیز روز شنبه ششم شهریور 
۱۴۰۰ با تــلاش مدیران و کارکنان صنعت 
تولید برق کشــور و به ویــژه همکاران 
با موفقیت سنکرون و به  نیروگاه هنگام 

شبکه سراسری برق کشور متصل شد.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ وی خاطر نشان 
کرد پروژه نیروگاه سیکل  ترکیبی هنگام شامل 

 ،Fدو واحد گازی از نوع توربین  های کلاس
به ظرفیت اسمی ۳۰۷ مگاوات، به همراه یک 
واحد بخار به ظرفیت اسمی ۲۹۲ مگاوات و 
در مجموع به میزان ۹۰۶ مگاوات و با میزان 
بازده ۵۸ درصد در حالت ســیکل  ترکیبی به 
 OnCe( همراه سیستم خنک کن یک بارگذر
ThrOugh( به  صورت ePCF است که 

پیش از این نیز واحد نخست این نیروگاه در 
دی ماه ۱۳۹۹ با شــبکه سراسری سنکرون 
شده بود.مدیرعامل شرکت تولید برق استان 

ضمن اعلام این که هزینه احداث کامل نیروگاه 
سیکل ترکیبی هنگام در حدود ۵۲۰ میلیون 
یورو می باشــد، اضافه کــرد با حمایت های 
شــرکت مادر تخصصی تولیــد نیروی برق 
حرارتی کشور و با پیگیری ها و فعالیت های 
صورت گرفته در استان از تابستان سال گذشته 
تاکنون ۴ واحد گازی با مجموع ظرفیت نامی 
۹۵۴ مگاوات به واحدهای تولیدی اســتان 
هرمــزگان افزوده گردیده اســت تا شــاهد 
کمترین خاموشی ها در تابستان جاری در این 

منطقه گرم کشور باشیم. وی ضمن تشکر از 
همراهی مردم شــریف و صنایع هرمزگان در 
مدیریت و کاهش مصرف در روزهای سخت 
 اوج مصرف برق، اعــلام نمود که پیش بینی 
می گردد مراحل ساخت واحد بخاری نیروگاه 
کلاس F هنگام نیز با یاری خداوند متعال در 
سال آینده پایان پذیرد تا اولین سیکل ترکیبی 
نیروگاهی در استان هرمزگان تکمیل گردیده 
و بازده ۵۸ درصدی را در تولید برق شــاهد 

باشیم.

     دومین واحد گازی نیروگاه هنگام بندرعباس به شبکه سراسری برق متصل شد

 سرویس اقتصادی // مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت ضمن اشاره به ۴.۵ میلیون تن 
سیمان در مردادماه امسال تاکید کرد که از لحاظ تولید 
سیمان هیچگونه مشکلی نداریم و قیمت سیمان در بازار 

کاهش یافته است. 
  سیف الله امیری در نشست آغاز اجرای برنامه های کوتاه 
مدت مرتبط با تنظیم بازار، صادرات، رفع موانع و پشتیبانی 
از تولید که با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت برگزار 
شد، با بیان این مطالب، گفت: ۱۰ گروه منطقه ای در حوزه 
سیمان تشکیل شده و جلسات مختلفی با مصرف کنندگان، 
تولیدکنندگان و سامانه افق داشته ایم.مدیرکل دفتر صنایع 

معدنــی وزارت صنعت، معدن و تجــارت با بیان اینکه 
۱۰ هــزار و ۵۰۰ مصرف کننده ســیمان برای خرید این 
محصول در بورس کالا ثبت نــام کرده اند، یادآوری کرد: 
این رقم پیش از این ۵۰۰۰ مصرف کننده بوده است و اگر 
کارگزاری های بورس کالا در این حوزه فعال تر عمل کنند 

این رقم نیز بالاتر خواهد رفت.
*  ثبت نام ۶۲ واحد تولیدی سیمان در سامانه بورس 

کالا
  وی افزود: همچنین ۶۲ واحد سیمانی در سامانه بورس 
کالا ثبت نام کرده اند، ۵۲ واحد سیمانی نیز در حال عرضه 
در بورس هستند اما ۹ واحد سیمانی هنوز در بورس کالا 

وارد نشده اند که تا هفته آینده تکلیف آن ها نیز مشخص 
خواهد شــد. ) لازم به ذکر است که معاون امور معادن و 
صنایع معدنی وزارت صمت هفته گذشــته، ابلاغ کرد که 
واحدهای تولیدکننده سیمان که تاکنون موفق به اخذ کد 
بورسی نشده اند، ظرف مدت یک هفته فرصت دارند در 
بورس کالا ثبت نام و نسبت به عرضه محصولات خود در 
بورس کالا اقدام کنند.( امیری با بیان اینکه یک میلیون و 
۶۰۰ هزار ســهم در بورس کالا عرضه شده است، گفت: 
با توجه به اعمال سیاســت های جدید، قیمت ها در بازار 
سیمان کاهش یافته است و تعداد تامین کنندگان در سامانه 
افق ۱۶۰ واحد است که واحدهای خرده فروشی نیز باید به 
این سامانه وارد شوند.مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت 
صمت همچنین تاکید کرد: معرفی فروشگاه های اینترنتی 
جهت خریدهای خرد سیمان باعث رقابت و کاهش قیمت 
خواهد شد؛ لذا ضروری است که فروشگاه های اینترنتی 

جهت خریدهای خرد سیمان نیز معرفی شوند.

دفتر  مدیرکل   // اقتصادی   سرویس 
فرودگاه ها، شــرکت ها  بــر  نظارت 
ســازمان  هوانوردی  موسســات  و 
هواپیمایی کشــوری گفت:  تاکنون 
برنامه ای از ســوی دو کشور عراق و 
ایران برای سفرهای اربعین و پروازهای 
آن به صورت رسمی ابلاغ نشده است 
و ما تابع تصمیمــات و پروتکل های 

بهداشتی هستیم. 
   پنجم مهر ماه امسال مصادف با اربعین 
است، روزی که همه سالِ زائران حسینی 
از طریق مرزهای زمینی و هوایی با پای 
پیاده یا با اســتفاده از اتوبوس، قطار یا 
هواپیما خودشان را به نجف و پس  از آن 
کربلا می رساندنداما امسال هم مانند سال 
گذشته مسئله ای به نام کرونا سفر به عراق 

را برای زائران با مشکلاتی و نگرانی هایی 
مواجه کرده است.حسن خوشخو مدیرکل 
دفتر نظارت بر فرودگاه ها، شــرکت ها و 
هواپیمایی  هوانوردی سازمان  موسسات 
کشــوری در این باره اظهار کرد: تا کنون 
از سوی دو کشور تصمیمی برای برگزاری 
یا عــدم برگزاری مراســم اربعین گرفته 
نشــده و به صورت رســمی درباره این 
موضوع به ما اطلاع نداده اند.وی افزود: 
شرکت های هواپیمایی منتظر تصمیم گیری  
مسئولان دو کشور در این زمینه هستند. 
اگر  برنامه ای برای برگزاری مراسم اربعین 
در این شــرایط کرونایی باشــد، مسلما 
برنامه ریزی ها برای پروازهای اربعین نیز 
از سوی شرکت های هواپیمایی انجام شده 
و به اطلاع زائران خواهد رسید.مدیرکل 

دفتر نظارت بر فرودگاه ها، شــرکت ها و 
هواپیمایی  هوانوردی سازمان  موسسات 
هواپیمایی  داد: ســازمان  ادامه  کشوری 
تابع  ایرلاین هــای داخلی  کشــوری و 
تصمیمات و پروتکل های بهداشتی هستند 
و هر تصمیمی در این زمینه گرفته شــود 
آن را اجرایی خواهیم کرد. البته خبرهایی 
مبنی بر برگزاری محدود مراســم اربعین 
حسینی از ســوی مقامات عراقی منتشر 

شده است و حکایت از این دارد که حدود 
۳۰ هــزار زائر ایرانی با شــرایط خاص 
مجوز ورود هوایی بــه عراق را خواهند 
داشت. یکی از این شــرایط، تزریق دو 
دوز کامل واکسن کرونا است و تقاضای 
کسانی پذیرفته می شود که دوز دوم را تا 
پایان هفته جاری دریافت کرده باشند. البته 
ممکن است در روزهای آتی، تصمیمات 

اتخاذ شده تغییر کند.

ســرویس اقتصادی // مدیرعامل شرکت بازرگانی 
دولتی ایران گفت: قیمت خرید تضمینی هر کیلوگرم 
گندم برای ســال زراعــی ۱۴۰۱- ۱۴۰۰ به ازای هر 

کیلوگرم ۷ هزار و ۵۰۰ تومان تعیین شده است.
   یزدان سیف گفت: این نرخ پس از انجام کارهای کارشناسی 
و بحث های مختلف در شورای سیاستگذاری و گرفتن نظر 
کشاورزان خبره که در این شورا حضور دارند تعیین شده 
است.وی ادامه داد: در ســال زراعی ۱۳۹۹ -۱۴۰۰ هم 
قیمت هر کیلوگندم برای خرید تضمینی ۵ هزار تومان تعیین 
شده بود که با اتخاذ سیاست حمایت از تولید محصولات 
کشاورزی و افزایش خود اتکایی درحوزه گندم این نرخ 
برای سال زراعی جدید به میزان ۵۰ درصد افزایش یافت.

سیف افزود: براین اساس در سال زراعی جاری قریب به ۴ 
میلیون و ۵۲۱ هزار تن گندم از کشاورزان خرید تضمینی 
شد و مطالبات گندم کاران نیز به طور کامل پرداخت شد که 
امیدواریم درسال زراعی آینده هم منابع مورد نیاز خرید 
تضمینی تأمین و به موقع در اختیار کشاورزان قرارگیرد.

مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران تصریح کرد: در 
سال قبل موضوع خشکسالی بسیار جدی بود و همه ارکان 
بخش کشــاورزی را تحت تأثیر خود قرار داد و یکی از 
بخش هایی که به شدت تحت تأثیر این موضوع قرار گرفت 

تولید گندم بود.وی ادامه داد: در برخی سنوات میزان خرید 
تضمینی حتی به ۱۱ میلیون تن نیز رسیده بود، ولی امسال 
خشکسالی این میزان را کاهش داد و به ۴ میلیون و ۵۲۱ 
تن رساند در حالی که مصرف کشور حدود ۱۲ میلیون تن 
است.سیف افزود: البته با توجه به تمهیدات اندیشیده شده 
در حوزه ذخایر راهبردی و تأمین از راه واردات، مشکلی 
در تأمین گندم مصرفی مردم وجود ندارد.وی گفت: بر این 
اساس امســال نیاز به واردات شش میلیون تن گندم بود 
که بخشی از آن وارد شــده و بخشی دیگر تا پایان سال 
وارد می شود.مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران اظهار 
داشت: امیدواریم در سال زراعی پیش رو بارندگی مناسب 
باشد و بتوانیم میزان تولید بهتری در خصوص گندم داشته 
باشیم.وی با تاکید بر اینکه سیاست دولت حفظ قیمت نان 
است افزود: در قالب یارانه بخش عمده مابه التفاوت قیمت 
گندم پرداخت می شود به طوری که در سال جاری برای 
مصرف نانوایی گندم با قیمت ۶۶۵ تومان و ۹۰ تومان در 
اختیار نانوایان قرار گرفت و در حال حاضر هیچ تصمیمی 
در خصوص افزایش قیمت نان اتخاذ نشده است.سیف ادامه 
داد: منابعی که از بودجه عمومی صرف یارانه نان می شود 
رقم بسیار بالایی اســت و توقع این است که با پرداخت 

یارانه قیمت متعادل بماند.

مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صمت خبر داد

کاهش قیمت سیمان در بازار
معاون وزیر جهاد کشاورزی:

نرخ خرید تضمینی گندم برای سال زراعی جدید ابلاغ شد

    سرویس اقتصادی // مدیر دفتر اقتصاد و مسکن وزارت 
راه و شهرسازی گفت: فعلا مستاجران واجد شرایطی که 
سال گذشته تسهیلات ودیعه مسکن دریافت کرده اند، 

نمی تواند برای بار دوم از این تسهیلات استفاده کنند.
   پروانه اصلانی، مدیر دفتر اقتصاد و مســکن وزارت راه 
و شهرسازی در پاسخ به برخی از ابهامات پیرامون مسئله 
تسهیلات ودیعه مســکن گفت: در حال حاضر مستاجران 
واجد شــرایطی که سال گذشته تســهیلات ودیعه مسکن 
دریافت کرده اند، نمی تواند برای بار دوم از این تســهیلات 

استفاده کنند.

مدیر دفتر اقتصاد و مسکن وزارت راه و شهرسازی با اشاره 
به مصوبه ســتاد ملی کرونا پیرامون مسئله استفاده مجدد 
متقاضیان واجد شــرایط از تسهیلات ودیعه مسکن گفت: 
مصوبه ستاد میلی کرونا در مواجه با مسئله استفاده مجدد 
مستاجران واجد شرایط از تسهیلات ودیعه مسکن مسکوت 

است.
  وی در تشریح اقدامات وزارت راه و شهرسازی به منظور 
متقاعد کردن نظام بانکی برای پرداخت دوباره تســهیلات 
ودیعه مسکن، افزود: در حال رایزنی با سیستم بانکی هستیم 
که بتوانیم زمینه اســتفاده مجدد مستاجران واجد شرایط از 

تسیهلات ودیعه مسکن را فراهم کنیم.
  اصلانی بخش دیگری از گفتگو به مهیا شدن شرایط برای 
اســتفاده مستاجران ســال ۹۹ که برای اولین بار متقاضی 
تسهیلات ودیعه مسکن هستند، گفت: در پی نامه نگاری با 
نظام بانکی، امکان ثبت نام وام ودیعه برای مستاجران سال 

۹۹ نیز فراهم شد.
  مدیر دفتر اقتصاد و مســکن وزارت راه و شهرســازی 
در پایــان گفت: تا چند روز پیش، ســامانه ثبت  نام فقط 
درخواست های مربوط به قراردادهای اجاره سال ۱۴۰۰ را 
می پذیرفت که این مشکل در روزهای اخیر رفع شده است.

سرویس اقتصادی // مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی 
صنایع معدنی و فلزی خلیج فــارس اعلام کرد: این 
منطقه سه بستر اصلی جذب سرمایه  گذاری در حوزه 
معدن و صنایع معدنی را برای متقاضیان فراهم کرده 

است. 
   حســن خلج طهرانی افــزود: منطقه ویــژه اقتصادی 
صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس در ســال های اخیر 
با هدف اســتفاده بهینه از ظرفیت توســعه ای این منطقه، 
اقدام به بسترســازی لازم برای جذب سرمایه گذاری در 
حوزه معدن و صنایع معدنی کرد.وی ادامه داد: بهبود زیر 
ســاخت ها )آب، گاز، برق و فراهم کردن زمین(، تسهیل 
فضای کســب و کار و کاهش بروکراسی اداری و اعطای 

تســهیلات بانکی به بخش تولید، از جمله عوامل جذب 
سرمایه گذاری در این منطقه است.

*  افزایش جذب ۳ برابری سرمایه گذاری
  مدیرعامــل منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی 
خلیج فارس با اشــاره بــه افزایش جذب ســه برابری 
ســرمایه گذاری در سال ۹۹ نســبت به سال ۹۸، گفت: 
افزایش نقدینگی در کشــور و هدایت بخشی از نقدینگی 
به بخش تولید، پایین بودن هزینه های نیروی انســانی و 
افزایــش نرخ ارز از طریق افزایش درآمدهای صادراتی، 
 سبب افزایش تقاضای ســرمایه  گذاری در سال گذشته 

شد.
  وی اضافه کرد: پارسال ۹ قرارداد سرمایه  گذاری منعقد 

و در سه ماهه نخست امســال نیز هشت قرار داد منعقد 
شده اســت. این مسوول خاطرنشان کرد: طبق اظهار نظر 
سرمایه  گذاران، با تکمیل طرح  های اجرا شده در ۱۶ ماهه 
اخیر، میزان سرمایه گذاری ها به ۶ میلیارد و ۱۰۰ میلیون 
دلار و اشتغال زایی به حدود یک هزار و ۷۰۰ نفر می رسد.
خلج طهرانی بیان داشــت: با رفع موانع ســرمایه گذاری، 
پیش بینی می شود حجم ســرمایه گذاری در سال جاری 
افزایش یابد، همچنین موضوع انتقال فناوری و دانش فنی 
نیز به عنوان یکی از پیامدهای مثبت ســرمایه گذاری در 
منطقه مذکور، منجر به افزایش درآمدزایی می شــود.وی 
افزود: توسعه فعالیت های صنعتی در منطقه طی سال های 

اخیر، باعث افزایش اشتغال جوانان بومی شده است.

صنــدوق   // اقتصــادی  ســرویس 
تامین خســارت های بدنــی اعلام کرد 
موتورسیکلت ها و ماشین آلات کشاورزی 
تا پایان شهریورماه فرصت دارند از مزایای 
بخشــودگی جرائم بیمه شــخص ثالث 

بهره مند شوند.  
  صنــدوق تامین خســارت های بدنی با 
رویکرد حمایت از اقشــار آســیب پذیر 
و پشــتیبانی از صنعت بیمه کشــور طرح 
بخشودگی جرایم بیمه نامه موتور سیکلت 
و ماشین آلات کشــاورزی را با همکاری 
صنعت بیمــه در دوره زمانــی نیمه مرداد 

تا پایان شهریور ســال جاری و به منظور 
توسعه فرهنگ بیمه اجرایی کرده است.براین 
اساس راکبین موتورســیکلت و دارندگان 
ماشین آلات کشاورزی در سراسر کشور که 
فاقد بیمه نامه هستند، می توانند با مراجعه 
به نمایندگی ها و دفاتر شرکت های بیمه ای 
و تهیه بیمه نامه شــخص ثالث از مزایای 
این طرح اســتفاده کنند. این بخشودگی در 
خصوص جریمه بند »ب« ماده ۲۴ قانون 
بیمه اجباری شــخص ثالث انجام می شود 
و دارندگان وســایل نقلیه موتورسیکلت و 
ماشین آلات کشاورزی در صورت خرید 

بیمه نامه یکســاله از پرداخــت جریمه، 
معاف خواهند شــد.در ماده ۲۴ قانون بیمه 
اجباری شخص ثالث آمده است که مبلغی 
معادل حداکثر یک ســال حق بیمه اجباری 
از دارندگان وســیله نقلیــه ای که از انجام 
بیمــه موضوع این قانون خــودداری کنند 
وصول می شــود. میزان مبلغ مذکور، نحوه 
وصول، تخفیف، تقســیط و بخشودگی آن 
به پیشــنهاد بیمه مرکزی به تصویب مجمع 

عمومی صندوق می رسد.
  بیمه شخص ثالث، بیمه ای اجباری است 
که خســارات جانی و مالی اشخاص ثالث 

را در حوادث رانندگی پوشــش می دهد. با 
تصمیم شواری عالی بیمه مرکزی، نرخ بیمه 
ثالث وسایل نقلیه ۱۴۰۰ با ۳۷ درصد ) ۸.۵ 
درصد تخفیف شرایط کرونا( رشد نسبت به 
سال ۹۹ به این صورت اعلام شد که وسایل 
نقلیه کمتر از چهار ســیلندر یک میلیون و 
۹۳۷ هــزار و ۵۰۰ تومان، پیکان، پراید و 
سپند دو میلیون و ۲۹۴ هزار و ۳۰۰ تومان، 
ســایر چهار ســیلندرها ۲ میلیون و ۶۹۷ 
هزار و ۱۰۰ تومان و بیش از چهار سیلندر 
ســه میلیون و ۱۸ هزار و ۴۰۰ تومان باید 

بپردازند. 

مدیر دفتر اقتصاد و مسکن وزارت راه و شهرسازی:

مستاجران سال 99 می توانند برای ودیعه مسکن ثبت نام کنند

فراهم شدن ۳ بستر اصلی جذب سرمایه گذاری در منطقه ویژه خلیج فارس

پایان شهریور؛ آخرین فرصت بخشودگی جرائم بیمه شخص ثالث

سازمان هواپیمایی:
فعلا برنامه ای برای پروازهای اربعین نداریم



حوادث جهان
۲۰ سال زندان برای قتل پسر عمو

 نوجوان ۱۷ ساله به جرم قتل پسرعموی ۷ ساله خود به ۲۰ سال زندان محکوم 
شــد.   این نوجوان اعتراف کرد که پسر عموی خود را به خاطر ندانستن ۱۳ آیه از 
کتاب مقدس تنبیه کرده و قربانی را درون برف دفن کرده تا بمیرد. اطلاعات پلیس 
نشان میدهد متهم » دامیان » پس از دستگیری ادعا کرده که به توصیه پدر مقدس و 
کشیشی به نام »تیموتی هاشولتز » که به او دستور داده بود پسر عمویش را تنبیهی 
ســخت کند او را در برف دفن کرده است زیرا بنا بر دستورات خداوند پسر عموی 
خود را به دلیل آگاهی کمش از کتاب مقدس تنبیه شــده است. با این وجود قاضی 
دادگاهی در ویسکانســین آمریکا اعلام کرد علاوه بر بازداشت و محاکمه کشیشی 
که این نوجوان رابه اشــتباه  راهنمایی کرده ، »دامیان« را به جرم قتل پسر عموی 

کوچکش به ۲۰ سال زندان محکوم کرد.
تعقیب پدرو مادر با تبر و تیرو کمان

 مردی که پدر و مادر خود را با تبر و تیرو کمان تعقیب کرده و قصد داشت تا آنها را 
بکشد دستگیر شد. متهم » جانی کارسون یورک« ۴۵ ساله به جرم توطئه قتل اعضای 
خانواده اش  بدست ماموران پلیس ویرجینیای آمریکا بازداشت شد. اطلاعات پلیس 
نشان میدهد که متهم پس از دستگیری ادعا کرده که قصد داشته تا شیاطین را از بدن 
مادر و پدرش بیرون کند به همین دلیل به سمتشان حمله کرده تا روح شیطان را از 
بدنشان خارج کند. یکی از افسران پلیس بیان کرد که متهم در حالیکه فریاد می کشید 
باید آنها را بکشم تا شیطان بیرون برود. احساس می کنم هر کس را که می بینم باید 
بکشم تا از خود محافظت کنم . بنا بر گزارش های رسیده همسایگان او بلافاصله با 
پلیس تماس گرفته و درخواست کمک کرده اند .خوشبختانه در این حمله پدر و مادر 

متهم آسیب جدی ندیده اند.
شلیک به برادر ناتنی به خاطر تزریق واکسن کرونا

 مرد ۶۸ ساله ای که بر سر تزریق واکسن کرونا با برادر ناتنی اش درگیر شده بود 
او را کشــت. متهم » لری کاویت «۶۸ ساله به جرم قتل برادر ناتنی اش در ایلینوی 
آمریکا بازداشت شده است. گزارش های پلیس نشان می دهد که این دو برادر که 
خانه هایشان درکنار هم قرار داشته با هم بر سر تزریق واکسن کرونا وارد جر و بحث 
شده و در یک لحظه قاتل به سمت قربانی شلیک کرده و او را کشته است. سخنگوی 
پلیس بیان کرد که متهم به قتل برادر ناتنی اش اعتراف کرده اســت او بیان کرده که 
همواره با برادرش سر مسائل مختلف اختلاف داشته و همین موضوع در نهایت منجر 
به این حادثه شده است. »لری« در اعترافات خود بیان کرد که هیچ درگیری فیزیکی 
با قربانی نداشته و تنها یک لحظه عصبانیت باعث قتل شده است. متهم با قرار وثیقه 

۷۵۰ هزار دلاری تا روز دادگاهی اش راهی زندان شد.
قتل مادر باردار مقابل چشمان فرزندانش

  مردی که زن بارداری را مقابل چشــمان فرزندان کوچکش به قتل رسانده بود 
بازداشــت شد.  متهم » دیلون لی مکل« ۳۵ ساله محکوم شده که در اتاق هتلی در 
تگزاس آمریکا قربانی اش را به دام انداخته و با شــلیک گلوله او را به قتل رسانده 
است. گزارش های پلیس تگزاس نشان میدهد که در زمان قتل دو کودک ۴ و ۶ ساله 
این زن باردار نیز در اتاق هتل حضور داشته اند که شاهد مرگ مادر خود بوده اند. 
سخنگوی پلیس بیان کرد که قربانی از همسرش جدا شده و متهم قصد داشته به عنوان 
همسر دوم با قربانی ازدواج کند که به نظر می رسد با او به اختلاف خورده و در نهایت 

او را به قتل رسانده است. این مرد به جرم قتل زن باردار به حبس ابد محکوم شد.
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حوادث

ســرویس حوادث// رئیس حفاظت اطلاعات دادگستری 
استان یزد از شناسایی و دستگیری یک باند اعمال نفوذ و 

کارچاق کن با ادعای نفوذ در دستگاه قضایی خبر داد.
مجید فرهمندزاده اظهار داشت: در پی دریافت گزارشی مبنی بر 
پیشــنهاد اخذ وجه در قبال پیگیــری پرونده قضایی، بلافاصله 
موضوع در دستور کار کارشناسان حفاظت و اطلاعات استان قرار 
گرفت و پس از بررسی های دقیق و اقدامات اطلاعاتی مشخص 
شد فردی با جمع آوری اطلاعات پرونده های قضایی و ارائه آن به 
طرفین پرونده نسبت به جلب اعتماد سوژه موردنظر خود اقدام تا 

از این طریق به منافع نامشروع دست یابد.
وی تصریح کرد: متهم دستگیر شده با همدستی چند تن دیگر و 
از طریق خارج کردن اطلاعات و اسناد پرونده قضایی نسبت به 
جلب اعتماد افراد مورد نظر اقدام و از این طریق موفق به دریافت 

مبالغی نیز شده است.
رئیس حفاظت اطلاعات دادگستری یزد در ادامه افزود: در این 
رابطه و با دســتور مقام قضایی دو نفــر از افراد این باند به اتهام 
افشــای اســرار حرفه ای، ربودن و خارج کردن اسناد و اوراق 
پرونده های قضایی، ادعای اعمال نفوذ و اخذ رشوه دستگیر و با 

صدور قرار متناسب روانه زندان شدند.
فرهمندزاده با تأکید بر قاطعیت مجموعه نظارتی دادگستری استان 
در برخورد با هرگونه فســاد درون و برون سازمانی و هشدار به 
شهروندان و مراجعین به مجموعه های قضایی، اظهار داشت: مردم 
فریب ادعای واهی برخی از افراد سودجو اعم از افراد مرتبط یا 
غیر مرتبط با دستگاه قضا که ادعای اعمال نفوذ در پرونده های 
قضایــی دارند را نخورده و در صورت مواجه شــدن با هرگونه 
مورد مشکوک در اسرع وقت با سامانه گویای ۱۵۸۰ ستاد خبری 

حفاظت و اطلاعات دادگستری تماس حاصل نمایند.

انهدام باند اعمال نفوذ و کارچاق کن در دادگستری یزد

طرح : بیتا هوشنگی

  روابط عمومي اداره کلگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيد پروتئين مرغوب و ويتامين های  گوناگون است
شيلات هرمزگان

به خاطر  سرویس حوادث// مرد جوان که 
سوءظن به همسرش او را به قتل رسانده و 
فرار کرده بود پس از ۹ روز خود را به پلیس 

معرفی کرد.
ســاعت ۸ صبح نخســتین روز شهریور خبر 
قتل زنی جوان و مجروح شــدن دو نفر دیگر 
به بازپرس رحیم دشتبان و تیم بررسی صحنه 
جرم اعلام شد و آنها برای بررسی ماجرا راهی 
محل حادثه شــدند. با حضور تیم جنایی در 
طبقه دوم خانه ای در شــهرک ولیعصر، آنها در 
ســالن پذیرایی با جســد زنی ۲۷ ساله و بدن 
نیمه جان مادرش و یک مرد دیگر که با چاقو 
مورد حمله قرار گرفته بودند، مواجه شدند. پدر 
مقتول که گزارش جنایت را به پلیس داده بود، 
گفت: دامادم خسرو عامل این جنایت است. او 
در یک کارگاه مبل ســازی کار می کند و مدتی 
بود که به رفتارهای دخترم مشکوک شده بود. 
می گفت با یکــی از همکارانش ارتباط پنهانی 
برقرار کرده است. خسرو با ما تماس گرفت و 
خواست من و همسرم به خانه شان برویم. وقتی 
به آنجا رفتیم ماجرای ارتباط دخترم با مردی 

جوان را مطرح کرد اما دخترم منکر شد با این 
حال او را مجبور کرد با آن پسر تماس بگیرد و 

از او بخواهد تا به خانه اش بیاید.
ســاعت حدود ۷ صبح بود که پســر جوان به 
خانه دختــرم آمد اما به محض ورود دامادم با 
چاقــو به او حمله کرد و همزمان هم به دخترم 
چندین ضربه زد. همســرم، بــا دیدن ماجرا 
قصد میانجیگری داشــت که خسرو از شدت 
عصبانیت دو ضربه هم به او زد. بعد با سرعت 

از خانه فرار کرد.
به دســتور بازپرس شــعبه یکم دادسرای امور 
جنایی پایتخت جســد زن جوان به پزشــکی 
قانونی منتقل شــد و پسر جوان و مادر مقتول 
نیز برای درمان به بیمارستان انتقال داده شدند. 
تحقیقات برای دســتگیری قاتل فراری ادامه 
داشــت، تا اینکه صبح ۹ شهریور، مرد جوانی 
به اداره آگاهی یکی از شــهرهای گیلان رفت 
و مدعی شــد که همسرش را در تهران به قتل 

رسانده و پس از جنایت متواری شده است.
به دنبال این ادعا پلیس آگاهی اســتان گیلان 
وارد عمل شــده و بــا اســتعلام از پایتخت 

شد  مشخص 
خسرو،  متهم 
داماد  همــان 
فراری است. بدین ترتیب پس از هماهنگی های 
قضایی با بازپــرس رحیم دشــتبان متهم به 
پایتخت منتقل شد و در مقابل بازپرس جنایی 
به قتل اعتراف کرد. با اعتراف متهم به دســتور 
بازپرس شــعبه اول دادســرای امــور جنایی 
پایتخــت، وی در اختیار کارآگاهان اداره دهم 

پلیس آگاهی پایتخت قرار داده شد.
* گفت و گو با متهم

چه شد که همسرت را به قتل رساندی؟
نمی خواستم او را بکشم. وقتی مرد غریبه وارد 
خانه ام شد با چاقو به او حمله کردم اما همسرم 
سعی داشــت مرا آرام کند که ناخواسته چاقو 

به او خورد.
مرد جوان را از کجا می شناختی؟

 همسرم در یک کارگاه تولیدی کار می کرد و او
 همکارش بود.

چرا به همسرت مشکوک شدی؟
چند روز قبــل از این حادثــه وقتی پیامک 
پرداخت هزینه قبض تلفن همراه همســرم آمد 
متوجه شدم که این ماه مبلغش نسبت به دفعات 

قبل خیلی بالاست. آن زمان بود که کمی شک 
کردم.

شب حادثه چه اتفاقی افتاد؟
تلفن همسرم را بررســی کردم و متوجه شدم 
با یک شــماره تماس های زیادی داشته است. 
شماره را برداشتم و تماس گرفتم که دیدم مرد 
جوانی جواب داد. بعد بیشتر مشکوک شدم و 
به همسرم گفتم اما او قبول نمی کرد تا اینکه به 
پدر و مادرش زنگ زدم که به آنجا بیایند بعد 
هم وادارش کردم به آن مرد زنگ بزند و او را 

به خانه بکشاند.
پسرتان کجا بود؟

چون پسرم ۴ ساله است و من و همسرم سر کار 
می رفتیم او را در خانه مادرزنم می گذاشتیم اما 
آن شب به آنها گفتم بچه را با خودشان نیاورند.

چه شد که خودت را معرفی کردی؟
عذاب وجدان. وقتی فهمیدم همســرم کشــته 
شــده، تصمیم به فرار گرفتــم. چند روزی در 
تهران سرگردان بودم و بعد به یکی از شهرهای 
گیلان که زادگاهم بود رفتم. آنجا دیگر نتوانستم 
 تحمل کنم. عــذاب وجدان لحظه ای دســت

  از ســرم برنمی داشــت، درنهایــت خودم را 
معرفی کردم.

قبض تلفن همراه عامل قتل همسر

ســرویس حــوادث// رئیــس پلیس 
ازکشف ۴۵۲ دستگاه  استان  پیشگیری 
انگشتی اکسیژن ســنج خون خارجی 
قاچاق به ارزش یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون 
بندرعباس  مسافربری  ترمینال  در  ریال 

خبرداد. 

 ســرهنگ علی اکبر خرمی بیان داشــت: 
مأموران پاسگاه ترمینال مسافربری بندرعباس 
حین گشــت زنی در محوطه ترمینال و در 
حوالی انبار به یکدســتگاه اتوبوس در حال 
بارگیری کالا مشکوک و پیگیری موضوع را 

در دستور کار قرار دادند.  وی افزود: مأموران 
در بازرسی از محل و در محوطه انبار موفق 
شدند تعداد ۴۵۲ دستگاه انگشتی اکسیژن سنج 
خون خارجی قاچاق کشف کنند.  به گزارش 
فارس، این مسئول انتظامی با اشاره به اینکه 

ارزش محموله مذکور بنا به نظر کارشناسان 
یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون ریال برآورد شده 
اســت، تصریح کرد: یک متهم  دستگیر و به 
همراه کالای کشــف شده  جهت سیر مراحل 

قانونی به مراجع قضایی معرفی شد.

  

در حالی که مادرم مرا تحت فشار قرار داده بود تا از خواسته ام 
برای تغییر جنسیت صرف نظر کنم، به ناچار از خانه گریختم و در 

خانه مجردی دوستم به مواد مخدر آلوده شدم چرا که ...
 دختر معتادی که مدعی بود به خاطر دوجنسی بودنش مورد پذیرش 
جامعه نیست، با بیان بخشی از سرگذشت خود به کارشناس اجتماعی 
کلانتری گفت: در یکی از مناطق حاشــیه شهر مشهد و در خانواده ای 
پرجمعیت متولد شدم و در حالی رشد کردم که از نظر مالی، اجتماعی و 
فرهنگی بسیار ضعیف بودیم. هنوز دوران کودکی را سپری نکرده بودم 
که متوجه شدم با دختران هم سن و سالم تفاوت عجیبی دارم. من خلق 
و خوی پسرانه داشتم و از رفتارهای دخترانه گریزان بودم. مانند پسرها 
لباس می پوشیدم و از عروسک و خاله بازی متنفر بودم. زمانی که مادرم 
موهایم را شانه می کرد و به آن ها گل سر می زد با عصبانیت گل سر 
و کش مو را به گوشه اتاق پرت می کردم. هیچ وقت عروسک به دست 
نمی گرفتم و در دورهمی های خانوادگی بیشتر با پسرها بازی می کردم. 
پدر و مادرم توجهی به رفتارهای عجیب من نداشــتند و مرا دختری 
شلوغ و سر به هوا می پنداشتند.  خلاصه وقتی به سن نوجوانی رسیدم 
تازه فهمیدم هویتی پسرانه دارم و به عبارت دیگر »ترنس« هستم. چاره 
ای نداشتم جز این که مشــکلم را با مادرم در میان بگذارم. مدتی بعد 
روزی که با مادرم در خانه تنها بودیم ماجرای دوجنسی بودنم را مطرح 
کردم و گفتم قصد عمل تغییر جنسیت را دارم. مادرم که از شنیدن این 
حرف ها سرخ شده بود، در میان خشم و عصبانیت تهدیدم کرد که اگر 
این حرف ها را تکرار کنم از پدرم طلاق می گیرد یا دست به خودکشی 
می زند! من هم که مادرم را خیلی دوست داشتم، به ناچار سکوت کردم 
و دیگر چیزی نگفتم. از آن روز به بعد تصمیم گرفتم خودم مشکلم را 
حل کنم. چند سال بعد زمانی که به ۱۸سالگی رسیدم تلاش کردم تا از 
طریق قانونی برای تغییر جنسیت وارد عمل شوم اما وقتی مادرم متوجه 
ماجرا شــد زمین و زمان را به هم دوخت و عقده همه اختلافاتی را که 
با پدرم داشــت بر سر من خالی کرد. او برای منصرف کردن من دست 
به هر کاری زد تا مرا تحت فشــار قرار دهد تا جایی که بالاخره مرا از 
خانه بیرون کرد چرا که پدرم نیز به خاطر کمبود کار در مشــهد به یک 
شهرســتان دیگر رفته بود و در خانه حضور نداشت. من هم که آواره 
کوچه و خیابان شده بودم به منزل مجردی یکی از دوستانم رفتم و در 
آن جا ساکن شــدم. در حالی که از نظر روحی و روانی شرایط بسیار 
بدی را می گذراندم، حرف هایی از آشــنایان و اطرافیانم می شنیدم که 
خیلی مرا آزار می داد. آن ها با تهمت های زشــت و ناروا مرا دختری 
فاســد و منحرف می خواندند که از لانه های فساد سر در آورده ام. در 
این شرایط بود که یکی از دوستانم پیشنهاد کرد برای رسیدن به آرامش 
روحی کمی مواد مخدر مصرف کنم. من هم خیلی راحت پیشنهادش را 
پذیرفتم و اســتعمال مواد مخدر را شروع کردم. اما طولی نکشید که به 

یک معتاد حرفه ای تبدیل شدم و ...

جامعه مرا نمی پذیرد!
در امتداد تاریکی

 ســرویس حوادث//  معاون بازرسی، نظارت و 
حمایت از مصرف کنندگان سازمان صنعت، معدن 
و تجــارت هرمزگان از تشــکیل پرونده تخلف 
۸ میلیارد و ۱۳۴میلیــون ریالی برای یک واحد 

کشتارگاه طیور در استان خبرداد. 
عبدالرضا پیروی منــش در این خصوص اظهارکرد: 
یک واحد کشــتارگاه طیور درهرمزگان به دلیل عدم 
ثبت اقدامات کشــتارگاه در ســامانه جامع تجارت 
وسامانه پســت زمینه عرضه خارج از شبکه مرغ را 

در بازار فراهم کرده که برای آن پرونده تشکیل شد.
پیروی منش  اضافه کــرد: پرونده تخلف این واحد 
کشتارگاه طیورجهت رسیدگی به تعزیرات حکومتی 
استان ارسال شد. معاون بازرسی، نظارت و حمایت 

از مصرف کنندگان سازمان صنعت، معدن و تجارت 
هرمــزگان بیان کرد: با توجه به الــزام ثبت نام همه 
واحدهــای صنفی عرضــه کننده مرغ، در ســامانه 
جامع تجــارت و همچنین ثبــت اطلاعات صدور 

فاکتورهای فروش مرغ توسط کشتارگاه ها در سامانه 
پست براســاس مصوبات ستاد تنظیم بازار کشور که 
درراســتای این فرآیند خروج گوشت مرغ بدون کد 

رهگیری  از استان جلوگیری می شود. 

 به گزارش ایســنا، وی افزود: به منظور رصد شفاف 
و حصول اطمینــان از عرضه مرغ به توزیع کنندگان 
شناســنامه دار در سامانه پست، کشتارگاه های استان 
باید فاکتور فروش تحویل مرغ را که به عاملان حمل 
یا توزیع کنندگان عمده گوشت مرغ است، در سامانه 
مذکــور بارگذاری کنند که ایــن واحد به همین دلیل 
مرتکب تخلف شــده و پرونده تخلف برای آن واحد 

تشکیل شد.

تخلف ۸۰۰ میلیونی یک کشتارگاه طیور در هرمزگان

کشف 452 اکُسی متر قاچاق در بندرعباس 

سرویس حوادث// فرمانده انتظامی هرمزگان از کشف 
انواع اقلام دارویی احتکار شــده مــورد نیاز بیماران 

کرونایی در شهرستان بندرعباس خبر داد. 
 ســردار غلامرضا جعفری اظهار داشت: با توجه به کمبود 
اقلام دارویی از قبیل سرم و نیاز شدید بیماران استان ، طرح 

برخورد با محتکران دارو در سطح استان اجرا شد.
وی افزود: در این راســتا مأموران پلیس امنیت اقتصادی 
استان با اشراف اطلاعاتی از دپوی مقادیری اقلام بهداشتی 
و پزشکی در انبار یک واحد صنفی دارویی مطلع و پیگیری 
موضوع به صورت ویژه در دستور کار مأموران قرار دادند. 

فرمانده انتظامی هرمزگان تصریح کرد: مأموران با گسترش 
چتر اطلاعاتی و هماهنگی قضائی با تشکیل اکیپی به محل 
مورد نظر در یکی از محلات شهرستان اعزام و در بازرسی 
از محل یک هزار و ۱۴۵ عدد سرم، یک هزار و ۲۴۷ عدد 
انواع شربت مورد اســتفاده بیماران کرونایی، یک هزار و 
۳۲۹ عدد قطره و ۲۰۰ نوع قرص قاچاق کشــف و ضبط 
کردند. به گزارش فارس، این مقــام انتظامی ارزش اقلام 
پزشــکی احتکار شده را برابر اعلام کارشناسان ۵ میلیارد 
ریال اعلام و بیان داشــت: در این رابطه یک فرد متخلف 

دستگیر و با تشکیل پرونده به مراجع قضائی معرفی شد.

کشف انبار احتکار اقلام دارویی در بندرعباس 

سرویس حوادث// فرمانده انتظامی هرمزگان گفت: 
۶۰ کیلو و ۲۷۰ کیلوگرم ماده مخدر از نوع شیشه 

در شهرستان قشم کشف شد. 
ســردار غلامرضا جعفری دراین باره افزود: مأموران نیروی 
انتظامی با اطلاع از تصمیم قاچاقچیان مبنی بر انتقال محموله 

مواد مخدر از طریق دریا، به یکی از اســکله های قشم اعزام 
شــدند. وی ادامه داد: ماموران پلیس با توقیف یک دستگاه 

خودروی تویوتا مواد مخدر را کشف کنند.

فرمانده انتظامی هرمزگان تصریح کرد: در این راستا 
یک دســتگاه خودروی تویوتا توقیــف و یک نفر 
قاچاقچی دستگیر شــد. به گزارش ایرنا، سردار جعفری یاد 
آور شد: متهم پس از تکمیل پرونده جهت طی مراحل قانونی 

تحویل مقام های قضایی شد.

کشف ۶۰ کیلو ماده مخدر در قشم

سرویس حوادث// مرد جنایتکار که با همدستی یک 
زن نقشه قتل شوهر وی را طراحی واجرا کرده و پس 
از محاکمه به قصاص محکوم شده بود با جلب رضایت 

فرزندان مقتول توانست از مرگ رهایی یابد.
رســیدگی به این پرونده جنایی از سال ۹۶ به دنبال مراجعه 
زنی به اداره پلیس و اعلام ناپدید شدن همسرش شروع شد. 
با اعلام این گزارش تیمی از کارآگاهان اداره پلیس آگاهی 
استان البرز تشکیل و ردیابی ها برای یافتن مرد جوان آغاز 
شــد اما چند روز بعد جسد شوهر این زن را درحالی که در 
خودرواش خفه و در محدوده جاده چالوس رها شــده بود، 
پیدا کردند. با اینکه پلیس مدارکی علیه همسر وی به دست 
آورده بود اما این زن ســعی داشــت با پنهان کردن واقعیت 

پلیس را گمراه کند اما سرانجام در بازجویی ها لب به اعتراف 
گشود و گفت: شوهرم مرد بداخلاقی بود و مرا اذیت می کرد 
مدتی قبل با مردی به نام مهران آشــنا شــدم و کم کم با او 
درد دل کردم و از بدرفتاری های شوهرم گفتم بعد هم نقشه 
کشیدیم تا شوهرم را از سر راه برداریم. یک روز با شوهرم 
به جاده چالوس رفته بودیم در مســیر از او خواستم جایی 
توقف کند بعد مهران که ما را تعقیب می کرد از فرصت استفاده 
کرد و وارد خودرو شوهرم شد و پس از درگیری او را خفه 
کرد. سپس جسد را همانجا در خودرو رها و فرار کردیم. با 
اعتراف های تکان دهنده این زن کارآگاهان به سراغ مهران 
۴۸ ساله رفتند و او را به اتهام قتل عمد بازداشت کردند. هر 

دو متهم پس از تکمیل پرونده در دادسرا و پس از بازسازی 
صحنه جنایت به زندان منتقل شــدند . وقتی زمان محاکمه 
متهمان رسید آنها در شعبه یکم دادگاه کیفری استان البرز پای 
میز محاکمه رفته و به درخواست اولیای دم مقتول و به دستور 
رئیس دادگاه زن به اتهام معاونت در قتل شوهرش به زندان و 
مهران نیز به اتهام مباشرت در قتل به قصاص محکوم شدند.

مرد غریبه که قرار بود با تأیید حکم قصاص از سوی قضات 
دیوانعالی کشــور بزودی پای چوبه دار بایســتد سرنوشت 
برایش به گونه دیگری رقم خورد و او ســرانجام توانست با 
جلب رضایت فرزندان مقتــول از قصاص رهایی یابد این 
متهم با پرداخت ۷۰۰میلیون تومان دیه از اولیای دم رضایت 
گرفت. بدین ترتیب متهم یک بار دیگر از جنبه عمومی جرم 
محاکمه خواهد شــد و پرونده اش بار دیگر در شــعبه یکم 

دادگاه کیفری روی میز قضات قرارمی گیرد. 

نجات از چوبه دار با پرداخت 700میلیون تومان

سرویس حوادث// قاچاقچی حرفه ای که با جاسازی هروئین داخل یک پیک نیک 
دختر ۱۴ ساله اش را وادار به حمل آن می کرد از سوی پلیس دستگیر شد. 

چندی قبل مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر در جریان تردد مشکوک دختر نوجوانی 
در شهر قدس قرار گرفتند. با بررسی هویت دختر ۱۴ ساله مشخص شد او فرزند یکی از 

فروشندگان سابقه دار مواد مخدر شهر است.
سردار کیوان ظهیری، رئیس پلیس غرب استان تهران در این باره گفت: با کنترل و بررسی 
تردد های دختر نوجوان مأموران متوجه شدند او هر روز یک گاز پیک نیک آبی رنگ را 
با خود از منزل خارج کرده و ساعتی بعد دوباره با همان پیک نیک به خانه باز می گردد. 
مأمــوران که احتمال می دادند مرد قاچاقچی دخترش را وادار به قاچاق مواد مخدر کرده 

باشــد برای بررسی موضوع وارد عمل شدند. سرانجام اواخر هفته گذشته مأموران دختر 
نوجوان را متوقف کرده و به بررسی پیک نیک همراه او پرداختند. از آنجا که پیک نیک آبی 
رنگ سنگین تر از حالت عادی بود همچنین وقتی شیر آن را باز کردند هیچ گازی از آن 
خارج نشد و با توجه به اینکه احتمال جابه جایی مواد با پیک نیک وجود داشت، مأموران 
دختر نوجوان را بازداشــت و به همراه پیک نیک به ستاد پلیس منتقل کردند. مأموران با 
بررســی پیک نیک متوجه شدند قســمت زیر پیک نیک جدا می شود، با جدا کردن آن 
قســمت، ۱.۵ کیلوگرم هروئین که به شــکل ماهرانه ای جاسازی شده بود کشف و ضبط 
شد. همچنین پدر دختر نوجوان از سوی مأموران دستگیر شد.  با تکمیل تحقیقات، دختر 

نوجوان به کانون اصلاح و تربیت و پدرش نیز به زندان منتقل شدند.

دختر نوجوان برای پدرش مواد مخدر جا به جا می کرد
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مفقودی

شهرستان//   ســرویس  درساره  امین 
فرماندار بندرخمیر در نشست با دکتر 
حســین پور معاون بهداشتی دانشگاه 
علوم پزشکی استان هرمزگان خواستار 
افزایش ســهمیه دُز اول و دوم واکسن 

کرونا به این شهرستان شد.
به گزارش خبرنگار دریا، میرهاشم خواستار 
گفت: در حال حاضر کمبود واکسن کرونا در 
۲ دُز اول و دوم در شهرســتان وجود دارد 

که در صورت افزایش سهمیه،روند واکسینه 
شدن مردم شهرســتان سرعت بیشتری به 
خود خواهد گرفت. میرهاشم خواستار  در 
نشست با دکتر حسین پور معاونت بهداشتی 
با  دانشگاه علوم پزشــکی در بندرعباس 
بیان ایــن مطالب اظهار کــرد: هم اکنون 
حدود ۶۰ درصد جامعه ۳۵ ســال خمیر 
تحت پوشش واکســن کرونا قرار گرفته و 
مراکز واکسیناسیون خمیر روزانه به صورت 

یکســره تا موجود بودن واکسن در حال 
انجام خدمات رسانی به مردم هستند.

وی در ادامه این نشست ، خواستار تجهیز 
آزمایشگاه و پانســیون شهر رویدر شد و 
عنوان کرد:با توجه به بعُد مسافت این شهر 
با مرکز شهرستان و همچنین جمعیت زیادی 
از مردم شهرســتان در این منطقه، ضروری 
است اقدامات لازم جهت تجهیز و افزایش 
نیروی انســانی آزمایشگاه این شهر انجام 

شود. فرمانداربندر خمیر همچنین با اشاره 
به درمانگاه بندرپل، از دکتر حســین پور 
خواست موضوع شــبانه روزی درمانگاه 
این شهر را نیز در دســتور کار خود قرار 
دهنــد. بنا به این گزارش، مقرر شــد طی 
روزهای آینده دکتر حســین پور همراه با 
کارشناسان دانشگاه علوم پزشکی بازدیدی 
از مراکز بهداشتی و درمانی سطح شهرستان 

بندرخمیر داشته باشند.

فرماندار بندرخمیر در نشست با معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی:
سهمیه واکسن بندرخمیر افزایش یابد

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// مهندس امیر 
یگانه مدیر منطقه به همراه علی صابری معاون شبکه 
، عبدالنور غفوری مدیر حوزه تجاری مخابرات منطقه 
و محمدرضا خداداد مسئول اداره مخابرات شهرستان 
خمیر با حضور در دفتر امام جمعه شهرستان خمیر با 
حجت الاسلام صالحی امام جمعه این شهرستان دیدار 

و گفتگو کردند .
به گزارش خبرنــگار دریا،  مدیر مخابرات منطقه هرمزگان 
در این دیدار گزارشی از آخرین وضعیت ارتباطی-مخابراتی 

شهرســتان خمیر را ارائه کرد . حجت الاسلام صالحی نیز 
با تشــکر از اقدامات مخابرات منطقه هرمزگان در راستای 
خدمت رســانی به مردم این شهرســتان خاطر نشان کرد  : 
تلاش ها و پیگیری های مخابــرات در عرصه خدمات به 
مردم شایســته تشکر و قدردانی است. امام جمعه شهرستان 
خمیر در ادامه افزود :  عمده کمک به مردم این شهرســتان  
ارتقاء و توسعه زیر ساخت های شهری و روستایی است. وی 
همچنین  خواستار اجرای  فیبر نوری شهر رویدر و ضرورت 

ارتقا و توسعه زیر ساخت های  روستای بستویه شد .

قدردانی امام جمعه بندر خمیر از مخابرات منطقه هرمزگان 
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شهرستان

نیمی از کیشوندان واکسن کرونا دریافت کردند
 ســرویس شهرســتان// رییس مرکز توسعه سلامت جزیره 
کیش با اشــاره به تخصیص سهمیه جدید واکسن به این جزیره 
گفت: تاکنون حدود ۵۰ درصد از کیشــوندان نوبت اول واکسن 
کرونــا را دریافت کرده اند. محمدرضا رضانیا اظهار داشــت: 
تاکنون حدود ۲۳ هزار و ۱۰۰ دُز واکسن در این جزیره تزریق 
شــده که شــامل ۱۷ هزار و ۲۰۰ دُز مرحله اول و پنج هزار 
و ۹۰۰ دُز نیــز مرحله دوم اســت. وی اضافه کرد: با توجه به 
پیگیری های انجام شده سهمیه جدید واکسن برای این جزیره از 
سوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان در نظر گرفته شده است 
که با اســتفاده از این واکسن ها امروز دُز دوم افراد جا مانده به 
علت عدم وجود واکسن تزریق خواهد شد.رییس مرکز توسعه 
سلامت جزیره کیش اظهار داشــت: پیش بینی شده با تحویل 
واکسن های تخصیص یافته جدید به مرکز واکسیناسیون روزانه 
حدود یک هزار دُز به صورت تجمیعی اول و دوم به کیشوندان 
واجد شــرایط بالای ۱۸ سال تزریق شود. وی افزود: همچنین 
به محض ورود واکسن به جزیره نیز امکان ثبت نام افراد واجد 
salamat. شــرایط دریافت این فرآورده دارویی در سایت
gov.ir فراهم می شود. رضانیا با اشاره به اینکه هم اکنون کیش 
در وضعیت زرد کرونایی قرار گرفته است یادآور شد: اکنون ۶ 
بیمار بد حال در بیمارستان فوق تخصصی کیش بستری هستند 
که یک تن آنان وضعیت مناســبی نداشته و با تنفس مصنوعی 
روند درمان خود را سپری می کند. به گزارش ایرنا، وی گفت: 
اکنون محدودیت های وضعیــت زرد از جمله کاهش ظرفیت 
پذیرش رستوران ها، جُنگ های شبانه و ظرفیت شناورها اعمال 
می شــود و در صورت تداوم این شرایط از محدودیت ها کاسته 

خواهد شد.
میرداد میردادی بیستمین شهردار قشم شد

 ســرویس شهرستان//  رییس شورای شهر قشم عنوان کرد: 
در ششمین جلســه شورای اسلامی شهر قشم، میرداد میردادی 
به عنوان بیســتمین شــهردار قشم از ســوی اعضای شورای 
اسلامی شــهر رای اعتماد گرفت. حبیب بازماندگان افزود: این 
شورا گزینه های مختلفی را مورد بررسی قرار داد که در نهایت 
بــا اکثریت آراء، میردادی  را برگزیدنــد. وی ادامه داد: انتظار 
می رود شهردار منتخب بتواند با تعهد، هوشمندی، نظم و انضباط 
کاری، رعایت اصول اخلاقی، امانتداری و پاکدســتی خدمات 
ارزنده ای را به شــهروندان قشمی ارائه کند. رییس شورای شهر 
قشم تصریح کرد: همچنین امید است شهردار ضمن همفکری با 
افراد درون سازمانی، تعامل شایسته ای نیز با تمامی دستگاه های 
اجرایی شامل استانداری، فرمانداری، سازمان منطقه آزاد قشم و 
همچنین ائمه جمعه در راستای منافع مردم ایجاد کند. به گزارش 
ایرنــا،  میــردادی معاونت راهداری و حمــل و نقل جاده ای 
هرمزگان و همچنین مدیریت راهداری و حمل و نقل شهرستان 

قشم را در کارنامه خود دارد.

خبری

اندیشگاه مطالعاتی بندرکنگ و اهمیت آن

گروه گزارش//اندیشگاه ها در سراسر جهان و ایران نقش 
زیادی در دانش افزایی جوامع متعدد داشتند. توان علمی 
اندیشگاه ها بســتگی به برنامه ریزی و توان تحقیقاتی 
گردانندگان آن دارد. برای شــناخت بیشــتر مفهوم 
اندیشگاه به تعاریف آن پرداخته می شود و بیشتر این 

تعارف از سایت های متعدد اینترنتی گرفته شده است. 
در دنیاي کنونی نوعی سازمان ویژه براي تفکر و پژوهش در 
حوزه ي سیاست گذاري، تصمیم سازي و تولید ایده وجود دارد 

که بر اصل جمع اندیشی و ایده پردازي استوار است. 
این مراکز در اصطلاح، به اتــاق فکر معروفند. که در ادبیات 
فارســی معادل هایی مانند اندیشکده، مخزن اندیشه و غیره بر 
آن ها اطلاق شده اســت. رشد این نوع سازمان ها بیش تر به 
خاطر شــرایط پس از جنگ جهانی دوم در جهان بوده و هم 
اکنون نیز انواع مختلفی از آن  هــا در زمینه هاي مختلف و به 
نام هاي گوناگون و با مالکیت هاي متنوع در جهان مشــاهده 
می شوند. اندیشــگاه گاهی یک گروه کوچک چند نفره است 
که دائماً و مســتقیماً به رییس یک مؤسسه، دانشگاه، صنعت 
یا شرکت، خدمات فکري ارایه می دهد؛ گاهی در هیئت یک 
دفتر مطالعات راهبردي ظاهر می شود تا یک وزارت خانه یا 
بخش حساسی از یک وزارت خانه را پشتیبانی فکري کند و 
نیز گاهی به شکل یک مؤسسه مطالعات راهبردي و در سطح 
ملی فعالیت می کند. اندیشگاه ها با تکیه بر روش هاي مختلف، 
تولید فکر و ایده می کنند و آن را به مســئولان و تصمیم گیران 
پیشــنهاد می کنند. اندیشــگاه ها فرصت ها و چالش ها را باز 
می شناسند و در این راســتا و با هدف ترویج و درگیر کردن 
فرمانده هان، دولت مــردان و مدیران، انواع مختلف همایش ها 
و کارگاه هاي آموزشــی با حضور دانشوران و سیاست گذاران 
برگزار می کنند. اندیشــگاه مطالعاتی بندرکنگ نیز در چنین 
راستایی به وجود آمده اســت. غرب استان هرمزگان دارای 
مکان های آموزشــی و دانشگاه های متعددی می باشد، ولی 
وجود یک اندیشــگاه علمی همواره در این حوزه جغرافیایی 
لازم بوده است. اندیشــگاه مطالعاتی بندرکنگ می تواند در 
آینده نزدیک زمینه ایجاد یک پژوهشــگاه را در بندرکنگ و 
جنوب ایران فراهم نماید. دستگاه های اجرایی استان هرمزگان 
و غرب این استان نیاز به مکانی برای اتاق فکر دارند. همایش 
های متعدد می بایســت در اندیشگاه برگزار گردد و دبیرخانه 
این همایش می بایست در این اندیشگاه همواره فعالیت نماید.

علیرغم گذر نیم ســده از ورود واژه اندیشــگاه به ادبیات ما، 
همواره تعاریف متعددی از اندیشــگاه شــده است. شاید در 
ساده ترین تعریفی که براي اندیشــگاه بیان شده است، آن ها 
را مراکز سیاســت پژوهی مستقل دانسته اند. در تعریفی دیگر، 
اندیشــگاه نوعی سازمان ویژه براي تفکرو پژوهش در زمینه 
سیاست و راهبرد است که بر اصل جمع اندیشی یا ایده پردازي 
جمعی استوار است. به عبارت ساده تر، اندیشگاه همان نهادي 

است که کار تفکر و پژوهش را در حوزه سیاست ها و راهبردها 
را دنبال می کند. تعاریف بیان شده براي اندیشگاه ها، علیرغم 
اینکه تفاوت هایی با یکدیگر دارند، اما نکات مشترك بسیاري 
نیز در خود جاي داده اند. در تمامی این تعاریف تلاش می گردد 
تا اندیشگاه سازمانی تصویر گردد که با تکیه بر جمع اندیشی 
و کارگروهی، همواره به دنبال سیاست هاي دست اول، پرمایه 
و کارساز است. سازمانی که ضمن انجام مطالعات ترازیابی و 
پایش روندهاي جهانی، سیاست هاي بومی، ملی و معطوف به 
عمل براي کشور یا سازمان خود ارایه می دهد و ضمن شناخت 
آینده هاي مختلف، آینده ممکن و آینده مطلوب را به سازمان 
متبوع خود پیشــنهاد می دهد. وجود اندیشگاه در بندرکنگ 
البته بیشــتر جنبه علمی و فرهنگی دارد. این اندیشگاه تلاش 
دارد بــه کارهای فرهنگی بندرکنگ و مناطق اطراف جهت و 
ســامان دهد و دارای بخش های متعددی است که هر بخش 
آن می تواند در زمینه آموزش و پژوهش فعال باشد. کتابخانه 
این اندیشگاه می تواند مکانی برای استفاده پژوهشگران باشد 
و به مطالعات خود در زمینه شهر بندرکنگ و تاریخ و فرهنگ 
ایران بپردازند. مکان های متعددی برای برگزاری کلاس های 
آموزشی دایر گردیده و می توان از این فضا برای آموزش به 
خوبی استفاده نمود. این اندیشگاه همچنین دارای مکانی برای 
انتشارات می باشــد و می توان مجلات علمی متعدد در این 
اندیشگاه منتشر نمود. تحقیقات مرتبط با دریانوردی از جمله 
مباحث مهمی است که در این اندیشگاه می تواند صورت گیرد. 
حتی برای دریانوردان کلاس های آشنایی با فنون دریانوردی 
دایر گردد. این پژوهشــگاه در یک خانه تاریخی به نام خانه 
رشید تاسیس شده و در بافت قدیم بندرکنگ قرار دارد. قرار 
گرفتن این مکان در بافت تاریخی بندرکنگ و دسترسی مردم 
بندرکنگ به آن از مزایای آن می باشد و اهل تحقیق به آسانی 
می تواننــد از بخش های متعدد آن اســتفاده نمایند. کلاس 
های متعدد مقاله نویســی می تواند در این اندیشــگاه شکل 
گیرد و خود اندیشــگاه می تواند تولید ثروت نماید. فضایی 
که اندیشــگاه در آن قرار دارد دارای معماری جالب توجهی 
می باشــد و ســاباط بزرگ آن نگاه هر بیننده ای را به خود 
جلب می نماید. سقف ساباط آن از چندل و حصیر می باشد و 
چندل یاد  سفرهای دریایی دریانوردان بندرکنگ را زنده نگه 
می دارد. در حیاط خانه نیز درختان محلی زیادی وجود دارد 
و تلاش گردیده است تا قایق های محلی نیز در آنجا گذاشته 
شود. وجود اندیشگاه در بندرکنگ در صورت استفاده درست 
و فعالیت آن نویده دهنده کارهای پژوهشی متعدد می باشد و 
می تواند پایان نامه های تحصیلی را به خوبی پوشــش دهد. 
در سال های اخیر پایان نامه های متعددی راجع به بندرکنگ 
نوشــته شده و بسیاری از دانشــجویان در حال حاضر پایان 
نامه تحصیلی شان در مورد بندرکنگ می باشد. کتابخانه این 
اندیشگاه می تواند مکان مناسبی برای کتاب های تالیف شده 
در مورد خلیج فارس و جنوب ایران باشــد. چون افرادی که 
به اندیشگاه در مورد پایان نامه های خود مراجعه می نمایند 
نیاز به منابعی در مورد بندرکنگ و مناطق جنوبی ایران دارند. 

علاوه بــر آن مکانی برای اســناد در این 
کتابخانه اختصاص داده شده است و می توان 
مجموعه اســنادی را که در مورد بندرکنگ 
وجود دارد در این مرکــز بایگانی نموده و 
در معرض دید افراد گذاشــت. چون اسناد 
تاریخــی در مورد بندرکنگ و خلیج فارس 
راهگشای تحقیقات جدید می باشد. علاوه 
بر اســناد تاریخی، عکس های تاریخی هم 
در این کتابخانه می تواند جمع آوری گردد. 
نقشه های تاریخی که در منازل دریانوردان 
بندرکنگ به خوبی یافت می شــود نیز در 
این کتابخانه می توانــد قرار گیرد. تا کنون 
کتاب های متعددی به این اندیشــگاه منتقل 
شــده و در ادامه هم کتاب های بیشــتری 
منتقل خواهد گردید. اندیشــگاه بندرکنگ 
مکان مناسبی برای تحقیقات میان رشته ای 
می توانــد بشــود و نگارنده کــه معاونت 
پژوهشی و آموزشــی این اندیشکده را بر 
عهــده دارد در تلاش اســت تا با همکاری 
مدیر عامل و رئیس هیــات مدیره ترتیبی 
اتخاذ نماید تا تحقیقات میان رشــته ای در 
ارتباط بــا بندرکنگ و مناطق خلیج فارس 
شکل گرفته و علاوه بر پژوهشنامه بندرکنگ 
بتوان دانشنامه بندرکنگ و مناطق اطراف را 
نیز تدوین نمود. تاریخ شفاهی بندرکنگ از 
دیگر مواردی است که می بایست در زمینه 
های متعــدد تدوین گردد. این اندیشــگاه 
محل آمد و شــد اســاتید و دانشــجویان 
زیادی می تواند بشــود تا جهت هم افزایی 

علمی مناطق جنوبی ایران تلاش نمایند. دست اندرکاران این 
اندیشگاه در نظر دارند این اندیشگاه اتاق فکر برای مجموعه 
جنوب ایران و تصمیم گیری های راهبردی از یکســو و دادن 
مشــاوره، ایده در زمین های متعدد تجارت، کســب و کار و 
فرهنگ و غیره از سوی دیگر باشد. چون اندیشگاه یک بخش 
خصوصی با همکاری شهرداری بندرکنگ است برای رسیدن 
به اهداف خود می بایســت مدت زمانی از فعالیت آن بگذرد 
و در ادامــه به اهداف کوتاه مدت و بلند مدت خود برســد. 
معمولا کارهای پژوهش محور زمان بر می باشند و نمودهای 
آن در کوتاه مدت امکان پذیر نیست. اما اگر اهداف آموزشی 
و پژوهشی برای آن تعریف گردد و کارهای علمی و پژوهشی 
کوتاه مدت و درازمدت آن تشریح شود، می توان در یک مدت 

زمان مشخص شاهد نمودهای علمی آن بود.
همکاری اندیشــکده با مکان های علمی نظیر دانشگاه ها و 
حتی مدارس می تواند به ارتقای ســطح علمی طرفین کمک 
نماید. پژوهش هــای دریامحور با تاکید با تاریخ شــفاهی 
همواره از مباحث مهمی اســت که در این اندیشــکده به آن 
توجه می گــردد. فرهنگ ملموس و ناملمــوس بندرکنگ و 

خلیج فارس می بایســت به صورت پیوسته در این اندیشگاه 
به صورت مکتوب درآید تا الگویی برای دیگر مناطق جنوب 
ایران گردد. این اندیشگاه با توجه به امکانات موجود می تواند 
مکان مناســبی برای همایش و گردهمایی های ملی، منطقه 
ای و بیــن المللی گردد. تا کنــون همایش و گردهمایی های 
زیــادی در بندرکنگ نظیر پنــج دوره همایش خلیج فارس 
برگزار گردیده اســت و این اندیشــگاه از این پس می تواند 
از هر نظر این همایش ها را پوشــش دهد. مجموعه مقالات 
اندیشگاه نیز می تواند به خوبی چاپ گردد. در این اندیشگاه 
همچنین می توان رونمایی از کتاب های متعددی که در مورد 
خلیج فارس و بندرکنگ تالیف گردیــده را انجام داد و حتی 
جلســات متعدد نقد و بررسی کتاب گذاشت و همه این موارد 
در صورت برنامه های دقیق و کمک گرفتن از پتانســیل های 
علمی کشــور و جنوب ایران امکان پذیر می باشد و چندین 
مجله و فصلنامه را می توان در این اندیشگاه منتشر نمود. یکی 
از اهداف مهم این اندیشــگاه هم این است که به دانش مردم 
بومی در زمینه  های متعدد اضافه نموده و از تجربیات و دانش 

سنتی آن ها نیز استفاده نماید.  
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، رنگ خودرو دارای آفتاب سوختگي مي باشد که نیاز به احیاء رنگ دارد. لاستیک ها حدودا 80% قابلیت بهره برداری داشته که با توجه به حدود 15 ماه توقف خودرو خودرو در پارکینگ 
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مجدید نیاز به خرید دو قطعه فوق دارد. مبلغ خلافی خودرو 1/400/000 ریال و تاریخ انتقال خودرو به پارکینگ 1399/02/10 مي باشد. نحوه انتقال به پارکینگ با خودرو بر جرثقیل دار 
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هزینه پارکینگ- بیمه- خلافي- جرثقیل ، احیاي رنگ بدنه قیمت تقریبي روز هفتصد میلیون ریال ) معادل هفتاد میلیون تومان( کارشناسي و ارزیابي گردیده است ارزش اعلامي بعنوان 
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و از هر جهت )هزینه پارکینگ و...( به عهده خریدار است. 3- پیشنهاد دهندگان باید قبل از انجام مزایده در تاریخ روز مزایده با هماهنگي اجراي احکام مبلغ 10 درصد مبلغ ارزیابي شده 
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سرویس سلامت // انسان ها مسؤولیت های متفاوتی در 
زندگی دارند و اولین مسؤولیت هر انسان خودمراقبتی 
است. برخی افراد وقتی مســؤولیتی به آنها محول 
می شود دچار اســترس و ناآرامی می شوند و ممکن 
است به دلیل استرس زیاد، دچار بی قراری هم بشوند 

یا عکس العمل  های مختلف جسمانی در آنها رخ دهد.
از آن سو برخی دیگر هستند که ظاهرا به نظر می رسد 
آرامش دارند و بی خیال هســتند اما باید توجه داشت 
بی مســؤولیتی و بی توجهی با آرامش  داشتن متفاوت 
است. افراد بی خیال، بی مسؤولیت هستند و بی خیالی و 
بی مسؤولیتی آنها باعث می شود در زمینه های مختلف 
زندگی با مشــکل روبه رو شــوند و مشــکل شغلی، 

خانوادگی و تحصیلی پیدا می کنند.
این افراد حساسیتی نسبت به امور زندگی ندارند، دیر 
می رسند و اکثرا تاخیر دارند، به سادگی کارها را به تعویق 

می اندازند، در مقابل تعهدات خود بی تفاوت هســتند و 
نسبت به مسؤولیت های فردی خود نیز درامور شخصی 
سهل انگارند.بیشتر مشکلات زمانی بروز می کند که این 
افراد ازدواج می کنند یا در دوران آشنایی برای ازدواج یا 
در محیط  های شغلی قرار می گیرند.از آنجا که این افراد 
امور مختلف را به تعویق می اندازند، در نتیجه بی خیالی 
آنها باعث ایجاد دلخوری و تنش در زندگی شــغلی و 
زندگی خانوادگی شان می شود. آنها ظاهرا افراد آرامی 
به نظر می رسند و کارهای خود را با صبر انجام می دهند 
و معمولا عجله در رفتار آنها به چشم نمی خورد، اما در 
حقیقت افراد بی تفاوت و بی مسؤولیتی هستند و اتفاقات 
مختلف زندگــی نمی تواند تغییــری در روند رفتاری 
آنها ایجاد کند. برای درمان لازم اســت این افراد مورد 
ارزیابی بالینی قرار بگیرند و درمان های نگرشی روی 

آنها صورت گیرد تا بتوانند مسؤولیت پذیر رفتار کنند.

چرا این قدر بی خیالی؟ 
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یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

فروردین :
بــه نظر مــی رســد که امــروز خیلــی نگران 
مسئولیت های تان نیســتید و بیشتر به کلیت فکر 
می کنید. معمولاً دوســت دارید تمرکزتان را روی 
لحظه ای که در آن هستید قرار دهید. اما ممکن است همزمان به 
آن دوردست ها هم نگاهی بیندازید و ببینید کمی آن طرف تر چه 
می گذرد. به شــما توصیه می شود که در حال حاضر هیچ گونه 
تصمیم جدی درباره ی آینده ی خود نگیرید. انتخاب های تان 
را تا چند روز دیگر معلق نگه دارید تا بتوانید مدتی بیشــتر به 

رویاهای تان فکر کنید.
  اردیبهشت :

اکنون ماه به دهمین خانه در طالع شما یعنی خانه ی 
زندگی عمومی وارد شــده است، از این رو عاقلانه 
است که مسیر زندگی خود را مجدداً ارزیابی کنید. 
اما به نظر می رســد که راه درازی را تا موفقیت در پیش دارید. 
همین طور که ســعی می کنید یک راه مســتقیم برای رسیدن به 
اهداف تان پیدا کنید ممکن است دچار اضطراب و نگرانی شوید. 
اکنون به شــما پیشــنهاد می شــود که نگرانی های تان را کنار 
بگذارید، هر چه بیشــتر کنکاش کنید باز هم به راه حل مناسبی 

نخواهید رسید. 
  خرداد :

هنوز مشــکلاتی دارید که راه حلی برای شان پیدا 
نکرده اید، اما احســاس می کنید که زندگی تان با 
آرامش بیشتری از قبل پیش می رود. لازم نیست 
که امروز نگران این مشکلات باشید، به این ترتیب برای مدتی از 
شدت فشارها کاســته می شود و راحت تر می توانید از نعمات 

زندگی تان لذت ببرید. 
  تیر :

با این که خانواده و دوستان تان در نزدیکی شما به 
سر می برند احساس غریبی می کنید. تنهایی خود 
را دوســت دارید و ترجیح می دهید که افکارتان 
را نزد خودتان نگه دارید، اما بدانید که رازداری باعث می شــود 
که فاصله ی احساســی بین شما و اطرافیان تان بیشتر شود. این 
تنهایی ای که به خودتان تحمیل کرده اید به نوعی نشان دهنده ی 
قدرت های درونی شماست. اجازه ندهید که ترس، رویاهای تان 

را به حاشیه بکشاند.
  مرداد :

به نظر می رسد که دیگران احساسات حقیقی خود 
را پنهان می کنند و خودشــان را از شما دور نگه 
می دارند. اکنون ماه به هفتمین خانه در طالع شــما 
یعنی خانه ی روابط وارد شــده است، از این رو به نظر می رسد 
که توجه تان را از روی دنیای کوچک تان برداشته اید و دارید به 
واکنش های دیگران نگاه می کنید. برای این که اطلاعات کافی به 
دست آورید فقط نباید روی احساسات تان تکیه کنید، آن وقت 
ممکن است حدس و گمان های غلط بزنید و خودتان هم متوجه 

اشتباه تان نشوید. 
 شهریور :

معمولاً این قابلیت را دارید که آستین ها را بالا بزنید 
و هر کاری را به پایان برسانید، اما امروز تمام کردن 
کارها به این آسانی ها حاصل نمی شود. احساس 
می کنید هر بار که به هدف تان نزدیک می شوید , مقصد نهایی 
از دســت تان می گریزد. دست کشیدن از کار اصلًا ایده مناسبی 
نیست، به نفع تان است که زمان بندی ای را که شرایط کنونی برای 

شما رقم زده بپذیرید. 
 مهر :

اکنون ماه به پنجمین خانه در طالع شما یعنی خانه ی 
خود بیانگری وارد شده است، از این رو ممکن است 
احســاس کنید که افکار مبتکرانه در ذهن تان این 
طرف و آن طرف می شــوند. بقیه ی ماجرا به شما بستگی دارد، 
این که چه طور افکارتان را بیان کنید که بیشترین تأثیر ممکن را 
بگذارید. متأسفانه با این که افکار خوبی در سر دارید، اما به نظر 
می رسد که هیچ ربطی به مسئولیت های فعلی شما ندارند. قبل از 
این که کاری را شروع کنید نا امید نشوید، در عوض تلاش کنید 

در هر کاری که انجام می دهید مسئولیت پذیر باشید. 
 آبان :

اکنون مــاه به چهارمین خانه در طالع شــما یعنی 
خانه ی ریشه ها وارد شده و شما را به یاد خاطرات 
کودکی انداخته است. اما یادتان باشد که اجازه ندهید 
خاطرات گذشته مانع رسیدن شما به آینده شوند. به نظر می رسد 
که اهداف بزرگی در سر دارید و می دانید که قرار است موفقیت 
آینده ی خود را چگونه رقم بزنید، حتی فهرستی تهیه کرده اید و 
کاملًا آماده ی عزیمت هستید، اما حالا احساس می کنید که این ها 

فقط رویاهای دور و دراز هستند.
   آذر :

امــروز کارهای زیادی دارید که باید انجام شــان 
دهید، آن قدر زیاد که دیگر فرقی نمی کند از کدام 
یک شروع کنید. به یک چیز شک نکنید و آن این 
که نباید کارها را به تعویق بیندازید. ممکن اســت در پایان روز 
خودتان را گرفتار در دام مشــکلات ببینید، مگر این که زود از 

خواب بیدار شوید و کارهای تان را شروع کنید. 
 دی :

امروز دوست ندارید که همزمان چند کار مختلف 
انجام دهید، زیرا می دانید که بهتر اســت به جای 
سرســری انجام دادن چند کار، یک کار را با دقت 
انجام دهید. اما شاید امروز برای تان سخت باشد که روی کارتان 
تمرکز کنید، به ویژه اگر دل تان با کار نباشــد. به شــما توصیه 

می شود که در طول روز به عقل تان رجوع کنید. 
  بهمن :

وسوسه شده اید که احساسات تان را سرکوب کنید 
و یک رویکرد منطقی تر را در پیش بگیرید. اکنون 
ماه دوباره به نشانه ی شما بازگشته و به شما یادآور 
می شود که اگر به احساسات تان توجه کنید شادتر خواهید بود، 
حتی اگر این احساسات برای مدت کوتاهی باعث ناراحتی شما 
شوند. در حال فرار هستید و می خواهید هر چه سریع تر از این 
موقعیت خلاص شوید، اما ممکن است این عجله باعث شود که 

یک درس مهم را در این مسیر یاد نگیرید. 
  اسفند : 

پیچیدگی های احساســی اخیر تمام انرژی شما را 
گرفته و حالا دیگر آن قدر خســته هســتید که نمی 
توانید درباره ی احساسات تان حرف بزنید. شاید حتی 
تصمیم بگیرید که خودتان را برای مدتی از یک رابطه ی عاشقانه 
کنار بکشید تا از ماجراها دور شوید. اکنون ماه به دوازدهمین خانه 
در طالع شما یعنی خانه ی حریم شخصی وارد شده است، به همین 

خاطر بیشتر تمایل دارید که برای مدتی تنها باشید.
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سرویس سلامت // تغذیه خوب به معنای 
انتخاب رژیم غذایی متعادل و اجتناب از 
غذاهای مضر اســت. تغذیه خوب یعنی 
محدود کردن دریافــت کالری از طریق 
شیرینی ها، غذاهای فوری و... و انتخاب 
میــزان کافی از میوه ها و ســبزیجات، 
پروتئین ها، دانه هــای کامل، حبوبات، 

آجیل و چربی های سالم.
موهای قــوی و درخشــان: همانطور که 
موهای شــکننده و خشک و نازک می  تواند 
علامت این باشــد که مشکلی در بدن وجود 
دارد )مثــلا کم کاری تیروئید، اســترس یا 
عدم جذب مواد مغــذی(، عکس این قضیه 
هم صادق اســت: موهای ســالم هم نشانه 
 ای از بدن ســالم هستند. موهای شما نمودار 
سلامت عمومی  تان هســتند. تغذیه خوب، 
بهترین شــرایط را برای داشتن موهایی قوی 
و درخشــان فراهم می  کند. تغذیه با عناصر 
کلیدی غذایی ماننــد پروتئین، ویتامین  ها و 
چربی های سالم، در موهای شما انعکاس پیدا 
کرده و نشان می  دهد که بدن  تان قادر است 

تمام مواد غذایی مفید را جذب کند.
استخوان های سالم: دریافت مواد مغذی 
کافی مانند کلسیم، منیزیم، پتاسیم، ویتامین دی 
و ویتامین کا در تقویت سلامت استخوان ها 
مهم است. متخصصان تغذیه توصیه می کنند 
که برای جلوگیری از پوکی استخوان بعد از 
سنین میانسالی و یائسگی، یک رژیم غذایی 

سرشــار از شیرو لبنیات خصوصا ماست کم 
چــرب، میوه ها، ســبزیجات و حبوبات را 
انتخاب کنید و مصــرف ویتامین دی را که 
در مواد غذایی همچون ماهی و لبنیات غنی 
شده و شیر یافت می شود، به همراه غذاهای 

سرشار از کلسیم فراموش نکنید.
انرژی شما  سطوح انرژی ثابت: ســطح 
می تواند وابسته به تغذیه شما باشد. دریافت 
مواد مغذی بــرای تامین انرژی به ویژه آهن 
را نادیده نگیرید. به یاد داشته باشید که نگه 
داشتن سطح قند خون در محدوده سالم آنهم 
با مصرف فیبر، و چربی های ســالم، سطح 

انرژی را بالا نگه میدارد. 
عملکرد ذهنی موثــر: این که چطور رژیم 
غذایی روی عملکرد روانی تاثیر می گذارد، 
هنوز درک نشــده است با این حال این نکته 
ثابت شــده که تغذیه ضعیف و بدون چربی 
های ضروری یا ســایر ویتامین ها می تواند 
منجر به افت عملکرد ذهنی و حتی افسردگی 
شود. جالب است بدانید که عدم تعادل باکتری 
های مفید روده نیز بر عملکرد ذهنی تاثیر می 
گذارد. در عوض افزایش سطح پروبیوتیک 
ها با افزایش خلق و خوی و کاهش استرس 

همراه است.

سالم:  خون  چربی  سطح 
کلســترول و تری 

 ، ید گلیسیر

چربیهای 
اصلی در خون 

شما هستند و آنچه می 
خورید، ورزش، و ژنتیک می تواند 

روی آنها تاثیر بگذارد. تری گلیسیرید بالا و 
کسترول ال دی ال هر دو می توانند خطر ابتلا 
به بیماری های قلبی عروقی را افزایش دهند 
و منجر به کاهش کلسترول خوب خون شوند. 
این در حالی است که مصرف اسیدهای چرب 
امگا ۳ صرف نظــر از دریافت بیش از حد 
کالری، می تواند کلسترول و تری گلیسیرید را 

در محدوده سالم نگه دارد. 
نیز  فیبر  مصرف 
پایین  در 

نگه 

شتن  ا د
ال  دی  ال 

موثر است.
قند خون در محدوده طبیعی: 
بــه گزارش مرکــز کنترل و پیشــگیری از 
بیماری هــای ایالات متحــده، ۲۹ میلیون 
آمریکایی به دیابت مبتلا است و این در حالی 
است که از هر ۴ نفر، یک نفر از این بیماری 
در خود خبر ندارد. این در حالی اســت که 
حفظ وزن در محدوده ســالم، انتخاب یک 
رژیم غذایی متعادل و ورزش در کاهش قند 

خون موثر است. محدود کردن غذاهای با قند 
بالا و کم فیبر یکی از راه های موثر کنترل قند 
خون به شمار می رود. مصرف غذاهای پرفیبر 
و چربی های سالم می تواند به نوسانات قند 

خون کمک کند.
فشار خون ســالم: داشتن فشار خون بالا 
به معنای افزایش خطر ابتلا به بیماری های 
قلبی عروقی و سکته مغزی است. خبر خوب 
این است که شما مجبور نیستید برای کاهش 
فشار خون، رژیم غذایی پیچیده ای را دنبال 
کنید. پیروی از یک رژیم غذایی به نام دش، 
به شــما در کنترل فشار خون بالا کمک می 
کنــد. این رژیم غذایی سرشــار از میوه ها، 
سبزیجات، غلات کامل، پروتئی و لبنیات کم 
چربی است. غذاهای شیرین، چرب و گوشت 
قرمز در این رژیم محدود است. رژیم غذایی 
دش، پرپتاسیم و کم سدیم است و می تواند 

در کاهش فشار خون موثر باشد.
حرکات منظم روده: یکی از مشخصه های 
اصلی سلامت بدن، حرکات منظم روده است. 
مصرف کافی فیبر و مایعات دو عامل اصلی 
تنظیم حرکات روده هستند. مصرف غذاهای 
کم فیبر خطر ابتلا به یبوست را در شما تقویت 
می کند. داشــتن یک رژیــم متعادل حاوی 
محصولات پروبیوتیک نیز به تنظیم دستگاه 

گوارش و حــرکات روده کمــک می کند. 
ماست، برخی از انواع پنیر، محصولات تخمیر 
شده و ... از محصولات پروبیوتیک هستند. 
اگر به یبوست مزمن مبتلا هستید، با پزشک 
تان در تماس باشید چون یبوست مزمن خطر 
ابتلا بــه هموروئید و اختلالات اورولوژی را 

افزایش می دهد. 
سلامت پوســت: آنچه می خورید، به طور 
مستقیم بر روی پوست شما تاثیر می گذارد. 
پوســت به دریافت آنتی اکســیدان هایی از 
جمله ویتامین های سی، ای و آ برای کاهش 
آسیب به سلول ها ناشی از اشعه ماوراء بنفش 
خورشید، آلودگی، افزایش سن و ... نیاز دارد. 
رژیم غذایی سرشار از میوه ها و سبزیجات، 
آجیل، دانه ها و حبوبات طیف وسیعی از آنتی 
اکسیدان ها را به بدن می رساند. مصرف آب 
کافی نیز بر روی پوست شما تاثیر گذار است.
سیستم ایمنی قوی: حتی اگر یک رژیم غذایی 
سالم داشته باشید، هنوز هم می توانید بیمار 
شوید. با این حال، تقویت سیستم ایمنی بدن 
شــما را قادر به مبارزه موثرتر با بیماری ها 
می کند. به گفته محققان دانشــکده پزشکی 
دانشگاه هاروارد، سوء تغذیه و استرس شما 
را در معرض ابتلا به انواع عفونت ها، ناشی 
از ضعف سیســتم ایمنی بدن قرار می دهد. 
دنبال کردن یک رژیم غذایی سرشار از آنتی 
اکســیدان ها، پروبیوتیک ها، روی و سلنیوم 
برای تقویت سیستم ایمنی بدن ضروری است.

این نشانه ها به ما می گویند تغذیه سالمی داریم 

طرح : فاطمه هوشنگی

دوز  متقاضیان   // ســلامت  سرویس 
دوم واکسن آســترازنکا در هرمزگان 
، فقط پس از دریافت پیامک به مراکز 
واکسیناسیون اعلام شده مراجعه کنند.

 به گزارش خبرنگار دریا ؛ ســخنگوی 
دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: 
۱۶ هزار دوز واکســن آســترازنکا وارد 
اســتان شده اســت که پس از توزیع در 
مراکز واکسیناســیون، به افرادی که دوز 
اول این واکســن را دریافــت کرده اند 
تزریق می شود.  دکتر فاطمه نوروزیان از 
شهروندان خواست بدون دریافت پیامک 

به مراکز واکسیناسیون مراجعه نکنند.
 وی گفت: فاصله زمانی میان تزریق دوز 
اول و دوم واکسن آسترازنکا بین دو تا سه 
ماه متغیر اســت و مردم نگران تاخیر در 

تزریق دوز دوم این واکسن نباشند.

هرمزگانی های متقاضی واکسن آسترازنکا 
چه زمان مراجعه کنند؟

سرویس ســلامت //رئیس مرکز بهداشت شهرســتان بندرعباس از تکمیل طرح 
واکسیناسیون فرهنگیان شهر بندرعباس در هفته جاری خبر داد.

 به گزارش خبرنگار دریا ؛ در آستانه ی شروع سال تحصیلی جدید در مهر ماه، رئیس مرکز 
بهداشت شهرستان بندرعباس از آغاز واکسیناسیون »نوبت دوم فرهنگیان« شهر بندرعباس، 
خبر داد.  دکترعبدالجبار ذاکری عنوان کرد فرهنگیان میتوانند از تاریخ ۱۵ شهریور ۱۴۰۰ با 
مراجعه به مراکز تجمیعی واکسیناسیون، دومین دوز واکسن خود را دریافت نمایند.  واکسن های 
تزریق شده در این نوبت، واکسن ملی برکت و واکسن سینوفارم خواهد بود و واکسیناسیون این 
گروه به مدت یک هفته، و طی دو شیفت صبح و عصر، انجام خواهد پذیرفت.  دکتر ذاکری 
با عنوان اینکه امید اســت انجام کامل واکسیناسیون فرهنگیان ، پیش درآمدی بر برگزاری 
حضوری کلاس های درس مدارس در ماه های آینده باشــد گفت:  این طرح به همت واحد 
سلامت نوجوانان، جوانان و مدارس مرکز بهداشت شهرستان بندرعباس و واحد بیماری های 

واگیر در راستای تکمیل واکسیناسیون جامعه ی فرهنگیان شهر بندرعباس انجام می پذیرد.

فرهنگیان بندرعباس می توانند 
دومین دوز واکسن خود را دریافت نمایند

تغذیه،  متخصص  یک   // سرویس سلامت 
خواســتار حذف چیپس و پفک 

کودکان  تنقلات  سبد  از 
شد.

گلبــن،  ســهراب 
کردن  محــدود 
دسترسی کودکان 
تنقــلات  بــه 
برای  پرکالــری 

کنترل وزن را مورد 
گفت:  و  داد  قرار  تاکید 

تنقلاتی مانند چیپس و پفک 
انرژی خیلی زیادی تولید می کنند و بسیار 

چاق کننده هســتند، ولی حاوی مواد مورد نیاز 
رشد کودک مانند ویتامین ها و مواد معدنی نیستند، 
بهتر است این نوع خوراکی ها در دسترس کودکان 
قرار نگیرند. وی ادامــه داد: برای کنترل وزن و 
مهم تر از آن تضمین سلامت کودکان باید استفاده 
از فست فودها و غذاهای آماده را کاهش دهیم.

گلبن گفت: فست فودها و غذاهای آماده مانند 
همبرگر، مرغ سوخاری، پیتزا، سوسیس و کالباس 
و انواع کنسروها حاوی انرژی و نمک بسیار زیاد 
و مقدار قابل توجهی چربی اشــباع هستند. این 
مواد غذایی برای ســلامتی مضر است و احتمال 
بروز بســیاری از بیماری ها را در بزرگســالی 
افزایش می دهد، مصرف این گروه از غذاها بهتر 
است به حداکثر دو بار در ماه محدود شود. وی 
ادامه داد: میوه و سبزیجات را جایگزین تنقلات 
پرکالری و ناسالم کنید، میوه ها و سبزی های تازه 
را همیشــه در دسترس کودک قرار دهید و او را 
به مصرف این مواد غذایی تشویق کنید، میوه ها 
و سبزی ها منبع بسیار خوب ویتامین ها و املاح 

هستند.
ســهراب با اشــاره به اینکــه انواع 
مغزها مانند پســته، بادام و 
زمینی حاوی  بــادام 
مفید،  چربی های 
آنتی  و  امــلاح 
اکســیدان های 
مانند  مفیــدی 
 E ویتامیــن 
بهتر  گفت:  هستند، 
برنامه غذایی  است در 
انواع مغزها جایگزین تنقلات 
با ارزش غذایی پایین مانند چیپس و پفک 
شــوند. وی افزود: از آنجایی که مغزها، چربی 
نســبتاً زیادی دارند نباید در مصرف آنها زیاده 
روی شــود چون می توانند باعث افزایش وزن 
شوند، ضمناً بهتر اســت تا حد امکان مغزها را 
به صورت خام، بی نمک و بدون افزودن شــکر 

مصرف کرد.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشــتی با تاکید بر این موضوع که لبنیات منبع 
بسیار خوب پروتئین و کلسیم هستند، خاطرنشان 
کرد: این گروه از مواد غذایی برای رشد کودکان 
ضروری است، توصیه می شود لبنیات از نوع کم 
چرب تهیه شود، همچنین جایگزین کردن شیر با 
شیرکاکائو و یا شیرهای طعم دار که حاوی شکر 
زیادی هستند می تواند عامل بروز چاقی باشد. 
ســهراب افزود: باید بدانید ماست های میوه ای 
هم عموما پرچرب بوده و حاوی شــکر افزوده 
هســتند، بنابراین بهتر است اگر کودک تمایل به 
مصرف ماســت میوه ای و یا شیر کاکائو دارد در 

خانه و از انواع کم چرب تهیه شود.

یک متخصص تغذیه :

چیپس و پفک را از بچه ها بگیرید 

ســرویس ســلامت // خانم ها در دوران 
بارداری به علت رشــد جنین و افزایش 
حجم خون، به مصرف میزان آهن بیشتری 
نیاز دارند. خانم هایی که بارداری های مکرر 
و با فاصله زمانی کمی داشــته اند، شانس 

کم خونی بیشتری دارند.
کم  خونی فقر آهن در کودکانی که با شیر مادر 
تغذیه نشده اند، نیز شــایع تر است. دختران و 
پسران در سنین نوجوانی و بلوغ به دلیل رشد 
بیشتر عضلات، به مصرف مواد غذایی حاوی 

آهن بیشتری نیاز دارند. 
کم خونی شــامل رنگ پریدگی مخاط  علائم 
پلک، لب و زبان، احســاس ضعف و خستگی 
زودرس، سرگیجه، سردرد، عدم تمرکز حواس، 
بی اشتهایی، تهوع، سوزن  سوزن  شدن و خواب  
رفتن دست و پاها و در مراحل پیشرفته تر کم  
خونــی، علائم تنگی نفس همراه با تپش قلب 
دیده می شــود. کم خونی با اندازه گیری میزان 
هموگلوبین در خون قابل تشــخیص است و 

با مصرف غذاهــای حاوی آهن به اندازه کافی 
و به موقع قابل پیشــگیری اســت.  اقدامات 
پیشگیری باید قبل از رســیدن فرد به علائم 
بالینی انجام شــود. مصرف چــای، همراه یا 
بلافاصله پس از صرف غــذا موجب کاهش 

میزان آهن موجود در مواد غذایی می شود.
مواد غذایی با میزان آهن بالا شــامل گوشت 
قرمز، ماهی، مرغ، تخم مرغ، سبزیجات اسفناج 
و جعفــری، حبوبات عدس و لوبیا می شــود. 
مرکبات حاوی ویتامین C جذب آهن موجود 
در مواد غذایی را بــالا می برند. اضافه  کردن 
گوشت به مقدار کم به غذاهای گیاهی موجب 

بالابردن جذب آهن آنها می شود. 
غــلات و حبوبات جوانه زده نیــز میزان آهن 
بیشــتری دارند. همچنین خرما، توت خشک، 
انجیر خشک، کشــمش، بادام، فندق و گردو 
منابــع خوبی برای آهن هســتند. توجه کنید 
تشخیص زودرس و درمان به  موقع کم  خونی 
موجب جلوگیری از عوارض ناشی از آن است.

زنان، مشکل کم  خونی را دست کم نگیرند 



 
اثر معماری دراطراف و گوشــه های خود دارای  
مرزهایی است که این مرزها اغلب در ارتباط با 
شــهر تعریف می شوند و معمولا به عنوان خطی 
جدا کننده بین لبه ی بنا و فضاهای متعلق به شهر 
منظور می گردند درحقیقت مرزها و لبه های اثر 
معماری امکانات بالقوه ای برای افزایش کیفیات 

فضایی ساختمان و شهر هستند .
ارتباط بین بنا و شهر در معماری برونگرای امروز 
چنــدان مورد توجه قرار نمــی گیرد درحالیکه 
توجه صحیح به این رابطه در معماری درونگرای 
گذشته به تقویت پیوستگی بنا و شهر و افزایش 
کیفیات فضای شــهری منجر شده است. شهرها 
متشکل از عناصر و اجزاء و فضاها و عملکردها 
به عنوان بزرگترین مجموعه آثار انسانی بر کره 
زمین هستند. امروزه با افزایش جمعیت شهرهای 
بزرگ و بروز مشکلات ومعضلات ناشی از کمبود 
فضا در این شــهرها، کارشناسان و متخصصین 
شهرسازی به فکرایجاد شــهرهای جدید برای 
اسکان سرریز جمعیت شهرها وکاهش مشکلات 
آن افتاده اند. اما متأسفانه این شهرسازان به یک 
مسأله اساسی یعنی ساکنین شهرها وایجاد هویت 
که باعث ماندگاری وحس تعلق در آن می شود 
توجه نکرده و با ایجــاد محیط مصنوع و تقلید 
از »قواعد زیبا شناســی« دیگران زمینه ساز از 
خودبیگانگی و بحران هویت شــده اند. این امر 
اسکان در شهرهای جدید را با مشکلاتی مواجه 
کرده خصوصاً در ایران برنامه اسکان جمعیت در 
شهرهای جدید طبق پیشبینی های به عمل آمده، 
انجام نشده است و مردم تمایلی برای اسکان در 
آن جز از روی ناچاری ندارند. عناصر معماری 
و شهرسازی به عنوان ظرف فعالیت ها و حیات 
و زندگی جامعه، بیشــترین ارتباط را با انســان 
برقرار نموده و جسم و ذهن او را تحت تاثیر قرار 
می دهند. انســان تقریبا در تمام عمر خویش در 
فضا و مکانی ســاخته شده زندگی و فعالیت می 
کند؛ مدام احســاس محصور بودن دارد؛ قسمت 
اعظم فعالیت او در مســیرها و در بین عمارات 
و فضاهای انسان ســاخت انجام می شود؛ و به 
طور مداوم اطلاعاتــی را از محیط اطراف خود 
دریافت می کند.یکی از مهمترین موضوعاتی که، 
هم در زمینه تاثیرات متقابل انسان و محیط، هم 
در شناخت محیط، و هم در روند برنامه ریزی و 
طراحی محیط مطلوب زندگی، نقشی شایان توجه 
را ایفا می کند، موضوع »ادراک« است که به تبع 
آن، موضوع »ادراک محیط« و »زیبایی شناسی« 
نیز زمینه هایی هستند که در هر گونه اظهار نظری 
که در مورد محیط انجام شــود، می توانند مورد 

استفاده و استناد قرار گیرند.

 معماری و شهرســازی به اعتبــار آنکه نمودی 
مــادی و عالی از ارزش های فرهنگی هر جامعه 
است، یکی از عناصر هویت ساز جوامع به شمار 
می رود اما سیمای کنونی معماری ساختمان  ها و 
بناهای بعضی از شــهرهای ایران بخصوص شهر 
ساحلی بندرعباس حاکی از بی  نظمی شهرسازی 
و دور شــدن از هویت ایرانی- اسلامی و اصیل 
شهر می باشد . نمای ساختمان ها به عنوان یک 
عنصر مهم فرهنگی و هویتی در زندگی شهروندی 
شناخته می شود، به همین جهت، معماری استفاده 
شده در ساختمان ها تاثیر مستقیمی بر سایر اجزا و 
عناصر اطراف دارد.هویت شهری یکی از مهمترین 
مباحث حرفه ای در شهرسازی است که مدیران 
شهری بر پایه فرهنگ بومی، برنامه و طرح شهری 
را ارائه و اجرا کرده تا شــهر هویت زیبای ایرانی 
داشته باشــد و گویای فرهنگ، آداب و رسوم و 
نمــاد های بازر آن منطقه اســت.ایران به لحاظ 
فرهنگ معماری یکی از کشورهای شاخص در 
جهان به شمار می رود، اما حفظ معماری تاریخی 
و توجه به ارزش هویتی یکی از مباحثی اســت 
که امروز در برخی از شــهرهای کشور با فقدان 
آن مواجه هســتیم، در صورتی کــه احیای آن 
می تواند ما را بــه بازیابی هویت معماری اصیل 
خود نزدیک کند. در این زمینه مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی( بارها بر اهمیت نمادهای بصری 
و جلوه های ظاهری در شــهرها تاکید کرده اند و 
به اهمیت شــکل و چگونگی اجرای پروژه های 
عمرانی و پارامترهای معماری شهری متناسب با 
فرهنگ ایرانی- اسلامی پرداخته اند و شهروندان 
ایرانی را از مسائل پراهمیت شهری تلقی کرده اند. 
در هر صورت پس از مطالعه وبررسی در حوزه 
معماری وشــهر سازی شهر بندرعباس می توان 
بناهای شــهر بندرعباس را  به طور کلی به چند 
گروه مختلف دســته بندی کرد: اولین دسته آن 
شامل ساختمان های سنتی وتاریخی بافت قدیمی 
شهر )محله سورو،محله پشت شهر، عمارت کلاه 
فرهنگی، معبد هندوها و ...( اســت که از فرم و 
زیبایی خاصی پیروی می کنند و عموما ساخت 
و مصالحی ساده دارند. اما گروه بعدی ، متعلق به  
زمانی که رویکرد توسعه این شهربا هدف تبدیل 
آن به یک مرکز بندری و رقابت با مقاصد تجاری 
و بندری  بوده اســت و در این زمان که در دهه 
۴۰ و ۵۰ خورشیدی بود خانه ها و ساختمان  ها 
با تکنولوژی جدیدتری نسبت به گذشته ساخته 
شدند که هنوز در شــهر وجود دارند؛ مانندهتل 
هما وساختمانهای اداری ونظامی مختلف ... ،  اما 
گروه بعدی ساختمان هایی را شامل می شود که 
در دهه ۸۰ و۹۰ به گونه های مختلف ســاخته 
شده اند و در این زمان بود که بازار های متعددی 
با سبک معماری مدرن و با وسعت زیاد ساخته 
شد. همچنین ساخت منازل مسکونی بلند مرتبه 
در نواحی ســاحلی و مرکز شهر همراه با شروع 

ساخت منطقه جدید مسکونی به نام شهرک پیامبر 
اعظم) ص( شروع شــد. امروز مراکز مسکونی، 
گردشــگری و اقامتی زیادی را در حال ساخت 
مشاهده می کنیم که نشان می دهد این روند در شهر 
همچنان ادامه دارد، اما شــاید نیاز به رویکردی 
نو در نگاه به شهرســازی باشــد و برای جذب 
گردشگران و سرمایه گذاران از سراسر دنیا نیاز به 
ایجاد  جذابیت های بیشتر و بدون تقلید از  شهرها 
و حتی کشور  های همسایه باشد. به عنوان نمونه 
ساختمان دانشگاه آزاد اسلامی شهر بندرعباس یا 
ساختمان جدید استانداری هرمزگان نمونه ای از 
ساختمان  های با هویت ایرانی اسلامی وهمخوان 
با شرایط اقلیمی اســتان می باشند. بدون تردید 
نمونه بارز بی توجهی به معماری تاریخی و سنتی 
در بیشتر ســازه های امروزی را می توان در شهر 

بندرعباس  مشاهده کرد. 
در ابتدا لازم است مهندســانی که در این حوزه 
فعالیت می کنند بهترین مسیر و درست ترین نوع 
طراحی را در اولویت ســاخت بناهای شــهری 
در نظــر بگیرند. اگر اصلاحات را از کوچکترین 
پروژه ها مانند پروژه  های ساختمانی در مقیاس 
محدود آغاز کنیم می توانیم امیدوار باشیم که در 
سطح کلان شــهری مشکلات موجود رفته رفته 
اصلاح خواهد شد.بدون تردید  معماری خوب به 
معماری ای گفته می شود که بتواند در مرحله اول 
با محیط زیست دوست بوده و از بروز آسیب ها 
جلوگیــری کند و در مرحله دوم بتواند بر مبنای 
یک طراحی مناســب احساس امنیت و آرامش 
را به کاربران انتقال دهد. این در حالی اســت که 
در کنــار این پروژه ها، فضاهای بی نظیری مانند 
عمارت کلاه فرنگی یامعبد هندوها در شهر داریم 
که با گذشت چندین سال از ساخت آنها همچنان 
زنده و پویا هســتند و افراد با قرارگیری در آن 
مکان احساس راحتی می کنند.یک طرح زمانی 
موفق است و می تواند عنوان بهترین معماری را 
به خود نسبت دهد که این دو شاخصه را در کنار 
هم رعایت کند و با رعایت منابع تجدیدپذیر در 
ســاخت، این وظیفه را به نحو احسن در مقابل 
چشــم بیننده قرار دهد.در حالی که در برخی از 
شهرهای کشور نظیر شیراز، تبریز، اصفهان و یزد، 
به معماری اصیل این مناطق به خوبی توجه شده 
و زمینه ساز رشد و توسعه این مناطق را به ویژه در 
جذب گرد شگر فراهم کرده اما در شهر بندرعباس 
معماری ســازه های شــهری با هیچ اسلوب و 
قاعده  ای مبتنی بر معماری بومی و اصیل همخوانی 
ندارد. برخی ساختمان ها مطابق معماری رومی بنا 
شده در حالیکه این سبک معماری ها نه با فرهنگ 
ایرانی اســلامی و نه با شــرایط اقلیمی استان 
مطابقتی ندارد. با بیان اینکه هنوز برای معماری 
شهر بندرعباس، هویتی تعریف نشده است زیرا که 
ساختمان  ها و بناهایی که امروز در شهر مشاهده 
می کنیم،از نظم خاصی برخوردار نیستند،نهادهای 

مربوطه )شهرداری، مســکن وشهرسازی، نظام 
مهندس ساختمان و...( تاکنون برنامه قابل توجه 
و اثرگذاری در حوزه معمــاری ارائه نداده اند و 
چنانچه این ضایعه جبران نشود چیزی از معماری 
کهن این مرز و بوم برای انتقال به نسل های بعدی 
در اختیار نخواهیم داشت. علاوه  بر چالش هایی 
که در خصوص معماری شهری داریم، نبود مبلمان 
شــهری نیز یک چالش است، چرا که در مبلمان 
فعلی شهر بندرعباس به ویژه در معماری کوچه ها 
و خیابان ها، جایی برای تعاملات و مراودات مردم 

دیده نشده است. 
در این میان شورای عالی شهرسازی و معماری 
ایران برای هماهنگ کردن برنامه های شهرسازی 
به منظور ایجاد محیط زیست بهتر برای شهروندان، 
همچنین یافتن شــیوه های اصولی و مناســب 
ســاختمانی در مناطق مختلف کشور با توجه به 
شرایط اقلیمی شکل گرفته است.با این وجود به 
نظر میرسد این شورا چندان خروجی اثر گذاری 
تاکنون برای شهر بندر عباس نداشته است. باید به 
این نکته توجه داشت که یک فاصله میان معماری 
و شهرسازی وجود دارد، در بحث معماری ممکن 
اســت دو ســاختمان با معماری فاخر و بسیار 
شکیل ساخته شــود اما در کنار یکدیگر ترکیب 
مناسبی نداشــته باشــند در چنین حالتی میان 
معماری و شهر سازی شــکاف ایجادمی شود. 
که این شکاف توسط مدیریت شهری پر خواهد 
شد. علاوه  بر این ،باید با سازمان نظام مهندسی 
برنامه ها و نشست  های تخصصی برگزار شود و 
مدیریت شهری باید بر ساخت و سازهای جدید، 
نظارت بیشتری نماید تا علاوه  بر اینکه استاندارد 
ها و قوانین موجود در معماری و شهرســازی به 
درســتی رعایت شود سبک وسیاق سازه ها نیز 
مطابق با الگوهای اصیل ایرانی اسلامی و شرایط 
اقلیمی استان باشد.سامان دهی امور شهری تنها 
به یک دســتگاه و نهاد مربوط نمی شــود بلکه 
دستگاه  های متعددی در این رابطه نقش و رسالت 
دارنــد، از همین رو متوجه کردن همه انتقادات به 
مدیریت شــهری منطقی نیست. تدوین ضوابطی 
خاص برای ساماندهی معماری سازه ها در شهر 
بندرعبــاس می تواند مشــکلات را کم کند که 
تدوین این ضوابط و مقررات با همکاری کارگروه 
معماری و شهرسازی نظام مهندسی خواهد بود 
و می تواند نقش بسیار موثری در ارائه الگوهای 
بومی و استاندارد ساختمان  سازی ایفا کند.شهر 
بندرعباس  طی سال های گذشته پیشرفت های 
قابل توجهی در زمینه ی شهرســازی داشته، به 
طوری که می توان به صورتی واضح شاهد رشد 
مدرنیته و جذابیت های معماری در شهر بود. در 
کنار بافت های سنتی  می توان مناطقی را مشاهده 
کرد که طبق آخرین متدهای شهرسازی ساخته و 
پرداخته شده اند و می توان آینده ای روشن برای 

شهر تصور کرد.

لزوم هویت بخشی به معماری و شهرسازی شهر بندرعباس
یادداشت
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گروه گزارش// برخی از  پزشــکان عنوان 
می کنند در صورت ورود ســویه لامبدا به 
کشور موجی ســهمگین در راه است که 
موج های قبلی با آن قابل  مقایســه نیست 
بنابراین بایــد از هم اکنون تمامی مرزها را 
بســت و با کمک نیروهای نظامی قرنطینه 
این سویه  سفت وسخت اجرا کرد. هرچند 
هم می تواند مشکلات زیادی ایجاد کند اما 
واقعیت این است که در حال حاضر دلیلی 
وجــود ندارد که باور کنیم ســویه لامبدا 
به طور خاص آسیب بیشتری خواهد رساند. 
مساله ای که دانسته یا ندانسته به آن توجه 
نمی شــود، این واقعیت بدیهی است که 
اگر قرنطینه و بستن مرزها قرار بود موفق 
باشد کرونا هرگز وارد خاک اروپا و استرالیا 

نمی شد.
آخرین ســویه ای که از سوی سازمان جهانی 
بهداشت طبقه بندی شده اســت »لامبدا« نام 
دارد که نخســتین بار در دســامبر گذشته در 
کشور پرو شناســایی شد. نام علمی این گونه 
ث.C( ۳۷.۳۷( اســت. این گونه پیش از این 
در برخی از ایالت های آمریکا و دســت کم ۲۹ 
کشــور دیگر - که اغلب در آمریکای لاتین 
 g۷۵v, t۷۶i, .هستند - شناسایی شده است
 l۴۵۲Q, F۴۹۰s, D۶۱۴g ,۲۵۲-Δ۲۴۶
anD t۸۵۹n ژنوم آن است که به زبان ساده 
نسبت به کووید ۱۹ ووهان شش جهش تغییر 
اسید آمینه و هفت اسید آمینه حذف شده دارد 
بنابراین با احتمال بالا توان فرار از واکسن های 
تولید شده تاکنون را دارد. همچنین گفته می شود 
که سویه لامبدا توان ســرایت و عفونت زایی 
بالائی دارد. بنابراین ســوال اینجاست که چه 
باید کرد؟ قاعدتاً برای فائق آمدن به این موج 
و این ســویه در درجه اول واکســن سازهای 
کشــور )به ویژه بنیاد برکت که بر پایه ویروس 
کشته شده واکســن تولید می کند ) باید هرچه 
سریع تر ســویه های لامبدا، اتا )نیجریه(، آیوتا 
)آمریکا( و کاپا (هند(  که همه آن ها در فهرست 
جهش های قابل  توجه دســته بندی می شوند، 
را تهیه کرده و واکســن تولیدی خود را به روز 
کنند تا واکسن ها همچنان تأثیرگذاری خود را 
حفظ کنند و در صورت ورود آن ها به کشــور 
دغدغه ای از این جهت نداشته باشیم.چرا که در 
بررسی هایی که در ستاد ملی مقابله با کرونا بر 

روی ســه هزار سالمند بالای ۶۰ سال بستری 
شده در بیمارستان صورت گرفت، مشاهده شد 
بیش از ۹۵ درصد آنان واکســن نزده بودند؛ به 
این معنا که واکسیناســیون مشخصا از بستری 
بیمار، تشدید بیماری و مرگ و میر جلوگیری 
می کند.  وقوع پیک ششــم و یکی شدن پیک 
پنجم و ششم، بستگی به شرایط و نحوه کنترل  و 
محدودیت ها دارد اما بر کسی پوشیده نیست که  
خطر فراگیری سویه لامبدا جدی است. بنابراین 
باید در کنار در نظر گرفتن محدودیت ها، روند 
واکسیناســیون را در کشــور بهبود بخشید و 

شهروندان را در برابر کرونا واکسینه کرد.
طبق آخرین اخبار منتشر شده در این خصوص، 
معاون درمان ســتاد مقابله با کرونای اســتان 
تهران با اشاره به احتمال ورود کرونای لامبدا 
به ایران در آینــده گفت: هیچ قولی برای وارد 
کردن واکسن فایزر نمی دهیم و افراد اگر شرایط 
دریافت واکسن را دارند، اصلا شک نکنند. چون 
لامبدا شدت سرایت بیشتری نسبت به دلتا دارد.
دکتر نــادر توکلی معاون درمان ســتاد مقابله 
با کرونای اســتان تهران گفت: این تصمیم که 
منتظر فلان واکسن برند هستیم تا تزریق کنیم، 
بسیار غلط است. چون واکسن ها بین ۶۰ تا ۸۰ 
درصد کارایی دارند و عقل سلیم حکم می کند 
در اوج گیری کرونا، با واکسن ۶۰ درصد ایمنی 
ایجاد کنیم.توکلی بیان اینکه دولت ســیزدهم 
واکسیناسیون را اولویت خود قرار داده، افزود: 
واکسیناسیون سراسری بستگی به این دارد که 
چقدر بتوان تشــکیلات و ســاز و کار اجرای 
واکسن را اجرایی کرد اما خوشبختانه با افزایش 
واردات واکسن خوشبین هستیم که در یکی دو 
ماه آینده تعداد زیادی از مردم واکسینه شوند.  

وی بــا تاکید بر اینکه بهترین واکســن، اولین 
واکسن است، یادآور شــد: به این معنا که هر 
واکسنی هســت را بزنید. این تصمیم که منتظر 
فلان واکســن هســتیم تا تزریق کنیم تصمیم 
بســیار غلطی است. زیرا واکسن ها بین ۶۰ تا 
۸۰ درصد کارایی دارند و اگر با واکســن ۶۰ 
درصدی ایمنی داشته باشیم، بهتر از این است 
که چند ماه صبر کنیم تا فلان واکسن برند وارد 
شــود. ضمن اینکه در این اوج بیماری، عقل 

سلیم حکم نمی کند چنین کاری کنیم.
 عقب ماندن ســرعت واکسیناسیون از 

برنامه وزارت بهداشت
معاون بهداشــت دانشگاه علوم پزشکی تهران 
گفت: ما در کشــور به طور متوســط حدود 
۴۸ درصد به ازای هر ۱۰۰ نفر واکســن تزریق 

می کنیم و با برنامه ریزی وزارت بهداشــت که 
۱.۱ درصد اســت، فاصله داریــم.وی افزود: 
ســرعت روزانه واکسیناسیون در جهان حدود 
۴۱.۱ درصد دوز اما در کشورهای فقیر حدود 

۱.۷ درصد دوز است.
معاون بهداشــت دانشگاه علوم پزشکی تهران 
بیان کرد: در کشــور ما به طور متوسط - این 
آمــار برای چنــد روز پیش اســت - حدود 
۴۸ درصــد بــه ازای هر ۱۰۰ نفر واکســن 
تزریق می کنیم و فاصله کمــی با برنامه ریزی 
صورت گرفته از سوی وزارت بهداشت که ۱.۱ 

درصد است، داریم.
 سویه جدید ویروس کرونا به نام »مو«

ســازمان جهانی بهداشت می گوید پایش نوع 
 )mu( »جدیــدی از ویروس کرونا به نام »مو
را که برای اولین بــار در ماه ژانویه در کلمبیا 

شناسایی شد، آغاز کرده است.
این سازمان در هفته نامه همه گیرشناسی خود با 
موضوع همه گیری کووید ۱۹ نوشــته است که 
ســویه جدید ویروس کرونا با نام علمی »بی 
۱.۶۰۱« به عنوان »سویه بعدی« ویروس کرونا 
طبقه بندی شده است.سازمان جهانی بهداشت 
تصریح کرده که این ســویه دارای جهش هایی 
است که می تواند خطر مقاومت در برابر واکسن 
یا اصطلاحا »فرار ایمنی« داشته باشد و تأکید 
می کند که بــرای درک بهتر ویژگی های آن به 
مطالعات بیشــتری نیاز است. در حال حاضر 
ســازمان جهانی بهداشت بر این باور است که 
چهار ســویه نگران کننده از ویروس کرونا از 
جمله انواع آلفا در ۱۹۳ کشور و دلتا در ۱۷۰ 
کشور جهان وجود دارد و پنج سویه جهش یافته 
دیگر از جمله »مو« بایــد تحت نظارت قرار 
بگیرند.مو اولین بار در مــاه ژانویه در کلمبیا 
شناســایی شد و از آن زمان تاکنون وجود این 
ســویه در سایر کشورهای آمریکای جنوبی و 

اروپا نیز گزارش شده است.
سازمان جهانی بهداشت توضیح داد: »اگرچه 
شیوع جهانی نوع مو در بر پایه موارد گزارش 
شده کاهش یافته و در حال حاضر کمتر از ۰.۱ 
درصد است، اما شیوع آن در کلمبیا و اکوادور 
به طور پیوسته افزایش یافته و به ترتیب به ۳۹ 

و ۱۳ درصد رسیده است.
همانطــور که مــی دانید همــه ویروس ها از 
جمله ســارس-کوو-۲ که باعث کووید -۱۹ 
می شود، با گذشت زمان جهش می یابند و اکثر 
جهش ها بر خــواص ویروس تاثیر کمی دارند 
یا هیچ تاثیــری ندارند؛ اما جهش های خاصی 

می توانند بر خواص یک ویروس تاثیر بگذارند 
و بر سهولت انتشــار آن، شدت بیماری ایجاد 
شــده و مقاومت آن در برابر واکسن ها، دارو ها 
و ســایر اقدامات متقابل تاثیر بگذارند. از این 
رو نگرانی هــای گســترده ای در مورد ظهور 
جهش های جدید ویروس وجــود دارد، زیرا 
نرخ عفونت دوباره در ســطح جهانی افزایش 
می یابد و نه تنها  نوع بسیار قابل انتقال دلتا به 
ویژه در میان افراد واکسینه نشده و در مناطقی 
که اقدامات ضد ویروس کاهش یافته اســت، 
در حال افزایش اســت بلکه نگرانی هایی در 
خصوص وارد شدن ســویه های جدید کرونا 

مانند لامبدا و مو  به کشور نیز وجود دارد. 
اخیرا به گوش می رســد که مــردم از افرادی 
که واکسینه شــده اند سؤال کنند چند نفر دچار 
عارضه شــده اند تا متوجه ترس های نادرست 
خود بشوند. مخالفت با واکسن پدیده جدید و 
عجیبی نیست؛ زیرا از آغاز اولین واکسیناسیون 
نیز برخی افراد با آن مخالفت می کردند و  بدون 
آنکه دلیلی برای اثبات ادعای خود داشته باشند 
آن را توطئــه و برنامه ای محرمانه از ســوی 
دشــمنان و افراد صاحب قدرت می دانستند و 
برخی افراد هم با دامن زدن به این شــایعات 
و سو استفاده از اعتقادات مذهبی مردم، منافع 
خود را تضمین می کردند.با گذشت سالیان سال 
از آغاز واکسیناسیون عمومی؛ همچنان این نوع 
مخالفت ها وجود دارد و هنوز هم برخی از افراد 
با شنیدن نظرات بقیه مردم و یا خواندن مطالبی 
در فضای مجازی از دریافت آن خودداری کند. 
مطالبی که گاهی توسط افرادی منتشر می شود 
که خودشان نیز از نادرست بودن آن بی اطلاع 
هستند و گاهی نیز با آگاهی از نادرست بودن 
آن، عامدانه برای پیش برد اهداف خود پخش 
می کنند. این در حالی اســت که بســیاری از 
دانشمندان معتقدند، همه گیری ویروس کرونا تا 
زمانیکه ۸۰ درصد مردم جهان واکسینه نشده 

باشند به پایان نخواهد رسید . 
ما آن هایی نیستیم که زمانی که کرونا به صورت 
اپیدمی بروز کرد همه نگران و دســت به دعا 
بودیم که هر چه زودتر واکســن کرونا ساخته 
شود تا بتوانیم بیماری را مهار کنیم؟ مگر برای 
بار اول است که در کشور واکسیناسیون انجام 
می دهیم ؟همه ی ما می دانیم برای این که بتوانیم 
در مقابل این ویروس مقاومت کنیم، در ابتدا باید 
خود و بدنمان را در برابر آن  ایمن نگه داریم و 
از هر گونه احتمال به ابتلا جلوگیری کنیم .پس 

این تعلل برای  چیست؟

موجی سهمگین در راه است
 سویه لامبدا توان سرایت و عفونت زایی بالائی دارد

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @gmail.com

گــروه گزارش// مهر و آغاز ســال تحصیلی در راه 
است و ناخودآگاه یاد روزهایی افتادم که در آستانه 
بازگشایی مدارس ، این شعر قیصر امین پور با آهنگی 
شاد و کودکانه در سراسر کشور شنیده می شد: » باز 
آمد بوی ماه مدرسه / بوی بازی های راه مدرسه / بوی 
ماه مهر، ماه مهربان / بوی خورشید پگاه مدرسه.../ 
زنگ تفریح و هیاهوی نشــاط / خنده های قاه قاه 

مدرسه«. 
تا قبل کرونا یعنی سال ۹۸، اول مهر مدارس باز می شد و 
کل کشور حال و هوای دیگری پیدا می کرد. تا قبل کرونا 
هیچ کس تصورش را هم نمی کــرد روزی روزگای برای 
مدت طولانی مدارس و دانشگاه ها تعطیل شوند و همه در 
خانه بنشینند و در کنج عزلت سواد و علم یاد بگیرند،البته 
اگر یاد بگیرند .اما مهر امســال تقریبا سومین سالی است 
که مدارس و مراکز آموزشــی تعطیل هســتند و آموزش 
حضوری امکان پذیر نیســت.این تعطیلات طولانی مدت 
آســیب های جدی به دانش آموزان و دانشــجویان وارد 
کــرده که برخی از آنها هم اکنون خــود را بروز داده اند و 
برخی دیگر در آینده خودشــان را به رخ خواهند کشید. 
آسیب هایی که تعطیلی مدارس و دانشگاه ها به همراه دارد 
را به سه گروه جسمی، روانی و تحصیلی تقسیم بندی می 
شوند. مدارس تعطیل هستند و ترس از کرونا باعث شده 
بچه ها بیشتر وقت خود را در خانه سپری کنند آن هم بدون 
هیچ تحرکی. نه دیگر پیاده روی برای رســیدن به مدرسه 
وجود دارد، نه سر صف ایستادن و نه ساعت ورزش. همه 
اینها سبب شده جامعه با کودکان چاقی مواجه شود که اگر 
برای آن برنامه ریزی نشود در آینده به معظل مهمی تبدیل 
می شود. کودکان در مدرسه اولین تجربیات اجتماعی خود 
را کسب می کنند و زندگی گروهی را می آموزند اما دو سال 
است که این تجربه را کسب نکرده اند. دانش آموزی که وارد 
مدرســه می شود، وارد یک رقابت سالم آموزشی شده که 
برای ارتقای دانش و شــخصیت اجتماعی اش لازم است 
اما در دوره کرونا این رقابت حذف شده است. امتحانات 
و پرسش های کلاســی آنلاین است و دیگر رقابت معنا 
ندارد چون پشت صحنه امتحانات شفاف نیست. بخشی از 
آموزش در رو به رو شــدن معلم و دانش آموز با یکدیگر 
است که آن هم دیگر نیست. همه اینها باعث شده آموزش 
در مدارس و حتی دانشگاه ها به شدت افت کند. بسیاری 
از آموزش های مدارس نیازمند برقراری ارتباط حضوری 
با معلمــان در کلاس درس و تبادل اطلاعات به صورت 
حضوری می باشــد . از جمله مــواردی که لزوم اجرای 
آموزش های حضوری در آن ها به شــدت احســاس 
می شود پایه های آغازین و اولیه اول و دوم ابتدایی است، 
چراکه در این پایه های تحصیلی حساس دانش آموزان با 
مباحث آموزشــی هر یک از دروس خود به تازگی آشنا 

شده و برای یادگیری در مقاطع بالاتر آماده می شوند .
برخی از بچه ها خجالتی هســتند و مدرســه و حضور 

در جمع باعث می شــد که این خصلت بازدارنده آنها به 
مرور از بین برود اما الان خجالتی بودن این بچه ها نه تنها 
کم رنگ نشده که شاید حتی تشدید هم شده و حضور آنها 
در کلاس های آنلاین هم کم رنگ باشــد اما کسی متوجه 
آن نمی شــود. همه اینها زنگ هشدار را به صدا در آورده 
که باید هر چه زودتر واکسیناســیون عمومی انجام شده 
و مدارس و دانشــگاه ها دایر شوند و آموزش حضوری 
آغاز شــود. بازگشایی مدارس هر قدر دیرتر انجام شود، 
فرصت سوزی ها بیشتر شده و جامعه در آینده با مشکلات 

و کمبودهای بیشتری مواجه خواهد شد.
 رضا حاجی پور سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس شورای اســلامی درباره موضع مجلس در برابر 
تصمیم وزارت بهداشــت برای بازگشایی ، گفت:  در این 
دوساله که شاهد شیوع ویروس منحوس کرونا در کشور 
بودیم و شــرایط در مقاطعی خاص و بغرنج شــده برای 
تصمیم گیری درباره آینده وضعیت بازگشایی مدارس و 
دانشگاه ها کمیسیون آموزش با  وزارت خانه های علوم، 
آموزش و پرورش، بهداشت و ستاد ملی مقابله با کرونا در 
جهت حفظ سلامت دانش آموزان و دانشجویان، معلمان 
و اســاتید جلسات مختلفی را برگزار کرده و بررسی های 
لازم را انجام داده است. وی با بیان اینکه در بررسی های 
صورت گرفته به این نتیجه رسیده ایم که آموزش ها باید 
حضوری باشــد ادامه داد: هنوز زیر ساخت های آموزش 
مجازی در کشــور به اندازه کافی فراهم نشده و نمی تواند 
به تنهایی نیازهای کشور را برآورده کند. سال گذشته هم 
مبحث بازگشــایی مدارس مطرح شد، ولی در نهایت بعد 
از اتمام بررســی ها به این نتیجه رسیدیم که شرایط برای 
بازگشــایی مدارس کافی و فراهم نیست و از بازگشایی 
مــدارس ممانعت به عمل آمد. ســخنگوی کمیســیون 
آموزش مجلس در ادامه خاطر نشــان کــرد: در این دو 
ســال دانش آموزان با آموزش مجازی ضربه های زیادی 
خورده اند. آموزش و پرورش در حال حاضر اعلام کرده 
که آمادگی بازگشایی مدارس در مهر ماه را دارد. حاجی 
پور در ادامه اضافه کــرد: در حال حاضر و بعد از اعلام 
وزارت بهداشــت برای بازگشایی مدارس، تصمیم بر این 
شده که کمیسیون آموزش مجلس شورای اسلامی با ستاد 
کرونای وزارت کشور، وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، 
وزارت آموزش و پرورش هفته آینده جلسه ای برگزار کنند 

و درباره بازگشایی مدارس تصمیم گیری کنیم.
سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای 
اســلامی در ادامه خاطر نشــان کرد: کمیسیون آموزش 
مجلس شورای اسلامی زیر بار بازگشایی با این وضعیتی 
که در حال حاضر وجود دارد، نمی رود. حتما باید شرایط 
شیوع کرونا در کشــور ثابت شــود و آرامش روانی و 
امنیت برای معلمان، اساتید، دانش آموزان، دانشجویان و 
خانواده ها فراهم شــود. با توجه به شرایط فعلی و اینکه 
زمانی حدود دو هفته تا بازگشایی مدارس و فرا رسیدن 
مهر ماه باقی مانده اســت،  گویا همچنان شــرایط برای 

بازگشایی مدارس فراهم نخواهد شد.

باز آمد بوی ماه مدرسه
 فاطمه هوشنگی/ دریا

  fatemeh.hooshangi747 @gmail.com

                                                 محمد سعید احمدی طیفکانی/مهندس عمران
saeedahmadi           @gmail.com3835

گروه گزارش//هم نشــینی با کرونای 
افسارگسیخته موج پنجم این ویروس 
را با قدرت هر چه تمام تر در کشور رقم 
زد و موج جهــش یافته نه فقط رنگ 
شهرهای ایران را یکی پس از دیگری  
قرمز کــرد بلکه شــمار مبتلایان را 
افزایش داده است به نحوی که سیستم 
بهداشــتی در چهار گوشه کشور از 
شرق تا غرب و از شمال تا جنوب ایران 
درگیر بحران همه گیری کرونا و یا به 
نوعی دلتا ویروس شــده  که از شدت 
برخوردار  فراوانی  ابتلای  و  همه گیری 
است.پیک پنجم کرونا در کشور بیداد 

می کند و در عین حال در آستانه ورود به پیک 
شسشــم قرار داریم . عادی انگاری های مردم 
و عدم توجه به پروتکل های بهداشــتی و عدم 
اعمال نظارت  و رســیدگی شدیدتر مسئولان، 
کشــور را با یک فاجعه کرونایی همراه کرده 
است.  کرونا در همه کوچه، پس کوچه ها و حتی 
خانه های این شــهر جولان می دهد و قربانی 
اصلی این ویروس منحوس، کسانی هستند که 
پروتکل های بهداشــتی به ویژه زدن ماسک را 
رعایت نمی کنند. سونامی مرگ نقطه به نقطه 
شهرهای کشور را نشانه گرفته است و در این 
میان آرامستان ها یکی از اماکن پرخطر هستند .

 آرامستان های نا آرام 
اینجا در انتهــای جاده زندگــی از در و دیوار غم 
می بارد، صدای شــیون و گریه همه فضا را پر کرده 
اســت؛ چشــم ها گریان و و چهره ها در هم رفته، 
برخی هم فریادشان را در سینه حبس کرده اند. همه 
جا را رنگ سیاه گرفته و صدای آژیر گوش خراش 
خودروهای حمل متوفی دلهره عجیبی دارد؛ صدای 
لا اله الا الله بلند می شــود. در خودرو باز می شود 
و تابوتی را تحویل چند نفر می دهند. صدای ضجه 
بالاتر می رود، اما عده ای با فاصله ایستاده اند، انگار 
همه از کاورپوش مشکی می ترسند. چند نفر تابوت 
را به سمت ایستگاه تطهیر می برند، جایی که آب پاکی 
روی دست آدم هایی که تا همین چند ساعت پیش 
نفس می کشیدند ریخته می شود و عزیزانشان مرگ 
آن ها را عیان تر به چشم می بینند. بهشت زهرا پر از 
تصاویر پیر و جوان است، جوان های شاد و خندانی 
که کرونا جانشان را گرفته و اکنون جمعیتی گریان به 
تماشای شان نشسته اند.در قطعه تدفین فوت شدگان 
وضعیت شکلی دیگر دارد؛ یکی عکس دوستش را 
بالای ســرش گرفته و در سکوت اشک می ریزد و 
تعدادی بر سر مزارها بنرهایی بزرگ نصب کرده و 
با تاج های گل در مسیری که با رفت و آمدها پر از 
گرد و خاک است منتظرند تا عزاداران جنازه را برای 
تدفین بر سر مزار بیاورند.نوشته های روی بنرها اما 
بیشتر از ضجه مادران، خواهران و برادران دل ها را 
می سوزاند؛ چشم دوختن به بنری که نوشته »فرزندم 
دامادیت مبارک« سخت و طاقت فرسا است. از این 

بنرها در بهشت زهرا)س( و در این روزها بی شمار 
است، چرا که ویروس کشنده کرونا پیر و جوان نمی 
شناسد و حتی به کودکان و نوزادان هم رحم نکرده 

است.
 چنین غریبانه سخت است

 این روزها آرامستان ها بیشترین میزان تدفین تاریخ 
خود را به تلخی تجربه می کند.مراسم تشیع غریبانه 
جانباختگان کرونا، که فقط چند نفر اجازه دارند در 
مراســم باشند و مراسم وداع با میت ندارند، میت از 
سالن غسالخانه داخل خودروی مخصوص گذاشته 
می شــود و تا نزدیکترین مکان دفن برده می شود، 
غریبانه بر او نماز خوانده می شــود و از آنجا نیز با 
نظارت بهداشــت توسط همکاران دفن می شود. به 
خانواده متوفی اجازه یک دل ســیر عزاداری کردن 
برای عزیز از دست رفته شان داده نمی شود و حتی 
نمی توانند برای آن ها مراســم بگیرند. این نحوه ی 

تشیع غریبانه واقعا غم انگیز است. 
 انباشت سوگ در جامعه

پس از شــیوع کرونا شاهد شــیوع سوگ پیچیده 
در جامعه هســتیم. ما در این برهه از زمان، شاهد 
به سوگ نشستن بســیاری از اطرافیانمان هستیم و 
همین طور از دست دادن دوستان، همکاران، اعضای 
خانواده و چه بسا عزیزترین افراد زندگی خودمان و 
این موضوع منجر به ایجاد نوعی سوگ پیچیده در 
جامعه شده است.از زمانی که محدودیت های دوران 
کرونا و لزوم رعایت فاصله گذاری اجتماعی، امکان 
برگزاری مراســم سوگواری بعد از مرگ عزیزان را 
از بازمانــدگان گرفت، ســوگ های معمول زندگی 
تبدیل به ســوگ های پیچیده شد و داغ دیدگان در 
دالان های این غم گرفتار شدند. این اتفاق به نوعی 
جامعه را با انباشــتگی سوگ مواجه کرده است. در 
همه فرهنگ ها، آداب و رسوم و ظرفیت هایی برای 
مراحل سوگ تا بازســازی زندگی وجود دارد. از 
زمان شــیوع ویروس کرونا، انگ اجتماعی، شرایط 
و محدودیت های کرونایی با اختلال در فرآیند سوگ 

به نوعی بحران سوگ را در جامعه رقم زده است.
 سرباان گمنام

در حالی که ظرفیت بیمارســتان ها تکمیل شده و 
نیروی کادر درمان دیگر به انتها رسیده است؛ پرسنل 
آرامستان ها نیز با شرایط دشواری روبرو شده اند به 

گونه ای که در برخی از استان ها مانند مشهد 
از کارگران روز مزد برای تدفین و حفر قبرها 
استفاده می شود.کادر درمانی بیمارستان ها، 
عمده افرادی هستند که تاکنون بارها درباره 
حضور آنها در خط مقدم مبارزه با ویروس 
کرونا یاد شده است با این حال افراد دیگری 
هم هستند که بنا به شرایط شغلی شان باید 
از نزدیک خطر ویــروس کرونا را به جان 
بخرند؛ افرادی که در بهشــت زهرا کار می 
کنند و از راننده های آمبولانس های حمل 
میــت تا کارگران بخش تدفین را شــامل 
می شوند. پرسنل سازمان آرامستان ها، جزو 
نیروهای بی نشان عرصه مبارزه با بیماری 
کرونا هســتند که مجاهدت های خاموش 
آنان هیچ گاه به چشــم نخورد و همیشه با 
بی توجهی مسئولین شهری رو به رو بوده اند. پرسنل 
ســازمان آرامستان ها در تمام مراحل کاری خود از 
زمان حمل متوفی، انتقال به ســردخانه، نگهداری، 
تغسیل، کفن و دفن و حتی در زمان ساخت و ساز و 
عملیات عمرانی در آرامستان ها با خطر جدی ابتلا به 
انواع بیماری های خطرناک و عفونی از جمله کرونا 
هستند.البته مردم عادی هم که هنوز خطرناک بودن 
این ویروس را جــدی نگرفته اند، در معرض خطر 
بالایی قرار دارند.بارها از سوی مسئولین به مردم در 
خصوص شرکت نکردن در مراسم های تشیع جنازه 
و خاکسپاری هشــدارهای لازم داده شده است اما 
متاسفانه برخی از هموطنان همچنان به هشدارهای 
بهداشــتی بی توجهی می کنند و با اعمال و رفتار 
خود نشــان می دهند حتی بیماری کووید - ۱۹ و 
قدرت ســرایت و میزان کشندگی آن را باور نکرده 
اند و از ایــن رو خود را موظف به رعایت پروتکل 
های بهداشتی برای قطع زنجیره ویروس کرونا نمی 
دانند. با وجودی که در ماه های اول شــیوع کرونا از 
ســوی وزارت بهداشت، پروتکل هایی برای تدفین 
اجســاد کرونایی در آرامســتان ها و بهشت زهرا 
وضع شد و سازمان بهشــت زهرا نیز اجرای آن را 
مورد توجه جدی قــرار داد اما انگار با پیک پنجم 
شــیوع کرونا و از نوع دلتا، اجــرای پروتکل ها به 
خود عزاداران سپرده شده و هیچ نظارتی بر آن نمی 
شود. کرونا، ویروسی که بیشتر بخاطر رعایت نکردن 
پروتکل های بهداشتی، ساده انگاری، دورهمی های 
خانوادگــی این روزها در اکثر شــهرها و از جمله 
هرمزگان  بی رحمانه جان هموطنان را می گیرد و 
خانواده ها را عزادار می کند. گرچه تزریق واکسن در 
حال انجام است، اما رعایت پروتکل های بهداشتی 
همچنان مهمترین و بهترین عامل برای جلوگیری از 
ابتلا به کروناست بویژه اینکه به نظر می رسد نوع دلتا 
که این روزها زیاد از آن ســخن گفته می شود، از 
انواع پیشین خطرناک تر است و حتی کسانی که قبلا 
مبتلا شده اند یا حتی کسانی که واکسن زده اند نیز در 
برابر این نوع ویروس، ایمنی کامل ندارند. از این رو 
مردم باید تا پایان واکسیناسیون جمعی پروتکل ها را 
رعایت کنند و از شــرکت در مراسم عروسی، عزا و 

.... خودداری کنند .

رعایت پروتکل ها و واکسیناسیون تنها راه نجات؛ 
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